
صفحه 5

صفحه 2

 کارشناسان در گفت و گو با اقتصاد پویا مطرح کردند: 

کاهش 80 درصدی 
قدرت خرید مردم

بررسی جایگاه منطقه آزاد در توسعه تجاری و جذب سرمایه گذاری  در کشور:

ورود  اقتصاد جهانی به مناطق آزاد
صفحه7

یک  شنبه 
  1400  06  07
20 محرم 1443
 2021August 29

 سال شانزدهم
12 صفحه 
3000 تومان

روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران

خود تحریمی ها ادامه دارد
سرمقاله

وزیر بهداشت:
 کرونا یک 

 بحران ملی 
است

صفحه 5

شهردار منتخب تهران:
سیاه نمایی در بیان 
 مشکلات پایتخت 

بی انصافی است
 صفحه5

وزیر امور اقتصادی و دارایی:
 انتقال داده های ارزی 

 برای ترخیص کالا 
برخط انجام شود

صفحه 3

رییس جمهور:
 با سواستفاده کنندگان 

 از موضوع واکسن 
قاطعانه برخورد شود 

صفحه2

www.eghtesadepooya.ir

4339 شماره  رهبر معظم انقلاب در نخستین 
دیدار با اعضای هیات دولت؛

 احیای اعتماد و 

 امید مردم توسط 

دولت صورت گیرد
صفحه 3

علیرغم قول های مکرر برخی مســئولان بــرای کاهش قیمت 
کالاهای اساسی اما این گرانی اقشار ضعیف را نابود می کند چرا که در 
حال حاضر قشر متوسط ریزش به سمت خط فقر وجود دارداز میوه 

گرفته تا کالاهای اساسی همه کالاها گران تر از گران می شود.

 خرید میوه امروز برای خانواده ها سخت تر شده است. از یک سو بر 
اساس فرهنگ ایرانیان پذیرایی از مهمان ها معمولا با میوه انجام می 
شود و از سوی دیگر قیمت ها آنچنان بالاست که توان خریدی برای 

مردم نمانده است.

  بخش عمده ای از مشــکلات اقتصادی ما ریشه 
داخلــی دارد و حتی تحریم ها علت اصلــی بروز این 
مشکلات نیســتند، اما این دلیل نمی شــود که در 
شــرایط حاضر نتوانم با قاطعیت بگوییــم که مانع 
اصلی تجارت ایران با جهان به قرار داشتن در لیست 
سیاه و عدم پیوستن ایران به FATF ارتباط دارد. در 
طول چهل سال گذشته کشور ما آنقدر مورد هجوم 
انواع تحریم ها قرار گرفته است که علیرغم مشکلات 
بســیار فراوانی که در حوزه های اقتصادی، سیاسی، 
اجتماعی، فرهنگی،علمی و ...بر مــا وارد کرده،ولی 
بصورت ســاختاری و منجســم با ایــن معضلات و 
مشــکلات برخورد نشده اســت و اگر هم تصمیمی 
گرفته شده و اتفاقی افتاده بصورت مقطعی بوده،زیرا 
بخش اعظمی از تحریم ها بخاطر ایدئولوژی حاکم بر 
نظام جمهوری اسلامی است و طبیعتا ایستادگی بر 
آرمان و ایدئولوژی هر نظامــی هزینه هایی را بدنبال 
خواهد داشت،اما بحث ما بر ســر چرایی و چگونگی 
وضع تحریم ها علیه کشور نیســت،بلکه سوال این 
است که چرا راههایی که می تواند به عنوان مسیر امن 
و مطمئن دربرابر تحریم ها باشد را با دست خودمان 
می بندیم و هزینه های زیــادی را بر اقتصاد تحمیل 
می کنیم؟به عنوان مثال عدم رعایت قوانین مربوط 
به FATF یکی از همین موانع بزرگی است که برخی 
از تصمیم گیران نظام برای کشــور ایجاد کردند و به 
زعم کارشناسان عدم پیوستن به FATF یک خود 

تحریمی بزرگ است.
فعالیــن بخش خصوصــی مانند اعضــای اتاق 
بازرگانی، که در همین شرایط تحریمی در حال انجام 
معاملات بین المللی به صورت پوششــی هســتند، 
صراحتا و با ادله قــوی بیان کرده اند که نپیوســتن 
به FATF هزینــه انجام مبادلات آن هــا را بالا برده 
اســت و علاوه بر آن باعث شــده تا طرف هایی که در 
معاملات پوششــی به ما کمک می کردند نیز از ادامه 
این کمک رسانی یا منصرف شده اند یا قیمت هایشان 

را افزایش می دهند.                                                                  ادامه در صفحه 2
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لحظه به لحظه با شما هستیم
 جدیدترین اخبار ، گزارش ها و تحلیل ها ی 

ایران و جهان را درسایت  اقتصاد پویا دنبال کنید

مونا ربیعیان
سردبیر

اقتصادپویا از ادامه انحصار طلبی های وارداتی در گفت و گو با محمد مشایخ بررسی کرد: 

بازار واردات  در دست 
نورچشمی های  

ایران وارد خط قرمز روس ها می شود

     کارخانه ها قربانی انحصارطلبی ها
     تعطیلی دوباره کارخانه ها 
بعداز رفتن رییس قوه قضاییه

f-su09 کد آگهی 

 آگهی مناقصه عمومی يک مرحله ای  همزمان 

 با ارزيابی )فشرده(
 شرکت توزیع برق 

شهرستان اصفهان                     
شــرکت توزیع برق شهرســتان اصفهان در نظر دارد: خدمات  و کالای مورد نیاز خود را به شــرح ذیل و  باستناد قانون برگزاري 
مناقصات و آئین نامه معاملات شرکت ، ازطریق برگزاري مناقصه عمومي یک مرحله اي همزمانبا ارزیابی )فشرده(  به پیمانکاران 

واجدین شرایط واگذار نماید.

 پیشنهاد دهندگان مي توانند اسناد مناقصه به شرح فوق را از طریق ســایت www.setadiran.ir دریافت و حداکثر تا روز 
شنبه مورخ  ۱۴۰۰/۰۶/2۷ در ســامانه فوق بارگذاري نماید و همچنین اسناد فیزیکي )پاکت الف- ضمانت نامه( خود را به نشاني: 
اصفهان- ابتدای اتوبان چمران – ابتدای خیابان بعثت- امور برق منطقه هفت- دبیرخانه ، تحویل نمایند. به پیشنهادهایي که بعد از 

مهلت مقرر بارگذاري گردد ترتیب اثر داده نخواهد شد.
http://tender.tavanir.org.ir :سایت اینترنتي معاملات توانیر به نشاني 
http://iets.mporg.ir :سایت اینترنتي پایگاه ملي مناقصات ایران به نشاني

http://eepdc.ir :سایت اینترنتي شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به نشاني
جهت کسب اطلاعات بازرگاني با شــماره تلفن ۳۴۱22۶۵۱ واحد مناقصات خانم ســعادت پور و جهت آگاهی بیشتر در مورد 

الزامات، اطلاعات، شرح خدماتِ این مناقصه با شماره تلفن : ۳۴۱22۶۴۰ دفتر امور مهندسی  تماس حاصل فرمائید.
جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس ۴۱9۳۴- ۰2۱ و دفتر ثبت نام: 889۶9۷۳۷ – ۰2۱و 8۵۱9۳۷۶8 - ۰2۱ 

تماس حاصل فرمائید.
نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: در اسناد درج شده است ۰

*مناقصه گران جهت به روز رساني مدارك و فعالیت هاي خود، در سامانه برون سپاري شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به 
نشاني https://www.eepdc.ir  مراجعه نمایند. )در صورت هر گونه سوال با شماره تلفن ۳22۴۱۱۵۳ آقاي امیراني تماس 

حاصل فرمایید(
*شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان تغییر و اصلاح در اسناد مناقصه را تا ۷2 ساعت قبل از بازگشایي پاکتها براي خود محفوظ 

مي دارد.
* شرکت کنندگان در مناقصه مي بایست دو روز قبل از آخرین تاریخ تحویل پاکتها با مراجعه به سایت شرکت و یا تماس با واحد 
مناقصه و مزایده ، ازآخرین اصلاحات احتمالي اسناد مطلع گردند، در غیر اینصورت مسئولیت عدم رعایت این بند به عهده مناقصه 

گران مي باشد.
* پیشنهادات رسیده با حضور اعضاء کمیسیون معاملات باز و قرائت خواهد شد.

* حضور پیشنهاد دهندگان )هر شرکت کننده یک نفر با ارائه معرفي نامه( در جلسه بازگشایي پاکات آزاد مي باشد.
* به مدارك ، پیشنهادات و نامه هاي فاقد امضاء، مخدوش یا بعد از انقضاء مهلت مقرر واصل شود مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.

* شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار می باشد.
* سایر اطلاعات وجزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج مي باشد.

روابط عمومی شرکت توزیع برق اصفهان        

مبلغ تضمین تاریخ برگزاری 
مناقصه

آخرین مهلت
تحویل پاکات

مهلت تهیه
دفترچه

تاریخ توزیع
دفترچه موضوع مناقصه شماره مناقصه در سامانه تدارکات 

الکترونیکي دولت )ستاد(
شماره    مناقصه

شرکت

۵۷8/88۱/۰۴۳ ۱۴۰۰/۰۶/۳۰ ۱۴۰۰/۰۶/2۷ ۱۴۰۰/۰۶/۱۵ ۱۴۰۰/۰۶/۰8
اجرای عملیات بهینه سازی شبکه 

2۰ کیلو ولت و نیرو رسانی به 
متقاضیان در محدوده امور برق 

منطقه ۷
2۰۰۰۰9۳8۵۱۰۰۰۰۰۵ ۴۰۰۱۴۰۵۳

 سهامداران محترم

 شرکت سحرسازه بلند پايه 
موضوع: دعوت به جلسه مجمع عمومی به طور فوق العاده شرکت سحرسازه

با سلام و احترام
بدینوســیله از کلیه ســهامداران محترم دعوت به عمل می آید در جلسه مجمع عمومی 
به طور فوق العاده شرکت سحرسازه که در روز شــنبه مورخ 1400/06/20 ساعت 9 صبح 
در محل قانونی شــرکت واقع در خیابان استاد نجات الهی شــمالی پلاک 208 طبقه سوم 

تشکیل می گردد شرکت فرمایند. 
موضوع جلسه 

1- تغییر و معرفی مدیر تصفیه 



سرمقالهخبر
رهبر معظم انقلاب در نخستین 

دیدار با اعضای هیات دولت؛
احیای اعتماد و امید مردم 
توسط دولت صورت گیرد

رییس جمهــور و اعضــاء هیات دولت در نخســتین 
روزهای فعالیت دولت ســیزدهم با حضور در حسینیه ی 

امام خمینی)ره( با رهبر معظم انقلاب دیدار کردند.
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رییس جمهور و 
اعضای دولت جدید، با تأکید بر لزوم استفاده کامل دولت 
از هر ساعت فرصت گذران خدمت به مردم، تمرکز دولت 
بر بازســازی »انقلابی، عقلانی و خردمندانــه« در همه 
عرصه های مدیریتی کشــور را ضروری خواندند و با اشاره 
به اولویت مســائل اقتصادی، نکات و توصیه های مهمی را 
درباره »مردمی بودن«، »عدالت ورزی« ، »فسادستیزی«، 
»احیای امید و اعتماد مردم« و »انسجام و اقتدار و اشراف 

دولت« بیان کردند.
ایشــان همچنین آمریکا را در صحنه دیپلماســی، 
گرگی درنده و وحشی خواندند و با اشاره به اوضاع به شدت 
متأثرکننده افغانستان گفتند: جمهوری اسلامی در همه 
احوال طرفدار ملت مظلوم و مســلمان افغانســتان است 
و روابط ما با دولت ها، به روابط و رفتار آنها با ایران بســتگی 
دارد.حضرت آیت الله خامنه ای در آغاز سخنانشــان همه 
اعضای دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه 
کردند و با تشکر از اقدام سریع و به موقع مجلس در بررسی 
صلاحیت وزیران پیشنهادی ابراز امیدواری کردند تشکیل 

دولت جدید، سرآغاز مبارکی برای ملت و کشور باشد.
ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر گفتند: 
مدت خدمت آن دو بزرگوار کم بود اما در همین مدت نشان 
دادند که با اخلاص و قصد خدمت به میــدان آمده اند و از 
روش های مردمی و مجاهدت آمیز اســتفاده می کنند که 

این برای همه مسئولان درس بزرگی است.
رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید 
کردند: اگر تلاش شبانه روزی، مجاهدانه و خستگی ناپذیر 
را همراه توکل و توسل به پروردگار سرمایه خود قرار دهید، 

قطعاً بر مشکلات فائق خواهید آمد.
رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه مسئولان 
گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام 
می شود و نباید گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که 
متعلق به مردم و اسلام است، هدر برود. البته ضمن پرکاری 

و پشتکار مدام، نباید به خانواده بی توجهی شود.
ایشــان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرك انقلابی 
در همــه بخش هــای »مدیریت اقتصادی، ســازندگی، 
خدمت رســانی، سیاســت خارجی، فرهنگ، آموزش و 
دیگر بخش ها« را ضروری خواندنــد و در عین حال تأکید 
کردند: انقلابی بودن حتماً باید با عقلانیت و اندیشه ورزی 
و خردمندی همراه باشد و این شیوه جمهوری اسلامی از 

آغاز بوده است.
توصیه بعدی رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم »احیای 

اعتماد و امید مردم« بود.
ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب 
بود و اگر وعده ای داده شد، حتماً به آن عمل شود زیرا دادن 
وعده و عمل نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد 

شد.
ایشان با اشــاره به کثرت قانون و طرح و برنامه گفتند: 
یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیری جدی است، بنابراین 
برای وعده ها، روز شــمار تعیین شود تا پیگیری و در موعد 

محقق شوند.
ایشان »جوان ســازی دولت« را یکی دیگر از الزامات 
تحــول برشــمردند و افزودنــد: جوان گرایــی در بدنه و 
بخش های میانی دولت موجب خواهد شد احساس انسداد 
در کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندی برای 

مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد.
رهبر انقلاب یکی از نــکات مهم در مقولــه تحول را 
»استفاده از خرد جمعی و عقلانیت« دانستند و گفتند: در 
باب تحول باید از دیدگاههای نخبگان خارج از دولت بدون 

در نظر گرفتن بحث های سیاسی و جناحی استفاده شود.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: این توصیه ها 
باید تبدیل به برنامه عملیاتی شود تا تحول امکان پذیر شود 
و گرنه صرف نصیحت و اکتفاء به یادداشت کردن فایده ای 

ندارد.
رهبر انقلاب ســپس به بیان ســرفصل اولویت های 
کاری کشور پرداختند و گفتند: مهمترین اولویت کشور 
ابتدا اقتصاد و بعد از آن، فرهنگ و رسانه و علم است. البته 
یک موضوع فوری هم وجود دارد که عبارت اســت از کرونا 

و سلامت مردم.
رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران های اقتصادی 
و به حرکت درآوردن آنها همچون بخش مســکن، صنایع 
فولاد، خودروســازی و بخش های انرژی و پتروشیمی را 
بســیار ضروری خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این 

بخشها تأکید کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای درخصــوص کنترل نظام 
بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی اشاره کردند و 
گفتند: صاحب نظران اقتصادی معتقدند خلق پول باید در 
نسبت با تولید انجام شــود و اگر این نسبت وجود نداشت، 
جلوی خلق پول گرفته شــود که اگر در این زمینه درست 
اقدام شــود، نتیجه آن جلوگیری از تــورم، رونق تولید و 

اشتغال و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود.
ایشــان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر و کار 
جهادی، دو نکته مهم را گوشــزد کردنــد: ۱- برای حل 
مشکلات اقتصادی به دنبال راه حل های موقتی و مُسکّن 
نروید و پیگیر راه حل های اساسی باشید. 2- حل مشکلات 
اقتصادی را موکول به رفع تحریم ها نکنید و برنامه ریزی ها 

برای رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله 
»فرهنگ و رسانه«، ساختار فرهنگی کشور را دارای اشکال 
و نیازمند بازســازی انقلابی خواندنــد و افزودند: حرکت 
انقلابــی یعنی حرکتی بنیانــی، خردمندانــه، عاقلانه و 
برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و بی حساب.

حضرت آیت الله با اشاره به نقش زیربنایی و نرام افزاری 
فرهنگ، بسیاری از خطاها مانند اسراف، تقلید کورکورانه 
و سبک زندگی تجملاتی را ناشــی از ریشه های فرهنگی 
دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحرافها با استفاده 
از ابزارهای فرهنگی، گفتنــد: ابزارهای فرهنگی و هنری 
مانند سینما، رســانه های صوتی و تصویری، مطبوعات و 

کتاب را واقعاً شکوفا کنید.
حضرت آیت الله خامنه ای در پایان سخنانشــان با دعا 
برای توفیق ملت ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم با 
عمل به آنچه گفته اید، مردم را از مشکلات شــان خلاص و 

آنها را از خود راضی کنید.

ادا مه از صفحه یک
همچنین در شرایط تحریم که باید اقتصاد بر محور 
تولید داخل باشد تا بتواند از بار مشکلات تحریم ها کم 
کند،توسط دلالان تحریم،واســطه گری را بر اقتصاد 
نهادینه می کنند و اقتصاد را از مســیر خود خارج می 
کنند.و این افراد به قدری رشــد می کننــد که در لایه 
های حاکمیــت نفوذ پیدا می کنند و عــلاوه بر قدرت 
اقتصادی،از قدرت های سیاســی بالایی هم برخوردار 
خواهند شــد و در نهایت در برخی تصمیم های کلان 
کشور مثل پیوستن به FATF هم دخالت می کنند.

بنابراین به یاد داشته باشیم که تحریم ها و یا عدم رعایت 
قوانین مربوط به FATFنتنها شرایط حال حاضر مردم 
را با مشــکلات زیادتری روبرو می کند بلکه در برخی 
حوزه ها آنقدر تاثیرات مخربــی بهمراه دارد که تا چند 
نسل قابل جبران نیست!مثلا در شرایط تحریمی کنونی 
برخی از دانشمندان و نخبگان علمی ما برای انجام امور 
تحقیقاتی خود نیازمند خرید تجهیزات و دستگاههایی 
هستند ولی بدلیل همین تحریم ها و یا عدم توانایی در 
انتقال پول،قادر تهیه لــوازم و امکانات مورد نیاز جهت 
انجام آن نخواهند بود.نمونه اخیــر آن در حوزه خرید 

واکسن و امکانات تولید آن کاملا مشهود بود. 

آغاز عملیات اجرایی طرح 
بلوار شهرک سبز »میدان پرواز 

به دهکده ساحل« در کیش
شرکت عمران، آب و خدمات کیش با هدف 
ایمن سازی و ســهولت تردد در بلوار شهرك 
ســبز »میدان پرواز به دهکده ساحلی« از آغاز 
عملیات اجرایی زیرسازی و روسازی 2۰ هزار 

متر مربع این طرح خبر داد
با برنامه ریزی مدون، ارتقا سطح کیفی ارائه 
خدمات شهری و استاندارد ســازی از رویکرد 
اصلی عملیات اجرایی طرح بلوار شهرك سبز 
»میدان پرواز به دهکده ســاحلی«  محسوب 
می شــود.عملیات اجرایی این طــرح با هدف 
ارتباط بین میدان پرواز به بلوار دهکده ساحلی 
و بلوارگردشگری در دستور کار شرکت عمران، 
آب و خدمات کیش قرار گرفته است.اجرای این 
طرح به جهت ایمن سازی، تسهیل تردد و ارایه 
خدمات شایسته به ساکنان کیش و گردشگران 
تا مهر امســال به بهره برداری می رسد.با اتمام 
طرح بلوار شهرك سبز »میدان پرواز به دهکده 
ساحل« زیرساخت های لازم در راستای تامین 
رفاه ساکنان کیش در این دو محور محقق می 

شود.

بازگشایی مجدد مراکز 
پذیرایی در جزیره کیش

مدیرنظارت بر مراکز و اماکن گردشــگری 
سازمان منطقه آزاد کیش از بازگشایی مجدد 
مراکز پذیرایی در کیش خبر داد علی ابراهیمی 
معینی مدیرنظارت بر مراکز و اماکن گردشگری 
ســازمان منطقــه آزاد کیــش در خصوص 
بازگشایی مجدد مراکز پذیرایی کیش، گفت: با 
ابلاغ مصوبات ستاد تخصصی مقابله با بیماری 
کرونــای منطقــه آزاد کیــش، فعالیت تمام 
واحدهای زیر مجموعه جامعه پذیرایی از پنجم 
شهریور آغاز می شــود.وی افزود: تمام مراکز 
پذیرایی ملزم به رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
و حفظ فاصله گذاری اجتماعی«فاصله هر میز 
۴ متر و حداکثر ۴ نفــر در هر میز« و همچنین 
باید تعیین ظرفیت پذیرش  درب ورودی مراکز 
پذیرایی نصب شود.ابراهیمی با اشاره به ساعت 
فعالیت ایــن واحدها در جزیــره کیش افزود: 
فعالیت تمام واحدهای مجموعــه پذیرایی تا 
ساعت 2۳ تعیین شــده و در صورت مراجعه 
بازرســان کمیته نظارت و مشــاهده هرگونه 
تخلف و عدم رعایــت موارد یاد شــده با واحد 
متخلف برخورد و از فعالیت آنها جلوگیری می 

شود.

اطلاعیه واکسناسیون
بدینوســیله از کلیه عزیزانی کــه تا تاریخ 
8 مرداد ۱۴۰۰ )8 مرداد و قبل از آن( واکســن 
ســینوفارم و برکت نوبت اول خود را در کیش 
دریافت کرده اند، ولی تاکنون موفق به دریافت 
واکسن نشــده اند،دعوت می شود برای تزریق 
نوبت دوم واکسن، با در دســت داشتن کارت 
ملی و کارت واکسن خود در تاریخ ۶/۶/۱۴۰۰ 
از ســاعت ۱2-9 صبح به تالار شــهر مراجعه 

کنند.

تسریع روند واکسیناسیون 
مطالبه بازاریان کیش

 ســاعت فعالیت بازار ها و مراکــز تجاری 
کیش طبق اعلامیه شــورای ســلامت کیش 
از ۱۰ صبح تا 22 شب تعیین شــد.باتوجه به 
ضررهای هنگفتی که بازاریــان کیش از بابت 
تعطیلی های پی در پی داشتند و شغلشان در 
ارتباط مستقیم با مردم و مسافران و گردشگران 
است،درخواست تسریع روند واکسیناسیون را 

دارند.

مناطق آزاد، ادات اصلاح ســاختار اقتصاد کشور 
جهت نیل به اقتصــاد جهانیتاکید نظــام جمهوری 
اسلامی ایران مبنی بر اینکه مناطق آزاد باید پیشران و 
پیشگام در اجرای سیاست های اقتصادی کشور باشند، 
به منزله پیشبرد و اجرای عملی سیاست های اقتصاد 
مقاومتی در مناطق آزاد  به معنای جذب سرمایه گذاري 

به عنوان ابراولویت است.
این اقدام عملا، جذب تکنولوژی های نوآور، تولید، 
صادرات و ایجاد فرصت های شغلی و اشتغال بیشتر را 
در فضای تخصصی تری میســر می کند. آن چنان که 
همه این زمینه ها وجاهت خود را از ســرمایه گذاری 
می گیرند. یعنی سرمایه گذاری ریلی است که انتقال 
فناوری نو، تولیــد و صادرات را در خــود می گیرد. به 
عبارتی، سرمایه گذاری کلید واژه توسعه مناطق آزاد 
در عرصه کارآفرینی و جذب تکنولوژی موج ســوم و 

چهارم است که با کودك انگاری میسر نمی شود.
تحقق این سیاست ها به واقع زمینه و فرصت های 
مناسب را برای نقش آفرینی بخش خصوصی مردمی 
و فعــالان اقتصادی در تحقق رونق اقتصادی کشــور 
فراهم می کند. در این مورد البته تقویت بیش از پیش 
زیرســاخت ها در مناطق آزاد برای ســرمایه گذاری 

ضروری است.
تاکید بــر اولویت جذب ســرمایه گذاری داخلی و 
خارجی برای مناطق آزاد به منظور بهره برداری کامل 
از فرصت های موجود و امتیازاتی است که قانون گذار 
برای فعالیــت در مناطــق آزاد فراهم کرده اســت. 
سرمایه گذاری بر پایه زیرســاخت های آماده شده در 
مناطق آزاد، مولفه ای جذاب بــرای تحقق ماموریت 
مناطق آزاد در اجرای چهار محور اساســی گسترش 
تولید، توســعه صادرات، ایجاد فرصت های شــغلی و 
انتقال تکنولوژی اســت، به طوری کــه در آن انتقال 
فناوری های نو زیرمجموعه ســرمایه گذاری تعریف 
می شــود، تا جایی که بدون جذب ســرمایه گذاری 
خارجی، فناوری هیچ شانیتی در ساختار تشکیلاتی 
به منظور اســتفاده از موج های نوتکنولوژی متناسب 
با پیشرفت های روز نداشــته و حاصلی را اگر هم به بار 

آورد، ابتر خواهد ماند.
آنچه مسلم است، مناطق آزاد در زمان حاضر نیاز به 
یک روح تازه دارند؛ روحی که فضای ساختار اداری آن 
را با هدف ارائه خدمات برتر برای جذب سرمایه گذاری 

خارجی و داخلی با استفاده از فرصت ها متحول کند.
مجلس شورای اســلامی باید یکی از فعالیت های 

مهم خــود را بازنگــری در مــواد قانونی مــوازی با 
فعالیت هــای مناطــق آزاد و ویــژه اقتصــادی قرار 
دهد. بــه ویژه حذف مــواد و مشــوق های قانونی که 
مزیت های اقتصــادی مناطق آزاد و ویــژه اقتصادی 
را برای ســرمایه گذاری، تولید و صادرات از بین برده 
اســت. ســازمان های مناطق آزاد برای اجــرا و عمل 
ماموریت های محوله خود باید از فضای سازمان عمران 
منطقه ای بودن خارج شوند و ماهیت اصلی متناسب با 
استانداردهای جهانی به خود بگیرند. این استانداردها 
همانا بسترسازی توسعه با هدف جذب سرمایه گذاری 
خارجی برای حضــور در بازارهای جهانی و منطقه ای 
را طلب می کند، به خصوص که با نگاه مدیریت سنتی 
که یک مقداری وارد عرصه مدرن شــده و از امکانات 
مدیریت پسامدرن کاملا بی خبر است، حضور در بازار 

جهانی  و منطقه ای را بیشتر در حد حرف می خواباند!
اثرگذاری مناطق آزاد در بسط تجارت داخلی

هدف هــای ایجــاد مناطــق آزاد در بســیاری از 
کشــورهای درحال توســعه عبارتند از: فراهم کردن 
شــرایط مناســب به منظور افزایش تولیــد و صدور 
کالاهای صنعتی از طریق جذب سرمایه های خارجی، 
افزایش درآمد حاصل از توریســم، تامین مواد اولیه و 
قطعات مورد نیاز صنایع، برقراری پیوندهای صنعتی 
با داخل کشــور، رشــد رفاه اقتصادی و مادی مردم 
مناطق، منافع ملی، آشــنایی با تجــارت بین الملل، 
جلوگیری از شوك های ناشی از مراحل انتقال اقتصاد 
در عصر جهانی شدن، تربیت نیروی انسانی متخصص 
و کســب و ارتقای مهارت های مدیریتــی که در پی 
انتقال تکنولوژی به دست می آیند، ترغیب سرمایه و 
شتاب بخشیدن به توسعه منطقه، برپایی نمایشگاه ها، 
تنظیم بــازار کار، ارائه خدمات عمومــی، انجام امور 

زیربنایی، عمرانی و آبادانی، رشــد و توسعه اقتصادی، 
تبادل تکنولوژی و اطلاعات، استفاده تولیدکنندگان 
داخلی از پول موجود در بازارهــای جهانی، حضور در 
بین قدرت های رقیب در عرصــه بین المللی، افزایش 
و توسعه صادرات با حمایت از رشــد و توسعه صنایع 
صادراتی، افزایش واردات ارزی، کمک به حل مسئله 
بیکاری با ایجــاد فرصت های جدید شــغلی و ارتقاء 
سطح استانداردهای اقتصادی با وارد کردن تولیدات 
پیشرفته و تکنولوژی های مدرن مدیریتی از خارج به 

داخل کشور.
البته برخی از کشــورها، علاوه بر موارد ذکر شده، 
هدف های دیگری ماننــد محرومیت زدایی و توجه به 
مناطق محروم را نیز دنبال می کنند. همان طور که در 
ماده )یک( قانون چگونگی اداره مناطق آزاد ایران نیز 
هدف از تشکیل مناطق آزاد تجاری -صنعتی اینگونه 
بیان شده است: تسریع در انجام امور زیربنایی، عمران 
و آبادانی، رشد و توسعه اقتصادی، انجام سرمایه گذاری 
داخلی و خارجی، افزایــش درآمدهای عمومی، ایجاد 
اشتغال سالم و مولد، تنظیم بازار کار و کالا، حضور فعال 

در بازارهای جهانی و منطقه ای و تولید و صادرات کالا.
سخن پایانی

باید خاطرنشــان کرد مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
ایران از مهم ترین مراکز جذب ســرمایه گذاری کشور 
هستند. با توجه به مزیت های رقابتی و امکانات فراوانی 
که کشــور برای تقویت بخش اقتصادی در حوزه های 
مناطق آزاد و ویژه ایجاد کرده اســت، ســاز وکارهای 
مناسبی برای جذب ســرمایه گذاری های خارجی و 
ســرمایه ایرانیان خارج از کشور متناســب با رویکرد 
جدید اقتصادی کشــور در عرصه بین المللی در دوره 

پساتحریم وجود دارد.

اســتفاده از ظرفیت های مناطق آزاد برای بهبود 
فضای کســب و کار خصوصا در ســطح بین المللی 
می تواند عاملی برای بهبود معیشــت مردم از طریق 
ارتقای رشــد تولید ملی، افزایش GDPبــه عنوان 
شاخص توســعه، افزایش درآمد خانوار ها و در   نهایت 
ایجاد اشتغال و فرصت های شغلی برای جوانان این مرز 
و بوم باشد. به ویژه آن که بهبود فضای کسب و کار که 
از سیاست های عمده دولت سیزدهم اعلام شده است، 
با ظرفیت سازی و جهت دهی به سرمایه های سرگردان 
داخلی و خارجی در ســطح بین المللی زمینه ایجاد 
فرصت های مولد و تنظیم بــازار کار و کالا برای حضور 
فعال در بازارهای جهانــی و منطقه ای را بیش از پیش 

فراهم می کند.
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با ایجاد این بستر بزرگ 
سرمایه گذاری قادر خواهند بود تا با حمایت های قانونی 
تشویق و حمایت از سرمایه گذاری داخلی و خارجی که 
از جامع ترین قوانین حمایت از سرمایه گذاری خارجی 
در ســطح منطقه برای جذب ســرمایه گذاران است ، 
موضوع حمایت از سرمایه ها و ســرمایه گذاری برای 
گسترش تولید و توسعه صادرات را که از سیاست های 
اقتصاد مقاومتی مــورد نظر رهبــری معظم انقلاب 

اسلامی است، در اولویت  خود قرار دهد.
جذب ســرمایه گذاری خارجی می تواند رویکرد 
مناطق آزاد را براســاس اقتصاد توسعه بین المللی به 
مثابه ضرورت تقویت بازار ســرمایه مطرح کند. از این 
رو ، با جذب سرمایه گذاری های خارجی می توان نسبت 
به احداث زیرساخت ها و امکانات پیشرفته مورد نیاز از 
طریق روش های رایج ســرمایه گذاری خارجی اقدام 
کرد و فعالیت های اقتصادی را از طریق پیوند با اقتصاد و 
بازار جهانی شکل داد و توانمندی های اقتصادی کشور 

را برای گشایش بازارهای هدف متجلی ساخت .
بر این اساس باید فرآیند توســعه را در مناطق آزاد 
ایران با حضور در بازار جهانی بسترسازی کرده و تولید 
و صادرات را گســترش داد. انجام این کار به درســتی 
می تواند زمینه های لازم را برای ایجاد زیرساخت های 
لازم برای حرکت جهش وار فراهم کند. آنچنان که در 
بند ۱۱ اقتصاد مقاومتی به توسعه حوزه عمل مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی کشور به منظور انتقال فناوری های 
پیشرفته، گسترش و تســهیل تولید، صادرات کالاو 
خدمات و تامین نیازهای ضروری و منابع مالی از خارج 

کشور اشاره شده است.

بررسی جایگاه منطقه آزاد در توسعه تجاری و جذب سرمایه گذاری  در کشور:

ورود آزاد اقتصاد جهانی به مناطق آزاد

شماره  24339
یک  شنبه 

07 شهریور 1400

مناطق آزاد
بازرگانی

آغاز عملیات اجرایی طرح بلوار شهرک سبز »میدان پرواز به دهکده ساحل« در کیش
شــرکت عمران، آب و خدمات کیش با هدف ایمن ســازی 
و ســهولت تردد در بلوار شهرك ســبز »میدان پرواز به دهکده 
ساحلی« از آغاز عملیات اجرایی زیرســازی و روسازی 2۰ هزار 
متر مربع این طرح خبر دادبه گزارش ایلنا؛ با برنامه ریزی مدون، 
عملیات اجرایی بلوار شــهرك ســبز »میدان پرواز به دهکده 

ساحلی« جهت ارتقا سطح کیفی ارائه خدمات شهری و استاندارد 
سازی رویکرد اصلی این طرح محســوب می شود.این طرح در 
راستای دستیابی به اهداف و سیاست های کلان سازمان جهت 
ایمن سازی، تســهیل تردد و ارایه خدمات شایسته به ساکنان 
کیش و گردشگران تا مهر امسال به بهره برداری می رسد.عملیات 

اجرایی این طرح با هدف ارتباط بین میدان پرواز به بلوار دهکده 
ساحلی و بلوارگردشگری در دستور کار شــرکت عمران، آب و 
خدمات کیش قرار گرفته است که با اتمام این طرح؛ زیرساخت 
های لازم در راستای تامین رفاه ساکنان کیش در این دو محور 

محقق می شود.

لازم به ذکر است: تسطیح، آبپاشی و کمپکت بستر به میزان 
2۵۰۰۰ مترمربــع، اجرای لایه زیر اســاس ۳۶۰۰ متر مکعب 
همچنین لایه اساس۳۳۰۰ متر مکعب و اجرای لایه آسفالت به 
میزان 2۰۰۰۰ مترمربع در محور میدان پرواز به دهکده ساحلی 

در حال اجراست.

سید ابراهیم رییســی رییس جمهور، پیش از ظهر 
امروز شنبه در جلسه ســتاد ملی مقابله با کرونا با تاکید 
بر اینکه متاســفانه وضعیت شــیوع بیماری کرونا در 
سطح کشور، وضعیت قابل قبولی نیست، گفت: با وجود 
اینکه باید ازتلاش های جهادگونــه کادر درمان و همه 
دســت اندرکاران مقابله با شــیوع کرونا و نیز نیروهای 
داوطلب مردمی صمیمانه قدردانی کنم، اما گزارش های 
دریافت شده و مشــاهدات بنده و وزیر بهداشت حاکی 
از آن است که وضعیت شیوع بیماری به هیچ وجه خوب نیســت.ابراهیم رییسی افزود: نباید کسب و کار مردم 
تعطیل شود، اما ضروری است تدابیر فوری برای جلوگیری از تجمعات و دورهمی ها و نیز تردد و فعالیت در مراکز 
پرتجمع مثل رستوران ها، تالارها، پاساژها، بازارهای سرپوشیده و نظایر آن اتخاذ و با دقت و جدیت اجرا شود تا 
بتوانیم به شکلی موثر با شیوع بیماری و عوارض ناشی از آن مقابله کنیم.آیت الله رییسی تامین امکانات بستری 
و رسیدگی به بیماران کرونایی را همچون تامین واکسن جزو اولویت ها برشمرد و تصریح کرد: نیروهای مسلح 
و همه نهادهای دیگر، امکانات خود را به میدان بیاورند تا در هیچ نقطه ای از کشور، هیچ بیمار کرونایی که نیاز به 
بستری شدن دارد، به خاطر نبود تخت سرگردان نشود.رییس جمهور با تاکید بر اینکه تنها مرجع مورد قبول 
درمورد تایید واکسن کرونا وزارت بهداشت است، خاطرنشان کرد: از نظر دولت، مسئولیت تایید اعتبار و اصالت 
واکسن فقط و فقط برعهده وزارت بهداشت است و واردات واکسن باید تحت اشراف و نظارت این وزارتخانه انجام 
شود.آیت الله رییسی در ادامه گفت: موضوع تولید واکسن در داخل کشور نیز باید با جدیت پیگیری شده و همه 
تمهیدات لازم برای تسریع و افزایش تولید واکســن داخلی باید فراهم شود.رییس جمهور در بخش دیگری از 
سخنانش با بیان اینکه وضع محدودیت و ممنوعیت برای ترددهای غیرضرور نباید مشروط به اعلام تعطیلی 
باشد، اضافه کرد: باید به تناسب ایام و تعطیلات، با اقناع و تبیین افکار عمومی، ممنوعیت ویا محدودیت هایی 
برای ترددها حتی در تعطیلات آخر هفته وضع شود.آیت الله رییســی در بخش دیگری از سخنان خود درباره 
آغاز سال تحصیلی اظهار داشت: جلوگیری از تداوم عقب ماندگی آموزشی مساله بسیار مهمی است و باید پس 
از تمهید مقدمات لازم از جمله تدابیر بهداشتی و اقناع خانواده ها، تصمیمات لازم در این رابطه اتخاذ و اجرا شود.

رییس جمهور با تاکید بر اینکه در دولت ســیزدهم هیچ تصمیمی بدون توجه به دغدغه ها و نگرانیهای مردم 
اتخاذ نمی شود، تصریح کرد: دستگاه های مرتبط در مدت زمان باقی مانده تا آغاز سال تحصیلی، مقدمات لازم از 
جمله واکسیناسیون والدین، کادر آموزشی و همه اطرافیان دانش آموز و توسعه زیرساختهای بهداشتی مدارس 
را فراهم نمایند.رییسی در ادامه با بیان اینکه تمرکززدایی و تفویض اختیارات به استان ها از سیاست های قطعی 
دولت سیزدهم است، خاطرنشان کرد: در موضوع مقابله با شیوع کرونا نیز از تفویض اختیار به ستادهای استانی 
استقبال می کنیم.رییس جمهور همچنین تاکید کرد: باید به شدت مراقب سواستفاده از نیاز مردم به واکسن 
کرونا باشیم. دستگاه های نظارتی با سواستفاده کنندگان احتمالی و کسانی که واکسن های تقلبی وارد بازار کرده 
و با جان مردم بازی می کنند، به شکل جدی و قاطع برخورد کنند.رییس جمهور از تشکیل ستاد ویژه در وزارت 
امورخارجه به منظور تسریع در واردات واکسن قدردانی کرد و اظهارداشت: کار و تلاش مضاعف برای صیانت از 

جان مردم محوری ترین مساله پیش روی همه ما است.

بهروز محبی معتقد اســت دولت برای جبران کسری 
بودجه از یک سو باید تلاش کند، مشکل تحریم ها را حل 
و زمینه بازگشت ایران به بازار نفت را فراهم کند و از سوی 
دیگر، با اصلاح نظام یارانه ای، بانکــی، مالیاتی و...زمینه 

بهبود شاخص های اقتصادی را فراهم کند.
نماینده مردم سبزوار در مجلس با اشاره به مهم ترین 
دســتور کار اقتصادی پیش روی کابینه سیزدهم، گفت: 
در شرایط فعلی، کشور با دو بحران جدی روبه روست که 

دولت سیزدهم هرچه سریعتر باید برای برون رفت از آنها چاره اندیشی کند. نخست، گرانی افسارگسیخته و اوضاع نابه 
سامان معیشتی است که این روزها روند صعودی پیدا کرده و دیگری بحث گسترش بیماری کرونا است؛هر دو گزاره 

به عنوان بحران های درجه یک، امنیت عمومی کشور را خدشه دار ساخته اند.
محبی در ادامه گفت: هرچند برخی وزرای پیشنهادی فاقد ویژگی های حداکثری مدنظر نمایندگان بودند، اما 
مجلس به جز وزیر آموزش و پرورش که حتی فاقد ویژگی های حداقلی مورد نظر برخی نمایندگان بود به سایر وزرا 
رای اعتماد داد تا دولت دیگر بهانه ای برای تاخیر در روند حل مشکلات نداشته باشد. در واقع، مجلس ترجیح داد تا 

نهایت همکاری را با دولت صورت دهد تا روند حل مشکلات هرچه سریعتر آغاز شود.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در پاسخ به پرسش خبرنگار اقتصاد آنلاین در این خصوص که مجلس برای 
حل مشکل کسری بودجه چه راهکاری را در پیش خواهد گرفت؟گفت: بدون تردید کسری بودجه عامل اصلی تورم 
در کشور است. ساختار اجرایی کشور به واسطه تحریم ها از تامین منابع لازم برای پاسخگویی به هزینه های ضروری 
کشور عاجز شد. همین عدم تناسب در درآمدها با هزینه های جاری باعث شد تا اقتصاد ایران از سال9۷ به بعد با شکاف 
عمیقی در کسری بودجه مواجه شود.این شکاف در تامین منابع مورد نیاز به اندازه ای افزایش پیدا کرده که بر اساس 
برخی آمارها در ۵ماهه نخست سال حدود ۵۴درصد بودجه پیش بینی شده، محقق نشده است.این نماینده با اشاره به 
اینکه، دولت سیزدهم وارث یک کسری بودجه گسترده است، گفت: متاسفانه دولت قبلی، بودجه۱۴۰۰ را مبتنی بر 
احتمال احیای برجام و افزایش درآمدهای نفتی تنظیم کرد. در واقع دولت گذشته، تصور می کرد در ماه های ابتدایی 
امسال می تواند بیش از دو میلیون بشکه نفت بفروشــد که این پیش بینی ها محقق نشد. علی رغم تلاش مجلس، 
همین رویکرد غیر واقعی نسبت به دورنمای بودجه باعث شد تا امروز کشور با یک شکاف عمیق در خصوص کسری 
بودجه مواجه شود.او افزود: از ســوی دیگر تداوم کرونا باعث شــد تا در حوزه درآمدهای مالیاتی نیز اقتصاد ایران با 
کاستی های فراوانی روبه رو شود. زمانی که اتمسفر کسب و کار و تولید کشور به دلیل مشکل کرونا، تحریم ها و هفت 
خوان اخذ مجوزها با رکود مواجه شود، نتیجه عینی آن در کاهش درآمدهای مالیاتی ظهور و بروز پیدا خواهد کرد. 
مجموعه این عوامل، بودجه ۱۴۰۰ را با یکی از پیچیده ترین کسری های تاریخی اش مواجه ساخته است که هرچه 
سریعتر باید برای برون رفت آن چاره اندیشی شود.محبی ضمن تاکید بر اینکه یکی از وعده های رییس جمهوری در 
ایام انتخابات رفع و خنثی سازی تحریم های اقتصادی بود، گفت: مجلس با رای بالایی که به امیرعبدالهیان وزیر امور 
خارجه دولت داد، نشان داد نسبت به موضوع احیای برجام و حل مشکل تحریم ها جدی است و این موضوع را در قالب 
مطالبه ای جدی از دولت پیگیری خواهد کرد. دولت از یک طرف باید زمینه احیای برجام را فراهم کند و از سوی دیگر، 

می بایست ظرفیت های اقتصادی مغفول مانده با همسایگان را بازآفرینی کند.

رییسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا مطرح کرد؛
با سواستفاده کنندگان از موضوع واکسن قاطعانه برخورد شود 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس مطرح کرد؛
تورم و کرونا، دو بحران پیش روی دولت

مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم در 
ادامــه بازدیدهای میدانی خــود از طرح ها و 
پروژه های اقتصادی منطقه از ســه مجموعه 
فعال حوزه نفت و انرژی جزیره قشــم بازدید 

کرد.
به گزارش فرینا به نقــل از فکر اقتصادی، 
علی درویش پــور در این بازدیدها که جمعی 
از مدیران این ســازمان، وی را همراهی می 
کردند بر آمادگی ســازمان منطقه آزاد قشم 
برای توسعه فعالیت ها و ایجاد رونق اقتصادی 

تاکید کرد.
درویش پور در بازدید از شرکت نفت فلات 
قاره ایران منطقه عملیاتی قشــم )پالایشگاه 
گورزین( گفت: حوزه نفت و گاز و به طور کل 
انرژی دارای اهمیت بالایی اســت و با توسعه 
صادرات در این حوزه می تــوان به ارزآوری و 

رونق اقتصاد کشور کمک کرد.
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد اشتغال پایدار 
برای نیروهــای بومی در طرح هــای بزرگ 
اقتصادی جزیره قشــم، افزود: حضور فعال و 
اشتغال نیروهای بومی و جامعه محلی از لحاظ 
امکان شــرایط ماندگاری مردم، مشارکت در 
طرح ها و فعالیت های اقتصــادی و افزایش 

کیفیت ساکنان جزیره بسیار مهم است.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم ادامه 
داد: با هدف گذاری و همکاری ســایر بخش 
های مرتبط جهــت اجرای آمــوزش های 
تخصصی و تربیت نیروهای متخصص بومی، 
امکان اشتغال آفرینی بیشتری برای ساکنان 

جزیره فراهم می شود.
درویش پور تصریح کرد: بــا برنامه ریزی 
دقیق باید برای جبران برخی عقب ماندگی ها 
در حوزه نفت و انرژی مانند بانکرینگ و توسعه 

صادرات فرآورده های نفتی، تلاش کرد.
وی و هیات همراه همچنیــن در بازدید از 
پالایشگاه نفت سنگین مجموعه پارس بهین 

پالایش قشم، اظهار کرد: ایجاد ارزش افزوده با 
هدف توسعه صادرات فرآورده های نفتی، می 
تواند نفع اقتصادی خوبی برای جزیره و کشور 

داشته باشد.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم با 
بیان اینکه تهیه و تدوین برنامه ای مشخص از 
دورنمای صنعت نفت و گاز در جزیره قشم یک 
ضرورت انکار ناپذیر اســت، خاطرنشان کرد: 
باید با پرهیز از تصمبمــات جزیره ای و ایجاد 
هماهنگی میان بخش های مختلف نقشه راه 
آینده صنایع نفت، گاز، پتروشــیمی و انرژی 

قشم آماده شود.
درویش پور در ادامه افــزود: با هم افزایی و 

هم دلی می توان فعالیت هــای مختلفی را با 
هدف ایجاد توسعه متوازن و اشتغال پایدار در 

جزیره قشم اجرا کرد.
وی همچنین در آخرین مقصد بازدیدهای 
روز پنجشــنبه خود با حضــور در مجموعه 
نیروگاه قشــم مولد، گفت: بــا برنامه ریزی 
دقیق می توان از ظرفیت آب شیرین کن این 
مجموعه، جهت استفاده در مصارف مختلف 

در جزیره قشم بهره مند شد.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم در 
جریان این بازدیدها همچنین برای رفع موانع 
و اقدام جهت تسریع و تسهیل تولید دستورات 

ویژه ای صادر کرد.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم در بازدید از 3 پروژه حوزه نفت و انرژی جزیره تاکید کرد؛
ایجاد ارزش افزوده با هدف توسعه صادرات فرآورده های نفتی در قشم

روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران
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اقتصاد
معاون مسکن شهری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: نرخ پایه 
ساخت مسکن طرح اقدام ملی فعلًا متری 2.۷ میلیون تومان است و 
سازمان برنامه و بودجه هر ســه ماه یکبار نرخ تعدیل اعلام می کند.به 
گزارش مهر، جواد حق شناس در نشست خبری »معرفی واحدهای 
طرح اقدام ملی مســکن تحت پوشش بنیاد مسکن انقلاب اسلامی« 

اظهار داشــت: قیمت پایه ســاخت هر مترمربع واحدهای مسکونی 
ذیل طرح اقدام ملی مسکن بر اساس اعلام ســازمان برنامه و بودجه 
همچنان دو میلیون و ۷۷۰ هزار تومان است.وی ادامه داد: ساخت ۱۶ 
هزار و ۱۳8 واحد طرح اقدام ملی مســکن در شهرهای زیر ۱۰۰ هزار 
نفر جمعیت بر عهده بنیاد مسکن گذاشته شده که متوسط پیشرفت 

فیزیکی این واحدها ۶.۳ درصد اســت.معاون مســکن شهری بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی افزود: بر اســاس نرخ تعدیل سه ماهه چهارم 
سال گذشته )زمستان 99(، ساخت هرمترمربع واحد مسکونی طرح 
اقدام ملی مسکن ۷8 تا 8۰ درصد نرخ تعدیل قیمت دارد که به رقم پایه 

بر اساس شرایط افزوده خواهد شد.

معاون بنیاد مسکن: هزینه ساخت مسکن ملی همان متری ۲.۷ میلیون تومان است

خبرخبر
بازدید بیش از 2هزار مرکز تهیه 
و توزیع مواد غذایی، آرایشی و 

اماکن عمومی در کیش
رئیس مرکز توسعه سلامت کیش از بازدید 2هزار و 
2۴مرکز تهیه و توزیع مواد غذایی، آرایشی و بهداشتی 
و اماکن عمومــی در کیش خبر دادبه گــزارش ایلنا؛ 
محمدرضا رضانیا رئیس مرکز توسعه سلامت کیش 
با بیان این که نظارت حداکثری بــر اماکن عمومی و 
مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی در کیش از ابتدای آغاز 
اپیدمی تاکنون با جدیت تمام در دستور کار قرار گرفته 
است، گفت: با هدف کنترل و مقابله با گسترش شیوع 
بیماری کرونــا و نظارت بر رعایت ضوابط بهداشــتی 
میان آحــاد جامعه؛ مرداد امســال ضمــن بازدید از 
2هزار و 2۴ مرکز تهیه و توزیع مواد غذایی، آرایشی و 
بهداشتی و اماکن عمومی در کیش توصیه های لازم 
به متصدیان ارائه خدمات داده شــد.وی افزود: در این 
بازدید ها ۵ اماکن متخلف به مراجع قضایی معرفی و 
۷ مورد توسط بازرســان مرکز توسعه سلامت کیش 
پلمب شدند.رضانیا گفت: در این مدت، نظارت مستمر 
بازرسان بهداشت محیط مرکز توسعه سلامت کیش؛ 
به میزان ۳ هزار و ۵۷ کیلوگرم مواد غذایی و آرایشــی 
فاسد و تاریخ مصرف گذشته کشــف و معدوم سازی 
شد.رئیس مرکز توسعه سلامت کیش در ادامه افزود: 
2۰مورد نمونه برداری از نــان، ۱۵مورد نمونه برداری 
از مواد غذایــی، 2۴ مورد نمونه بــرداری میکروبی از 
آب آشامیدنی، ۱۷۱مورد کلرســنجی و 828 مورد 
سنجش با تجهیزات قابل حمل )پرتابل( بازرسی انجام 
شده است.وی خاطر نشان کرد: در کنار بازرسی های 
مستمر، بازرسان این مرکز به ۳۷ شکایت ارسال شده 

رسیدگی کردند.

بانک مرکزی اعلام کرد؛
مهلت ثبت نام ودیعه اجاره 
مسکن به بانک ها ابلاغ شد 

بانک مرکزی مصوبه ســتاد ملی مدیریت کرونا را در 
خصوص تســهیلات ودیعه اجاره مســکن، به بانک های 
عامل ابــلاغ کرد.به گــزارش اقتصادآنلایــن، متن این 
بخشــنامه به شــرح زیر اســت:مهلت ثبت نام اشخاص 
واجد شــرایط برای دریافت تسهیلات کمک ودیعه اجاره 
مسکن تا پایان شهریورماه ۱۴۰۰ تمدید می شود. بانک ها 
و مؤسسات اعتباری موظفند حداکثر تا پایان آذرماه سال 
جاری تسهیلات مذکور را پرداخت کنند.سقف مبلغ این 
تسهیلات برای کلان شهر تهران ۷۰ میلیون تومان، سایر 
کلان شهرها ۴۰ میلیون تومان و سایر شهرها 2۵ میلیون 

تومان تعیین می شود.

اولین خواسته وزیر اقتصاد از 
بانک مرکزی

 انتقال داده های ارزی برای 
ترخیص کالا برخط انجام شود

وزیر اقتصاد گفت: از رئیس کل بانک مرکزی می خواهم 
انتقال برخی داده های ارزی که موجب تســریع در ترخیص 
کالاها می شــود به صورت برخط و آنلاین و بدون فوت زمان 
در دستور کار این بانک قرار گیرد.به گزارش مهر، سید احسان 
خاندوزی در حاشــیه بازدید از گمرك فرودگاه امام خمینی 
)ره(، اظهار داشــت: یکی از موارد مطرح شــده در جلسه با 
مســئولان گمرك در بازدید از گمرك فرودگاه امام خمینی 
)ره(، انتقال برخی داده های ارزی به گمرك بود که تســریع 
آن ها موجب سرعت بخشیدن به ترخیص کالاها می شود.وی 
افزود: بنابراین از رئیس کل بانک مرکزی می خواهم تا انتقال 
این داده ها را به صورت برخط و آنلایــن و بدون فوت زمان در 

دستور کار بانک مرکزی قرار بدهند. 

سخنگوی قانون جدید چک:
چک های جدید می توانند 
برای ضمانت صادر شوند

یک مقام مسئول گفت: ۱8 درصد چک های جدید در حال 
حاضر در کشــور هســتند که این آمار معقولی است.به گزارش 
باشگاه خبرنگاران جوان، آمنه نادعلی زاده معاون اداره نظام های 
پرداختی بانک مرکزی در رابطه با برگشت چک های جدید گفت: 
نمی توان این اســتنباط را از اجرای قانون جدید چک داشت که 
چک ها  برگشــت نمی خورند بلکه به نظر می رسد، این به رفتار 
مشتریان و دارندگان چک برمی گردد. اما آمار ها نشان می دهد 
که این قانون مفید عمل کرده و آمار چک های برگشتی نسبتا به 
چک های قدیم تقریبا نصف شده اســت، از ابتدای سال تا پایان 
تیرماه نسبت چک های برگشــتی قدیمی به چک های جدید 
حدود 8.۷ درصد بــوده در حالی که نســبت در همین مدت در 
خصوص چک های جدید نزدیک به ۴ درصد بوده است.این مقام 
مسئول در ادامه افزود: این آمار رضایت بخش است. به دلیل این 
که چک های قدیمی را در کنار چک هــای جدید داریم و برخی 
از افراد همچنان از چک های قدیمی خود استفاده می کنند، ۱8 
درصد چک های جدید در حال حاضر در کشــور هستند که این 
آمار معقولی است و در آینده این آمار افزایش خواهد یافت. فعالان 
از این قانون استقبال می کنند و زمانی که می خواهند چک از صادر 
کننده دریافت کنند بر چک جدید بودن تاکید می کنند.نادعلی 
زاده بیان کــرد: فعلا افراد می توانند از دســته چک های قدیمی 
خود استفاده کنند و این فرجه زمانی ارائه شده برای این است که 
مراودات مردم به مشکل برنخورد. بانک مرکزی فعلا زمانی را برای 
جمع آوری چک های قدیمی مشخص نکرده است، اما به محض 
ثبات بازار و چک های جدید که میان مردم نهادینه شــد؛ بانک 

مرکزی زمان جمع آوری چک های قدیمی  را اعلام خواهد کرد.

متاسفانه در کشور ما انحصارطلبی هایی وجود دارد که معلوم نیست برای چه کسی 
است و از کجا سرچشمه می گیرد ، اما کالاهایی که وارد می شود مشخص می کند که یا 

برای آقازاده هایی هستند یا وابستگان دولتی ، اما کسی به آن توجهی نمی کند. 
مونا ربیعیان/ متاســفانه وجود واردات بی رویه در کشــور ، کارخانه ها را دومینو وار 

تعطیل کرده است چرا که جنس قاچاق راحت تر از کالای داخلی به دست می آید .
از سوی دیگر وجود گسترده کالاهای قاچاق ، اولویت مردم نیستند و برای اینکه شغل 
ایجاد شود و حداقل کارخانه ها بازگشایی شود نباید کالای  انبوه قاچاق وجود داشته باشد!

نکته مهم این است که در زمان انتخابات رییس جمهور فعلی که رییس قوه قضاییه بود 
، کارخانه هایی را بازگشایی شد ، اما به محض اینکه رییس دولت شد ، کارخانه ها دوباره 
تعطیل شدند و کسی حتی سراغی از آنها نگرفته است و این رویه به فراموشی سپرده شد و 

کارگران مجددا بیکار شدند.
کالاهای بدون مجوز در کشور پر شده است  

محمد صادق مشایخ ، از مدیران ارشد ســابق اقتصادی ، در خصوص اینکه چرا نقش 
مردم در واردات کالای اساسی صفر است به خبرنگار ما گفت: مملکت در یک خط خاص 
در حال حرکت است و اینکه مردم بتوانند به راحتی کالا وارد کنند ، یک دروغ بزرگ است ، 

چرا که واردات در دست عده ای خاص است .
اینکه تاکنون انحصار طلبیان نقش آفرین حوزه واردات و اقتصادند و مردم ناتوان در 
این عرصه اند و تا کنون تحول به نفع مردم صورت نگرفته اســت باید بررسی شود و به هر 
روی می بایست اقتصاد از دولتی به خصوصی بسرعت عملیاتی شود .  در حال حاضر جنس 
قاچاق در کشور به وفور و گسترده وارد می شود و در مقابل کالایی که به صورت قانونی وارد 

شود بسیار نادر است . 

وی در ادامه اظهارداشــت: تولیدات داخلی را اگر بخواهیم صادر کنیم همه منتظر 
هســتند تا مالیات و چند هزینه دیگر برگردن صادر کننده بیاندازند ، اما برعکس برای 
واردات قاچاق به کشور همه اقدامات در این زمینه به راحتی صورت می گیرد و جااب آنکه 

کسی هم نمی پرسد این کالا از کجا آمده و به کجا می رود.
این کارشناس اقتصادی در بخشی از مصاحبه خود از گرانی دلار و ارزانی کالا 
انتقاد کرد و گفت: مگر می شود دلار در کشور 28 هزار تومان باشد و کالای اساسی 
وارداتی در مقایسه با نرخ روز ارز ، ارزان قیمت ! این مساله در هیچ جای علم اقتصاد 

دیده نشده است.
با این قضایا ، رســما طبقه زیرین را از بین برده ایم ، کشور به نام مردم هست اما ظاهرا 
در عمل برای قاچاقچیان کار می شود ، تا به نفع مردم کار شود. در تمام اصناف هم قاچاق 

وجود دارد و کسی هم نمی پرسد چرا این اتفاقات در گمرك رخ می دهد.
وی در ادامه با انتقــاد از تعطیلی کارخانه ها گفت: در زمانی که رییســی رییس قوه 
قضاییه بود و همه کارخانه ها سر میزد و آنها را بازگشایی کرده بود چرا دوباره کارخانه ها 
تعطیل شده اند و کسی هم رسیدگی نمی کند کارخانه ها قربانی قاچاق در کشور شده اند .

از آدامس گرفته تا کالای لوکس وارد کشور می شود همه غصه می خورند اما در واقع 
هیچ کس برایش مهم نیست که کارگران قربانی تعطیلات شده اند. 

محمد صادق مشایخ در ادامه اظهار داشت: مرگ های دسته جمعی را ما شاهد هستیم 
چرا که مردم از نداری حاضر هستند که خانواده خود را قربانی کنند تا اینکه زندگی سختی 
را بگذرانند. در حال حاضر نه تنها خروجی کارخانه های تولیدی بلکه کشــاورزی هم به 
حداقل رسیده است کسی نمی پرسد که قرار است برای این کشاورز چه اتفاقی رخ دهد. 
کجای دنیا برای سود بیشتر ، مردم را نابود می شــوند که اینجا مردم قربانی سودجویان 

مافیاها می شوند.
وی در بخش دیگری از مصاحبه خود درباره گفت: منبع تامین مالی ســاخت و ساز 
خانه های سوپر لاکچری و انبوه سازیهای گسترده از کجا است ، این قضایا باید واکاوی و به 

مردم اعلام شوند ، اگر بناست شفافیت اقتصادی عملیاتی شود !
مدیریت شایسته سالارانه ، دولت روحانی و رییسی ندارد ، در راستای حمایت از تولید 
، کلیه امکانات کشور باید معطوف بر افتتاح کارخانجات و حمایت از کارخانجات شود!در 
حال حاضر ، این قفل ها ، خون کارگران زحمت کش است که زنگ میزند برکارخانه های 

تعطیل شده. 
محمد صادق مشــایخ در پایان اظهار داشــت: متاسفانه عزم راســخ جهادی برای 
جلوگیری از وارد شــدن انبوه کالای قاچاق به کشــور وجود ندارد. گمرك هم پاسخگو 

نیست .
مسوولین باید اقدام عملی و شــفاف در مبارزه با قاچاق کالا را به منصه ظخور و بروز 

برسانند و به مردم گزارش گام به گام دهند.

اقتصادپویا از ادامه انحصار طلبی های وارداتی در گفت و گو با محمد صادق مشایخ ، به بررسی پراخت : 

کارخانه ها قربانی انحصارطلبی ها

مدیرعامل منطقه آزاد کیش می گوید: باید شــرایط اســتفاده از 
امکانات و امتیازات جزیره کیش برای همگان بصورت مساوی فراهم 
باشد.جعفر آهنگران مدیرعامل منطقه آزاد کیش در گفت وگو با ایلنا 
درباره آخرین وضعیت  اقتصادی جزیره کیش گفت: وضعیت اقتصادی 
جزیره کیش تابعی از ســرزمین اصلی است اما خوشبختانه وضعیت 
جزیره کیش نســبت به مناطق دیگر بهتر اســت هر چند بسیاری از 
فعالان اقتصادی در این جزیره به دلیل گســترش ویــروس کرونا و 
تعطیلی ها و کاهش ورود گردشگر مثل سال قبل متضرر شده اند و ما 
چاره ای نداشــتیم جز این که موضوع را مدیریت کنیم تا فعالان اقتصادی آســیب کمتری ببینند. اما به هر حال ما هم باید تابع تصمیم 
ستاد ملی مبارزه با کرونا باشیم چون حفظ جان گردشگران و کیشوندان بر همه چیز اولویت دارد.وی ادامه داد: :هم اکنون بعلت سرعت 
بالای شیوع ویروس کرونای دلتا مهم ترین مسئله رعایت پروتکل های بهداشــتی برای کاهش سرعت انتقال ویروس و حفظ خط تاب 
آوری بیمارستان است.وی با اشاره به افزایش تعداد بستری ها در روزهای اخیر اشاره کرد چنانچه این روند افزایشی ادامه پیدا کند ، چاره 
ای نداریم جزاینکه از اعمال محدودیت هایی شدیدتر استفاده کنیم. چند روز پیش که تعطیلی کامل جزیره شایعه شده بود بسیاری از 
صاحبان مشاغل کم درآمد جزیره با من تماس داشتند یا مراجعه کردند که با توجه به سطح بالای قیمت ها بخصوص اجاره حتی با اشک 
و آه از من می خواستند که تعطیل کامل نکنیم؛ خدا را شــکر این درك در شورای سلامت جزیره همیشه وجود داشته و دارد که تا مجبور 
نشدیم دست به تعطیلی نزنیم ... امیدوارم با رعایت بیش از پیش پروتکل ها از سوی همگان زمانی فرا نرسد که شرمنده بویژه اقشار کم درآم 
جزیره بشویم وی با تاکید بر اینکه باید شرایط استفاده از امکانات و امتیازات جزیره کیش برای همگان بصورت مساوی فراهم باشد گفت : در 
بحث صدور مجوزهای جدید برای مشاوران املاك و آژانسهای  املاك  که با هدف ارایه گسترده تر خدمات حوزه املاك صورت می گیرد ، 
شیوه نامه برگزاری آزمون و اعطای مجوزهای جدید تا ماه آینده آماده می شود و آزمون با حضور واجدین شرایط برگزار خواهد شد و بعد از 

برگزاری آزمون هر کسی که بر اساس شیوه نامه و آزمونها بتواند امتیاز کافی را کسب کند می تواند مجوزهای لازم را دریافت کند .

نادر نیکوروان، مدیرعامل شرکت کاسپین کارمن منطقه آزاد انزلی، از دریافت 
سه مجوز دانش بنیان برای محصولات تولیدی شرکت متبوع خود خبر داد.

به گزارش فرینا،  نادر نیکوروان بابیان اینکه براســاس اعــلام کارگروه ارزیابی 
و تشخیص صلاحیت شرکت ها و موسســات دانش بنیان، معاونت علمی و فناوری 
رییس جمهوراز تاریخ ۱2 تیرماه ۱۴۰۰ این مجموعه به عنوان شرکت دانش بنیان 
تولیدی نوع 2 معرفی شده اظهار داشت: براین اساس دستگاه عیب یاب خودرو در دو 
 Carman دســتگاه عیب یاب خودرو در مدل ،New Lite Plus و Auto-I700 مدل
Magic Plus و شبیه ســاز آموزشــی ECU خودرو؛ از مجموعه تولیدات شرکت 
کاسپین کارمن منطقه آزاد انزلی مجوز دانش بنیان بودن محصول را دریافت نموده 

است.
مدیرعامل شرکت کاسپین کارمن منطقه آزاد انزلی با اشاره به اینکه دستگاه عیب یاب خودرو در دو مدل Auto-I700 و 
New Lite Plus یک دستگاه رایانه ای صنعتی است که برای کارگاه های صنعتی و تعمیرگاه های خاص مورد استفاده قرار 
می گیرد افزود: دستگاه مزبور قابلیت خدمات رسانه ای عیب یابی تمام خودروهای دنیا به ویژه مدل های آسیایی را دارا می 
باشد و از مسخصات این دستگاه ها باlcd هفت و ۳.۵ اینچی امکان به روز رسانی آنلاین دستگاه است که براساس آن مصرف 

کننده نیازمند مراجعه به کارخانه یا شرکت نمایندگی نمی باشد.
 Carman وی دومین دستگاهی که موفق به کسب مدرك دانش بنیان بودن شد را دســتگاه عیب یاب خودرو در مدل
Magic Plus اعلام کرد و گفت: علی رغم اینکه دستگاه مزبور به نرم افزار کارمن کره جنوبی وصل می شود اما یک محصول 
کاملًا ایرانی است که تحت برند شــرکت مزبور در حال خدمات دهی بوده و بازار مصرف آن کشورهایی همچون هند است 
که دارای چند خوردوی ملی خاصی می باشــند، موضوعی که در ایران و عراق نیز صدق می کند و از توانایی ارائه خدمات به 

تولیدات داخلی و چنینی تولیدی در ایران برخوردار است.

 آخرین وضعیت جزیره کیش در مبارزه با کرونا 
و صدور مجوزهای جدید مشاوران املاک

 دریافت سه مجوز دانش بنیان 
از سوی سوی شرکت کاسپین کارمن منطقه آزاد انزلی

روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایرانروزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران

 

 آگهی تجديد مزايده عمومی فروش املاک 

مازاد اداره کل بهزيستی استان کرمانشاه
 اداره کل بهزیستی 

استان کرمانشاه                 

 اداره کل بهزیستی اســتان کرمانشــاه در نظر دارد در اجراء جزء)3( بند )د( تبصره 
)12( قانون بودجه ســال 1399  تعداد 7 فقره از املاک مازاد بر نیــاز خود را با جزییات 
مندرج در اســناد مزایده با بهره گیری از ســامانه تدارکات الکترونیک دولت)ستاد( 
برمبنای قیمــت پایه از طریق مزایده بــه صورت الکترونیکی و به شــرح جدول زمان 
بندی زیر به صورت نقد بدون متصرف به فروش برســاند.  برهمین اساس متقاضیان می 
توانند با مراجعه به ســایت www.setadiran.ir  و با در نظر داشتن شماره مزایده            
2000003280000002   نســبت به دریافت اسناد مزایده و شــرکت در آن اقدام نمایند 
. همچنین می توانند جهت کســب اطلاعات بیشــتر به اداره امور حقوقی بهزیســتی 
استان کرمانشاه واقع در میدان ســپاه ،بلوار زن،بلوار بهزیستی  واحد حقوقی مراجعه 
و یا بــا تلفن 0833877797 تماس حاصل نموده و یا به  ســایت اداره کل بهزیســتی 

استان به نشانی www.kermanshah.behzisti.ir  مراجعه فرمایند .
زمان انتشــار مزایــده در ســامانه  از تاریــخ 06 /1400/6 ســاعت08:00 صبح تا 

تاریخ1400/6/27 ساعت: 14:30
مهلت دریافت اســناد مزایده از تاریخ 1400/06/06 ساعت08:00 تا تاریخ1400/06/16 

ساعت14:30
مهلت بازدید املاک از تاریخ 1400/6/06 ساعت 08:00 تا تاریخ1400/06/27 ساعت12  

با هماهنگی ریاست ادارات شهرستانهای تابعه و تائید بازدید. 
مهلت ارائه پیشــنهاد قیمت از تاریخ1400/06/06 ساعت08:00 تا  مورخ1400/06/27 

ساعت14:30
بازگشــایی پاکتها راس ســاعت9 صبح مورخ 1400/6/29 در دفتر مدیرکل بهزیستی 

استان کرمانشاه و اعلام برنده ساعت 11 همان روز
شرکت در مزایده  و انجام کلیه مراحل از طریق ســامانه ستاد می باشد  و جهت دریافت 
گواهی الکترونیکی )توکن( با شــماره  زیر » مرکز پشــتیبانی و راهبری سامانه 1456 

تماس حاصل فرمائید.
م الف 1154

اداره کل بهزیستی استان کرمانشاه

 

آگهی مزايده املاک مازاد
سازمان جهاد کشاورزی 

جنوب کرمان

www. ســازمان جهاد کشــاورزی جنوب کرمان در نظر دارد املاك مازاد خود را از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی  دولت)ستاد(  به آدرس
setadiran.irبر مبنای قیمت پایه با وضعیت موجود و به صورت نقدی  از طریق مزایده به فروش  برساند  متقاضیان می توانند  ضمن  مراجعه  به 

پایگاه اینترنتی یاد شــده و مطالعه ضوابط و مقررات مربوطه  از تاریخ ۱۴۰۰/۰۶/۰۷ لغایت ۱۴۰۰/۰۶/2۰ ساعت ۱۴ پیشنهاد قیمت خود را  همراه 
با اوراق تکمیل شده مزایده حداکثر  تا مهلت قرار داد  از طریق سامانه ســتاد ،ثبت و بارگذاری  نموده و سوالات احتمالی خود را در زمینه  اموال مورد 

مزایده  با شماره تلفن ۰9۱۳۱۴8۰92۰ آقای سلیمانی مطرح نمایند.
توضیحات:

۱-فرایند مزایده از طریق ســامانه تــدارکات الکترونیکی دولت برگزار می گردد و تمامی مراحل آن شــامل  پرداخت تضمین شــرکت  در مزایده 
،پیشنهاد قیمت ،گشودن  پاکت پیشــنهاد قیمت، اعلام به برنده، واریز وجه مزایده و تحویل ملک در بستر سامانه  ســتاد خواهد بود .بدیهی است 

قیمت پیشنهادی  تنها در صورتی  معتبر و پذیرفته است که در سامانه ستاد ارسال شده باشد.
2-سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان در قبول یا رد پیشنهاد مختار است.

۳-پیشنهاد های  فاقد سپرده ،کمتر از میزان مقرر،مخدوش،مبهم و مشروط مردود می باشد.
۴- رعایت کلیه موارد مندرج در شرایط مزایده الزامی است.

۵- متقاضیان شــرکت در مزایده می بایســت پس از  مراجعــه  به ادرس الکترونیکی  ذکر شــده  و انتخــاب املاك  مورد نظر  جهت شــرکت در 
مزایده  نســبت به  تهیه توکن  از دفاتر  منتخب خدمات پیشــخوان دولت  و پس از ثبت نام جهت امضاءالکترونیکی  نســبت به ارائه پیشنهاد  اقدام 
نمایند  متقاضیان می توانند  برای دریافت اطلاعات بیشــتر  در این زمینه با کارشناســان ســامانه تــدارکات الکترونیکی  دولت  با شــماره تلفن 

۰9۱۳۱۴8۰92۰ تماس حاصل نمایند.
۶-سپرده )ودیعه( شــرکت در مزایده  معادل ۵% قیمت پایه مزایده که متقاضیان می بایست  طی یک فقره ضمانت نامه بانکی  در وجه سامانه جهاد 

کشاورزی  جنوب کرمان  صادر گردد. اصل ضمانت نامه را در سامانه ستاد بارگذاری نموده  و به امور قرار دادهای سازمان تحویل نمایند.
۷- کلیه پاکت های حاوی پیشنهاد های متقاضیان  راس ســاعت 9 صبح  مورخ ۱۴۰۰/۰۶/2۱ به صورت الکترونیکی  از طریق سامانه بازگشایی و از 

طریق  ادرس الکترونیکی  به اطلاع متقاضیان  خواهد رسید.
8- برنده مزایده وکالت نامه کاری جهت انجام امور قانونی) انتقال ملک (اعطا می شود.  کلیه هزینه های مربوط  به دریافت و استعلام  در ارتباط نقل  

و انتقال ،تنظیم وکالتنامه و سایر موارد  به عهده خریدار می باشد.
9- با توجه به امکان بازدید از زمین و املاك  برای کلیه شــرکت کنندگان  در مزایده از پذیرفتن هر گونه اعتراض در این زمینه از متقاضیان معذور 

می باشد
۱۰-هزینه اگهی و کارشناسی ،تفکیک سند و تغییر کاربری و ســایر عوارض قانونی بر عهده خریدار بوده و هزینه های مذکور می بایست  بر اساس 

اعلام نظر سازمان  نقدا و در وجه حساب این سازمان واریز گردد.
۱۱- در صورتی که مبلغ های پیشنهادی  خریداران یکسان باشد برنده مزایده کسی خواهد بود که اولین مورد خرید را داشته و در غیر این صورت از 

طریق قرعه کشی انتخاب می گردد.
۱2- برنــده مزایــده بایســتی بــه محــض اعــلام برنــده مبلــغ پیشــنهادی را بــه حســاب۴۰۰۱۰۰۰9۰۱۰2۷۴۶۷ بــا شناســه 

۳۳۴۰۳8۱۵92۱۰22۱۰۰۱۵۱۰۱۰۰۰۰۰9۳۱ در آمد حاصل از فروش از اموال منقول  و غیر منقول واریز نمائید.
۱۳- متقاضیان نباید مشمول منع مداخله کارکنان دولت باشند .

۱۴- سپرده نفر اول تا سوم نزد ذی حسابی خواهد ماند که پس از واریز برنده نفر اول ،به متقاضی مسترد خواهد شد.
۱۵-در صورت انصراف برنده مزایده سپرده نامبرده  به نفع دولت ضبط و نفرات بعدی  طبق قوانین و مقررات  به عنوان برنده اعلام میگردد.

 مساحت عرصهپلاك ثبتیکاربرینوع ملکردیف
)متر مربع(

قیمت پایه
آدرس)ریال( فرعیاصلی

فاریاب روستای هور پا سفید انتهای ۱۶۵2۴۱۶۰۰2/۴۵۰/۰۰۰/۰۰۰اداریساختمان۱
خیابان شهید موسی یوسف زاده

 کهنوج بلوار شهید بهشتی۳۱۶228۴۴/829/۱۰۰/۰۰۰/۰۰۰خانه2
 کهنوج نبش خیابان شهید میثم2۴8۴۱۴۱۵۱2/۶۷2/۰۰۰/۰۰۰اداریزمین۳
روستای پشت لر جنب مخابرات ۵۴۶89۱۵۷۱2/۳۴9/۴۰۰/۰۰۰اداریساختمان ۴
 دلفارد بعد از پاسگاه جنب مخابرات۱2۳۱۱۵۶۱922۳/۵29/۶۰۰/۰۰۰زراعی-باغزمین۵



شماره  44339
یک  شنبه 

07 شهریور 1400

بورس 
ارز دیجیتال

نگاهی به پرتفوی سرمایه گذاری افتخار سهام در مرداد ماه
ارزش بازاری شرکت سرمایه گذاری افتخار سهام در پنجمین ماه 
سال ۱۴۰۰، به حدود ۱۷۷میلیارد تومان رسید. همچنین این شرکت 
حدود 82میلیارد تومان سرمایه گذاری جدید به ثبت رساند.در مرداد 
ماه سال ۱۴۰۰، ارزش بازاری شرکت ســرمایه گذاری افتخار سهام با 
حدود ۳۵میلیارد تومان افزایش به حدود ۱۷۷میلیارد تومان رســید. 

افزایش ۳۰میلیارد تومانی ارزش خدمات دریایی تاید واتر خاورمیانه 
)از گروه حمل ونقل، انبارداری و ارتباطات(، بیشــترین تاثیر را بر این 
رشد داشت. همچنین ســرمایه گذاری نفت و گاز و پتروشیمی تامین 
با سه میلیارد تومان رشــد در رده بعد قرار گرفت. در طرف دیگر نوش 
مازندران با افت حدود 9میلیارد تومان بیشترین تاثیر منفی را بر پرتفو 

این شرکت گذاشــت.»وفتخار« در پنجمین ماه از سال جدید، حدود 
۶۶میلیارد تومان سهام خدمات دریایی تاید واتر خاورمیانه، حدود سه 
میلیارد سهام شرکت سرمایه گذاری نفت و گاز و پتروشیمی تامین و 
ســرمایه گذاری تامین اجتماعی، حدود دو میلیارد تومان هلدینگ 
توسعه معادن و فلزات و صندوق سرمایه گذاری مدیریت ثروت صندوق 

بازنشستگی کشوری و سیمان شرق، بیش از یک میلیارد تومان سهام 
پتروشیمی جم و فولاد آلیاژی ایران کمتر از یک میلیارد تومان سهام 
بانک اقتصاد نوین و صنایع شــیمیایی ایران خریداری کرد. همچنین 
شرکت سرمایه گذاری افتخار سهام در این مدت در سایر شرکت های 

خارج از بورس سرمایه گذاری جدیدی نکرد.

خبرخبر

یک کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد:
تغییر احتمالی مسیر حرکت 
بورس از سهام دلار محور به 

سوی سهام کوچک بنیادی
یک کارشناس بازار سرمایه گفت: براساس 
پیش بینی های صورت گرفته به نظر می رسد 
بازار به مرور از ســهام دلاری محور که رشــد 
زیادی داشــتند در حال ورود به سهام کوچک 
باشد که از لحاظ بنیادی شرایطی بهتر دارند و 
از عقب ماندگی بیشتری نسبت به سهام بزرگ 

برخوردارند.
»روزبه شــریعتی« در گفت و گو با ایرنا به 
تغییر روند معاملات بورس از مرداد ماه اشــاره 
کرد و افزود: بازار سهام از یک ماه گذشته شکل 
و روندی جدید به خود گرفــت و خون در رگ 
های این بازار جاری شد که ریشه ایجاد چنین 
پویایی در معاملات بورس را می توان مربوط به 

تغییر روند این بازار در خرداد ماه دانست.
وی به ســرانه خرید و فروش هر کد حقیقی 
در چند ماه گذشته اشــاره کرد و گفت: در پنج 
ماه گذشــته ســرانه خرید هر کد حقیقی ۱۰ 
میلیون تومان و در مقابل سمت فروش حدود 

22 میلیون تومان بود.
شــریعتی با بیان اینکه در تیر ماه ســرانه 
خرید حقیقی هــا در بازار رو بــه افزایش رفت 
و در این میان شــاهد کاهش فروش ســهام از 
سوی سهامداران در بازار بودیم، اظهار داشت: 
در این ماه سرانه خرید هر کد حقیقی به حدود 
۱۶ میلیون تومان و سرانه فروش به کمتر از ۱۴ 

میلیون تومان رسید.
این کارشناس بازار ســرمایه اظهار داشت: 
روند افزایشــی میزان خرید در بازار نسبت به 
خرید همچنان بر مدار صعودی قرار داشت و در 
آخرین روز معاملاتی مرداد ماه سرانه خرید هر 

کد حقیقی  نزدیک به ۱9 میلیون تومان رسید.
 وی به چرخش معاملات بــورس در خرداد 
ماه تاکید کرد و گفت: از ۱۳ تیر ماه به بعد فقط 
پنج روز قدرت خریدار کمتر از فروشنده بود که 
چنین روندی هم در بــازار طبیعی به نظر می 

رسد.
شــریعتی در ادامه به علت بازگشت رشد به 
معاملات بورس اشــاره کرد و گفت: معاملات 
بورس طی یک ســال گذشــته اصــلاح قابل 
توجهی را تجربه کــرد و بازار بــه محدوده ای 
رســید که دیگر حتی با دلار 2۰ هــزار تومان 
همخوانی نداشــت و کمتر از ارزش ذاتی خود 
در حال معامله بود. این کارشناس بازار سرمایه 
به دیگر عامل تاثیرگذار در ایجاد روند صعودی 
معاملات بــورس تاکید کرد و اظهار داشــت: 
انتشــار گزارش فصل بهار شرکت ها که در تیر 
ماه منتشر شــد باعث تغییر رنگ در معاملات 
این بازار شد و در این میان احتمال کاهش شدید 
قیمت دلار از بین رفت.شریعتی با تاکید بر اینکه 
سهام شرکت ها با تغییر و ورود به فصل مجامع از 
صف فروش خارج شدند و نیز به قیمت تعادلی 
خود رسیدند، گفت: بازار از تیر ماه روی دیگری 
را از خود نشــان داد و با نزدیک شدن به اواسط 
تیر ماه با شفاف ســازی های صورت گرفته در 
معاملات و کاهش هیجان های صورت گرفته 
در میان سهامداران روند بازار رو به بهبود پیش 
رفت و باعث شد تا افراد ریســک گریز به مرور 
وارد بازار شوند و ســرمایه هایی را که در بیرون 
از بازار نگه داشته بودند را دوباره وارد بازار کنند.

این کارشناس بازار سرمایه، حجم معاملات را 
دماسنج این بازار اعلام کرد و گفت: در این مدت 
بازار رنگ دیگری به خود گرفته است، میانگین 
حجم معاملات که در فروردین و اردیبهشت ماه 
بســیار ناچیز و در روزهایی به صورت میانگین 
حجم معامــلات کمتــر از دو هــزار میلیارد 
تومان بود در خرداد ماه این عدد به حدود ســه 
هزار میلیارد تومان رسید، اما در تیر ماه حجم 
معاملات به بیش از پنج هــزار میلیارد تومان 
دست پیدا کرد و حتی در روزهایی رکورد هفت 
هزار میلیارد معاملات شکسته شد.وی تاکید 
کرد: در مرداد ماه با توجه به تعطیلی های مکرر 
و وجــود ۱۶ روز کاری اما بــا رکوردهای عالی 
در حجم معاملات همراه بودیــم و در برخی از 
روزها حجم معاملات بیش از ۱۰ هزار میلیارد 
تومان بود که این موضوع نشان از وجود حال و 
روز جدید در بازار است.شریعتی اظهار داشت: 
شــاخص بورس در ابتدای مرداد از کانال یک 
میلیون و ۳۰۰ هزار واحد به یک میلیون ۵۰۰ 
هزار واحد رســید و نزدیک به ۱۶ درصد رشد 
داشت که بســیاری از کارشناسان این کانال را 
مقاومت جدی بازار می دانند.این کارشــناس 
بازار سرمایه با تاکید بر اینکه شاخص هم وزن 
در مرداد ماه فقط حدود ۱۰ درصد رشــدکرد و 
شاهد وجود یک عقب ماندگی در شاخص هم 
وزن هســتیم، گفت: براساس پیش بینی های 
صورت گرفته به نظر می رســد بازار به مرور از 
سهام دلاری محور که رشــد زیادی را داشتند 
در حال ورود به سهام کوچک باشد که از لحاظ 
بنیادی شرایطی بهتر دارند و از عقب ماندگی 

بیشتری نسبت به سهام بزرگ برخوردارند.

مدیر نظارت بر بورس های سازمان 
بورس و اوراق بهادار اعلام کرد؛

توضیح در خصوص یک شایعه 
در مورد فروش سهام عدالت

مدیر نظارت بر بورس های ســازمان 
بورس و اوراق بهادار با رد خبر منتشــر 
شــده مبنی بر آغاز فروش سهام عدالت 
از روز شنبه اعلام کرد که این موضوع با 
توجه به شرایط حاکم بر بازار به صورت 

بلوکی انجام خواهد شد.
سیدمهدی پارچینی، مدیر نظارت بر 
بورس های سازمان بورس و اوراق بهادار 
اعلام داشت همانگونه که طی مصاحبه 
قبلی عنوان شــد در طی مــدت اخیر با 
ارائه گزارش های جذاب توسط شرکت 
های حاضر در سبد  سهام عدالت، شاهد 
افزایــش تقاضای خرید در این دســته 
از شــرکت ها بودیم، از طرفی برخی از 
دارندگان ســهام عدالت اقــدام به ثبت 
تقاضای فروش در سامانه مربوطه کرده 

بودند. 
وی افــزود: لذا بــا توجه به شــفاف 
شدن وضعیت حاکم بر اقتصاد و فضای 
سیاسی کشور مقرر شــد، تا در صورتی 
که سهامداران قصد بهره مندی بیشتر از 
منافع آتی دارایی های خود دارند جهت 
حفظ منافع این دســته از ســهامداران 
فرصتی به منظور بازنگری درخواســت 

های فوق داده شود. 
پارچینــی در ادامه اظهار داشــت: 
پس از اتمام فرصــت اعلامی، در آینده و 
بسته به شــرایط حاکم بر بازار اقدام به  
واگذاری سهام های فوق بصورت بلوکی 

خواهد شد. 
مدیر نظارت بر بورس های ســازمان 
بورس و اوراق بهادار گفت: ضمن رد خبر 
منتشر شــده مبنی بر آغاز فروش سهام 
عدالت از روز شــنبه اعلام می گردد که 
این موضوع با توجه به شــرایط حاکم بر 
بازار و به صورت بلوکی انجام خواهد شد. 
وی در پایان افزود: در پایان از فعالین 
محترم تقاضا می شــود اخبار مربوط به 
بازار ســرمایه را فقط از مراجع رسمی و 
متولی امر پی گیــری کنند و توجهی به 

اخبار غیر موثق نداشته باشند.

مدیر نظارت بر نهادهای مالی سازمان 
بورس و اوراق بهادار خبر داد:

صندوق های سرمایه گذاری 
در مسیر توسعه

حجم صندوق های ســرمایه گذاری 
بورســی به حدود ۵۳۰ هــزار میلیارد 

تومان رسیده است.
مدیر نظــارت بــر نهادهــای مالی 
ســازمان بورس و اوراق بهادار در گفت و 
گو با پایگاه خبری بازار ســرمایه )سنا( 
با بیان مطلب بالا، گفــت: از این میزان، 
۳۷۰هزار میلیارد تومان به صندوق های 
با درآمد ثابت تعلــق دارد. صندوق های 
ســهامی نیز ۶2 هزار میلیــارد تومان از 

این حجم را به خود اختصاص داده اند.
میثم فدایی اضافه کرد: صندوق های 
بازارگردانی نیز اکنون حجمی حدود 92 
هزار میلیارد تومان دارند که این میزان 
نسبت به دی ماه ســال گذشته با حدود 

۴۴ درصد رشد مواجه بوده است.
او با اشــاره به صندوق های کالایی، 
غالــب این صنــدوق هــا را مربوط به 
صندوق های طــلا دانســت و افزود: 
حجم این صندوق هــا اکنون به بیش 
از 2 هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان رسیده 
اســت. بعد از ابلاغیه اســفند ماه سال 
۱۳99 ســازمان بورس و اوراق بهادار 
مبنی بر خرید ســهام به صندوق های 
سرمایه گذاری با درآمد ثابت )افزایش 
حد نصاب(، این صنــدوق ها در ۵ ماه 
اخیر چیزی حدود ۱۴ هــزار میلیارد 

تومان سهام خریداری کردند.
فدایی ادامه داد: براین اســاس، در 
مجموع ســود حاصل از بخش ســهام 
صندوق های با درآمــد ثابت در مدت 
پنج ماه گذشته 8 هزار و ۷۷8 میلیارد 
تومان اســت. در حال حاضر صندوق 
های با درآمد ثابت بیــش از ۱9 هزار 
میلیــارد تومان ذخیره ســود ســهام 

دارند.
این مقام مسؤول تصریح کرد: سود 
سهام تا پایان سال در حساب صندوق 
باقی مــی ماند تا در صــورت احتمال 
کاهــش ارزش ســهام، بــه حفظ آن 
بپردازد و در غیــر این صورت در پایات 
ســال مالی، بین دارندگان واحدهای 

سرمایه گذاری تقسیم می شود.

هیات مدیره ســازمان بورس و اوراق بهادار پس از ۱2 ســال مجوز 
تاسیس یک شرکت کارگزاری جدید را صادر کرد و با این اقدام انحصار 
از تمامی مجوزهایی که از ســوی ســازمان اعطا می شد به طور کامل 
برداشته شد و دیگر اســتفاده از واژه انحصار در حوزه صدور مجوزها در 

بازار سرمایه معنی نمی دهد .
محمدعلی دهقان دهنوی رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار با 
اعلام این خبر به پایگاه خبری بازار سرمایه، گفت: طی ۱2 سال اخیر به 
دلایل مختلف با هیچ یک از درخواست های تاسیس شرکت کارگزاری 
موافقت نشده بود اما با اجرا و پیاده سازی سیاست رفع انحصار در حوزه 
نهادهای مالی بازار سرمایه، مجوز یک شرکت کارگزاری جدید از سوی 
هیات مدیره سازمان بورس و اوراق بهادار صادر و بدین ترتیب زنجیره 
انحصار در حوزه شــرکت های کارگزاری پس از ۱2 سال با صدور این 

مجوز شکسته شد.
وی با اشاره به این که چهار درخواست در هیات مدیره سازمان بورس 
مورد بررسی قرار گرفته اســت گفت: تاکنون درخواست های زیادی 
برای تاسیس شرکت کارگزاری دریافت شده که طبق آمار بالغ بر ۳۰ 

درخواست است اما در مرحله اول چهار درخواست، مورد بررسی شد.
وی افزود: در این راستا تمام مدارك و مستندات این چهار درخواست 
دریافت و مصاحبه های تخصصی آنها نیز انجام شــد و پس از طی این 
مراحل در هیات مدیره ســازمان بورس و اوراق بهادار طرح شد. از این 
چهار درخواست یک مورد به تصویب رســید که پس از آماده سازی و 
فراهم شــدن امکانات و مقدمات لازم توسط موسســان آن، در آینده 

نزدیک شاهد شروع فعالیت این کارگزاری خواهیم بود.
رئیس ســازمان بــورس و اوراق بهــادار گفت: از بیــن این چهار 
درخواست، یک مورد به دلیل نداشتن شــرایط لازم رد و دو مورد دیگر 
نیز با هدف رفع اشکالات، برگشت داده شد تا متقاضیان نسبت به این 
موضوع و نقایص پرونده شان، آگاه شوند و در صورت امکان، ایرادات را 
رفع کنند تا بتوانند بار دیگر در فراینــد امتیازدهی، امتیازات لازم را به 

دست آورند.
دکتر دهقان دهنوی گفت: این اولین جلســه ای بــود که با هدف 
بررسی درخواســت های تاسیس شــرکت کارگزاری برگزار شد و به 

طور قطع این شــروع کار است و ما حتما درخواســت های دیگر را نیز 
بررسی کرده و پس از دریافت مدارك و انجام مصاحبه های اختصاصی، 
در هیات مدیره ســازمان بورس و اوراق بهادار مطرح خواهیم کرد. در 
این میان اگر درخواســت های دریافتی امتیاز لازم را داشــته باشند 
و تشخیص داده شود که وجود این شــرکت ها در بازار سرمایه کمک 
کننده اســت و اثری مثبت بر فرایند توسعه ظرفیت های بازار سرمایه 

خواهند داشت، مجوز آنها نیز صادر خواهد شد.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه با تاکید بر اینکه رفع 
انحصار از مهمترین سیاست های سازمان بورس و اوراق بهادار در دوره 
مدیریت وی بوده اســت گفت: یکی از برنامه هایی کــه از ابتدای ورود 
من به ســازمان بورس و اوراق بهادار و در دوره جدید مدیریت سازمان 
پیگیری و به عنوان یکی از اولویت ها معرفی شــد، بحث رفع انحصار از 

مجوزهای بازار سرمایه بود.
وی گفت: هدف از رفع انحصار در نهادهای مالی و تسهیل در صدور 
مجوزها، توسعه بازار سرمایه اســت زیرا نهادهای مالی، ابزارهای بازار 
سرمایه برای توسعه هستند. وقتی یک نهاد مالی تاسیس می شود، به 
معنی این است که سرمایه، ســهامداران و افراد متخصص، کارشناس 
و خبرگان مالــی متعددی در یک نقطه جمع شــده انــد تا خدمات 
مختلفی به مردم ارائه کنند. این تجمیع سرمایه ها، ایده ها و تخصص 
های مختلف، منجر به بهبود فرایند خدمات رسانی در بازار سرمایه و در 

نهایت توسعه این بازار می شود .
دکتر دهقان دهنوی با اشاره به اینکه یکی از این نهادهای خدمات 
دهنده در بازار سرمایه، شرکت های کارگزاری هستند گفت: با وجود 
نقش مهم و پررنگ شــرکت های کارگزاری در ارائه خدمات به فعالان 
بازار ســرمایه، مــدت زمان زیــادی از صدور آخرین مجوز شــرکت 
کارگزاری در بازار سرمایه ایران گذشــته بود به طوری که  از ۱2 سال 

پیش تا کنون هیچ مجوز جدیدی در حوزه کارگزاری صادر نشده بود.
رئیس سازمان بورس در پاسخ به این سوال که چرا تسهیل در صدور 
مجوز شرکت های کارگزاری دیرتر از سایر نهادهای بازار سرمایه صورت 
گرفت گفت: در سایر مجوزهای مربوط به نهادهای مالی، جریان صدور 
مجوز وجود داشت اما در حوزه شــرکت های کارگزاری سال ها بود که 

در عمل فرایند صدور مجوز متوقف شده بود، از این رو دستورالعمل را 
بازنگری کردیم که این بازنگری زمان بر بود.

وی افزود: پس از بازنگری در دستورالعمل، از فعالان بازار نظرخواهی 
کرده و نظرات مختلف را در خصوص دســتورالعمل جدید دریافت و 
دوباره بر اساس نظرات دریافتی بخشی از آن را اصلاح کردیم و در نهایت 
طی  یک فراخوان از افرادی که متقاضی صــدور مجوز بودند دعوت به 

عمل آمد.
دهقان دهنوی گفت: در حال حاضر به طور رسمی اعلام می کنیم 
که با صدور مجوز ایــن کارگزاری پس از ۱2 ســال، موضوع انحصار از 
تمامی مجوزهایی که از سوی بازار ســرمایه اعطا می شد به طور کامل 
برداشته شده و دیگر اســتفاده از واژه انحصار در حوزه صدور مجوزها 
در بازار سرمایه معنی نمی دهد. در حال حاضر هیچکدام از مجوزهای 
سازمان بورس مشــمول انحصار نیستند و خوشــبختانه مسیر برای 
درخواســت و دریافت مجوز جدید در همه حوزه ها و در همه نهادهای 

مالی باز است.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار مطرح کرد:

پایان انحصار مجوز کارگزاری بورس

مدیر عامل شرکت ســبدگردان داریک پارس به 
دلایل رشــد اخیر معاملات بورس اشاره کرد و گفت: 
اتفاقی که در ســال های اخیر رخ داد و منجر به ورود 
بیشتر ســرمایه گذاران به بازار ســهام شد، توجه بی 
سابقه دولت به بازار سرمایه و نیز شناخت بیشتر بازار 

سهام در میان سرمایه گذاران بود.
وی با بیان اینکه در دو سال اخیر افزایش بازیگران 
بورس سبب ورود هر چه بیشــتر نقدینگی به این بازار شــدند، اظهار کرد: اتفاق رخ داه در سال 98 و 99 و 
همچنین ورود حجم زیادی از منابع مالی به بورس منجر به کسب بازدهی چشمگیر سرمایه گذاران از بازار 

سهام نسبت به سایر بازارهای سرمایه گذاری شد.
این فعال بازار سرمایه، معتقد است که رخ دادن چنین اتفاقی از جمله مسایلی است که می توان آن را به 

عنوان نکته ای مثبت در بازار تلقی کرد.
مدیر عامل شرکت سبدگردان داریک پارس به تغییر روند معاملات بورس در نیمه دوم سال 99 تاکید 
و خاطرنشان کرد: اگر در نیمه دوم سال 99 شاهد وجود چنان هیجانی از سوی سهامداران در معاملات بازار 
سهام نبودیم، این بازار می توانست به درخشش خود در میان سایر بازارها ادامه دهد و در کنار آن به بیش از 

بازدهی که تا قبل از ریزش بازار دست یافته بود، دسترسی پیدا کند.
به گفته او، بورس نسبت به سال های گذشته جایگاه بهتری را در مقایسه با دیگر بازارهای سرمایه گذاری 
پیدا کرده است و دو گروه اصلی حاضر در کشور یعنی عامه مردم و دولت شناخت بهتری را نسبت به بورس 

پیدا کرده اند که این امر در رونق بازار سرمایه و افزایش سرمایه گذاری در این بازار بی تاثیر نبوده است.
شهرآبادی ادامه داد: تا قبل از این اتفاق، دولت هم اقبال چندانی را به بورس نشان نمی داد اما از دو سال 

گذشته این بازار به عنوان مکانی مناسب جهت تامین مالی دانست و زمینه رشد این بازار را فراهم کرد.
مدیر عامل شرکت سبدگردان داریک پارس به توجه دولت رییسی به بورس و نیز دلایل آن اشاره کرد و 
گفت: اکنون مسوولان و دولتمردان بورس را بهتر شناخته و به جایگاه اصلی این بازار پی برده اند و همچنین 
دیگر می دانند از بورس چه استفاده هایی را می توان کرد، در حالی که در گذشته چنین شناختی از بورس 

در کشور وجود نداشت.
او در ادامه سخنان خود اظهار کرد: امیدواریم دولتمردان به ماهیت و کارکرد بورس پی برده و از توان این 

بازار مانند کشورهای پیشرفته استفاده کنند.
به گزارش سنا؛ شهرآبادی همچنین به کارکرد اصلی بورس در کشور اشاره کرد و گفت: کارکرد اصلی 
بورس تامین مالی و تشکیل سرمایه است، وجود چنین مزیتی در این بازار و در کشوری که به دنبال توسعه 
است به عنوان نکته ای مثبت تلقی می شود، زیرا نقدینگی از راهی مناسب مانند بازار سرمایه به سمت تولید 

سوق داده می شود.

اعمال دستورالعمل جدید بازارگردانی منجر به 
بهبود وضعیت نقدشوندگی بازار به خصوص در سهام 
شــرکت های کوچک تر خواهد شد که برخی از آنها 

حتی تا پنج ماه قفل و در صف فروش بودند. 
مدیر تحلیل و سرمایه گذاری شرکت سبدگردان 
داریوش به مزایای دستورالعمل جدید بازارگردانی 

اشاره کرد و در گفت و گو با پایگاه خبری بازار سرمایه ایران )سنا(، گفت: طی روزهای گذشته مدیر نظارت 
بر بورس های سازمان بورس صحبت هایی در خصوص تغییر روش انجام عرضه های اولیه و نیز بازارگردانی 

شرکت ها مطرح کرد که اجرای آنها می تواند در تغییر روند معاملات بازار تاثیرگذار باشد.
رسول جاویدی، افزود: براساس دستورالعمل جدید، قرار گرفتن مجوز فعالیت بازارگردانی در اختیار 
بورس ها براساس رتبه بندی نقدشوندگی سهام شرکت ها صورت می گیرد که در نوع خود تصمیم مثبت 
و اثرگذاری بر بازار است.او با بیان اینکه در این زمینه نخستین سوال مدنظر این است که با توجه به وجود 
تفاوت در ماهیت هر صنعت، طبقات نقدشوندگی به چه صورت انجام می شود، اظهار کرد : در ابتدا باید دید 
طبقه بندی نقدشوندگی شرکت ها بر چه اساسی انجام می شود و در نهایت برای انتخاب تعداد بازارگردان 
ها برای سهم مدنظر و براساس کوچکی و بزرگی آن ها تعیین تکلیف شود.جاویدی ادامه داد: پیش از این 
یکی از موارد مشکل ساز در فعالیت بازارگردانی این بود که به دنبال افزایش سرمایه های انجام شده در بازار، 
تغییری در تعهدات بازارگردان حاصل نمی شد اما در دستورالعمل جدید این مساله رفع شده است و این 
تغییر در نوع خود مثبت خواهد بود.مدیر تحلیل و سرمایه گذاری شــرکت سبدگردان داریوش به دیگر 
تغییر اعمال شده در دستورالعمل بازارگردانی شرکت ها اشــاره کرد و افزود: رتبه بندی بازارگردان ها از 
دیگر مسایل مطرح شده در دستورالعمل جدید بازارگردانی است، بیشتر فعالان حاضر در بازار از ارزیابی 
بازارگردان ها استقبال می کنند زیرا از این طریق می توان اقدام به انتخاب بازارگردان های برتر کرد.او اظهار 
کرد: از بورس انتظار می رود تا تعداد بیشتری شرکت و نیز شرکت های برتر را در اختیار بازارگردان هایی قرار 
دهند که از سابقه ای مثبت برخوردارند اما باید به این نکته توجه کرد که برخی صندوق های بازارگردانی به 
تازگی تاسیس شده اند و نیازمند زمان هستند تا فعالیت آنها به روال عادی برسد.جاویدی خاطرنشان کرد: 
در دستورالعمل جدید به ارتباط مستقیم رتبه بندی بازارگردانی با کارمزد دریافتی آنها اشاره شده است؛ 
بنابراین کارکردهای تشویقی که برای بازارگردان ها در نظر گرفته شده است از جمله موارد مثبتی هستند 
که صندوق ها را به سمت فعالیت بیشتر در زمینه بازارگردانی سوق می دهند.مدیر تحلیل و سرمایه گذاری 
شرکت سبدگردان داریوش خاطرنشان کرد: در زمان افت بازار شــاهد بودیم سهم هایی که در برخی از 
روزهای معاملاتی حجم مبنا را پر نمی کردند و وارد گره معاملاتی می شدند بازارگردان آنها بنابر دلایلی غیر 
فعال بود و اقدامی برای بهبود فعالیت آنها صورت نمی گرفت، در حالی که این مشکل هم در تصمیم گیری 

جدید سازمان بورس برای فعالیت بازارگردان ها با تغییر همراه شده است.

 گواهی سپرده ای که روش 
سرمایه گذاری را در سکه های طلا تغییر داد

با اجرای دستورالعمل جدید بازارگردانی رقم می خورد؛
بهبود نقدشوندگی سهام شرکت های کوچک

بورس نسبت به سال های گذشته جایگاه بهتری در مقایسه با دیگر 
بازارهای سرمایه گذاری پیدا کرده و دو گروه اصلی حاضر در کشور یعنی 
عامه مردم و دولت شناخت بهتری را نســبت به بورس پیدا کرده اند که 
این امر در رونق بازارسرمایه و افزایش سرمایه گذاری در این بازار بی تاثیر 

نبوده است.
مدیر عامل شــرکت ســبدگردان داریک پارس به دلایل رشد اخیر 
معاملات بورس اشــاره کرد و به پایگاه خبری بازار سرمایه ایران )سنا( 
گفت: اتفاقی که در سال های اخیر رخ داد و منجر به ورود بیشتر سرمایه 
گذاران به بازار سهام شــد، توجه بی ســابقه دولت به بازار سرمایه و نیز 

شناخت بیشتر بازار سهام در میان سرمایه گذاران بود.
ابوالفضل شهرآبادی، با بیان اینکه در دو سال اخیر افزایش بازیگران 
بورس سبب ورود هر چه بیشتر نقدینگی به این بازار شدند، اظهار کرد: 
اتفاق رخ داه در سال 98 و 99 و همچنین ورود حجم زیادی از منابع مالی 

به بورس منجر به کسب بازدهی چشم گیر سرمایه گذاران از بازار سهام 
نسبت به سایر بازارهای سرمایه گذاری شد.

این فعال بازار سرمایه، معتقد است که رخ دادن چنین اتفاقی از جمله 
مسایلی است که می توان آن را به عنوان نکته ای مثبت در بازار تلقی کرد.

مدیر عامل شرکت سبدگردان داریک پارس به تغییر روند معاملات 
بورس در نیمه دوم سال 99 تاکید و خاطرنشــان کرد: اگر در نیمه دوم 
سال 99 شاهد وجود چنان هیجانی از سوی سهامداران در معاملات بازار 
سهام نبودیم، این بازار می توانست به درخشش خود در میان سایر بازارها 
ادامه دهد و در کنار آن به بیش از بازدهی که تا قبل از ریزش بازار دســت 

یافته بود، دسترسی پیدا کند.
به گفته او، بورس نســبت به سال های گذشــته جایگاه بهتری را در 
مقایسه با دیگر بازارهای سرمایه گذاری پیدا کرده است و دو گروه اصلی 
حاضر در کشور یعنی عامه مردم و دولت شــناخت بهتری را نسبت به 
بورس پیدا کرده اند که این امر در رونق بازار ســرمایه و افزایش سرمایه 

گذاری در این بازار بی تاثیر نبوده است.
شــهرآبادی ادامه داد: تا قبل از این اتفاق، دولت هم اقبال چندانی را 
به بورس نشان نمی داد اما از دو سال گذشــته این بازار به عنوان مکانی 

مناسب جهت تامین مالی دانست و زمینه رشد این بازار را فراهم کرد.
مدیر عامل شرکت سبدگردان داریک پارس به توجه دولت رییسی 
به بورس و نیز دلایل آن اشاره کرد و گفت: اکنون مسوولان و دولتمردان 
بورس را بهتر شناخته و به جایگاه اصلی این بازار پی برده اند و همچنین 
دیگر می دانند از بورس چه استفاده هایی را می توان کرد، در حالی که در 

گذشته چنین شناختی از بورس در کشور وجود نداشت.
او در ادامه سخنان خود اظهار کرد: امیدواریم دولتمردان به ماهیت 
و کارکرد بورس پی برده و از توان این بازار مانند کشــورهای پیشــرفته 

استفاده کنند.
شــهرآبادی همچنین به کارکرد اصلی بورس در کشور اشاره کرد و 
گفت: کارکرد اصلی بورس تامین مالی و تشــکیل سرمایه است، وجود 
چنین مزیتی در  این بازار و در کشوری که به دنبال توسعه است به عنوان 
نکته ای مثبت تلقی می شود، زیرا نقدینگی از راهی مناسب مانند بازار 

سرمایه  به سمت تولید سوق داده می شود.
مدیر عامل شرکت ســبدگردان داریک پارس به روش هایی که می 
تواند باعث ورود آرامش اولیه به بازار و نیز شناخت بورس به عنوان پایگاه 
جذب نقدینگی شــود، اشــاره کرد و افزود: اقداماتی مانند ایجاد برخی 
سیســتم ها برای جذب نقدینگی جدید به بازار، اعمال تغییرات برای 
ایجاد شفافیت بیشتر و اجرای برنامه هایی در راستای کاهش زمان توقف 
نمادها در بازار می تواند در کوتاه مدت و میان مدت باعث ایجاد تعادل و 

بازگشت رشد به معاملات بازار سهام شود.
به گفته او، اقدامی که باید در کوتاه مــدت انجام داد از جمله فعالیت 
هایی است که برای کمک بازگشت بورس به کارکرد خود محسوب می 

شوند.
شهرآبادی ادامه داد: ســرمایه های در اختیار مردم باید از راه ورود به 
بورس به سمت صنعت سوق داده شوند تا در نهایت از این طریق اقداماتی 

در جهت تکمیل سرمایه شرکت ها صورت بگیرد.

تغییر و بهبود جایگاه بازارسرمایه نسبت به سال های گذشته

روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران
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اجتماعی
گردشگری دبیرخانه شورای  عالی بیمه سلامت با ارســال نامه ای، رایگان 

شدن فرانشیز تســت تشــخیصی کووید ۱9 را به مراکز درمانی و 
تشخیصی کشور اعلام کرد.

به گزارش ایسنا، بنابر اعلام روابط عمومی سازمان بیمه سلامت، 
در نامه دبیرخانه شورای  عالی بیمه سلامت آمده است:» به  منظور 

کاهش پرداخت از جیب مردم و شناسایی به  موقع افراد مشکوك 
مبتلا به کووید ۱9 با عنایت به فرمایشــات مقــام  معظم رهبری، 
خود پرداخت )فرانشیز( به  منظور دریافت تست گلوبال تشخیص 
آزمایشگاهی کووید ۱9 با کد 8۰۵۱۱9 کتاب ارزش نسبی خدمات 
سلامت، در بخش سرپایی با رعایت شــرایط ذیل تا سقف تعرفه 

بخش دولتی رایگان و به  طور کامل توســط سازمان های بیمه گر 
پرداخت خواهد شد.

 صرفاً در مراکز مجاز ارائه خدمت طبق اعلام وزارت بهداشــت، 
درمان و آموزش پزشــکی و با رعایت اســتانداردها و ضوابط فنی 

آزمایشگاه مرجع سلامت در مرکز ارائه دهنده خدمت

روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران
فرانشیز تست تشخیص کرونا رایگان شد

خبرخبر

شهردار منتخب تهران:
سیاه نمایی در بیان مشکلات 

پایتخت بی انصافی است
شــهردار منتخب تهران گفــت: برنامه های 
مدیریتی پایتخت در سه سطح کوتاه مدت، میان 
مدت و بلند مدت تقسیم بندی می شود و نباید در 
بیان مشکلات سیاه نمایی شود.به گزارش سایت 
شهر ، علیرضا زاکانی، شهردار منتخب تهران در 
جلسه با شهرداران مناطق 22 گانه پایتخت گفت: 
در حوزه خدمتگزاری بایــد کار جهادی صورت 
بگیرد که به عنوان مثــال در بحث کار اجتماعی 
باید در دو بخش نگاه مردمی و مدیریت شــهری 
عمل کنیــم و اگر ما به در و دیوارهای شــهر نگاه 
می کنیم بر همین اساس باید به مسئولیت های 
خود جامه عمل بپوشانیم.شهردار منتخب تهران 
با اشــاره به این نکته که زاده میدان شوش است و 
باید نگاه ویژه ای به مســایل و آسیب های جنوب 
شهر شود و برای رسیدن به برنامه های خود نیاز 
به برنامه ریزی در ۳ سطح داریم، افزود: به کارهای 
فوری برای رســیدن به سطح مورد قبول در شهر 
نیاز داریم که در ۳ سطح کوتاه مدت، میان مدت 
و بلند مدت تقسیم بندی شود.زاکانی با اشاره به 
این نکته که بخش کوتاه مدت بین ۱.۵ تا 2سال ، 
بخش میان مدت ۵/2 سال و بخش بلند مدت نیز 
تا ۴ سال تقسیم شده است، ادامه داد: اگر توفیق 
داشته باشیم به فضل الهی در رشد تکاملی گام دوم 
به سمت حکمرانی شهری به شکل تعاملی با مردم 
حرکت می کنیم و در این صورت  می توان الگویی 
اساسی برای کشور داشته باشیم و نقش و اثر خود 
را در این مسیر به نحو احسنت می پذیریم.او بیان 
کرد: جلسه امروز با شــما مدیران برای شنیدن 
نظراتی است که بتوان مسیر آینده را با کمترین 
اشکال و حداکثر موفقیت پیش ببریم و باید بدانیم 
آنان که مشــکل ندارند ائمه معصومین هستند.

شهردار منتخب تهران افزود: در بیان وضع شهر 
نیز نباید سیاه نمایی شــود که این اقدام اشتباه 
است و اگر بر بدهی های ما در شهرداری )۶۶ هزار 
میلیارد تومان( اشاره می شــود باید به مطالبات 
خود نیز نگاه کنیم که اگر این اقدام انجام نشــود، 

بی انصافی است.

مهلت جاماندگان برای ثبت نام 
کتاب های درسی تا ۱۵ شهریور

آن دســته از دانــش آموزانــی کــه تاکنون 
کتاب های درســی خود را خریــداری نکرده اند 
تا ۱۵ شــهریور مهلت دارند که با ورود به سامانه 
IRTEXTBOOK.IR نســبت بــه خرید 

کتاب درســی خود اقدام کنند.به گزارش ایسنا، 
آن طور که معاون سازمان پژوهش و برنامه ریزی 
آموزشــی اعلام کــرده اســت، همچنین دانش 
آموزانی که مدرســه محل تحصیل خود را تغییر 
داده اند تا ۳۱ شهریور فرصت دارند نسبت به اصلاح 
نشانی مدرســه محل تحصیل خود اقدام کنند.

خرید کتاب درسی نیازمند ثبت نام دانش آموزان 
در ســامانه پادا و مشخص شــدن مدرسه محل 
تحصیل آنهاســت. در صورتی که دانش آموزی 
در این سامانه ثبت نام نکند موفق به خرید کتاب 
درسی هم نخواهد شــد.وزارت آموزش و پرورش 
برای سال جاری بیش از ۱۴۶ میلیون جلد کتاب 
درســی چاپ کرده اســت که همه آنها از طریق 
مدارس توزیع خواهند شــد. توزیــع کتاب های 
درســی دانش آموزان در همه مقاطع تحصیلی از 
2۰ شهریور در مدارس آغاز می شود.آخرین آمار 
ثبت نام دانش آموزان برای کتاب های درسی نیز 
به این شرح است: تاکنون ۱۰ میلیون و ۳۵2 هزار 
دانش آموز یعنی حــدود 9۵ درصد دانش آموزان 
میان پایه و یک میلیون و ۷۱۱ هــزار دانش آموز 
پایه های اول، هفتم و دهم نیز کتاب های درســی 
خود را بــه صــورت اینترنتی خریــداری کرده، 
اما هنــوز ۳ میلیون دانش آموز نســبت به خرید 

اینترنتی کتاب های درسی خود اقدام نکرده اند.

وزیر علوم:
درباره بازگشایی دانشگاه ها 

تابع تصمیمات ستاد کرونا هستیم
وزیر علوم، تحقیقات و فنــاوری گفت: یاوران 
علمی، کارکنان صف و ســتادی بایــد بدانند که 
نرم افزار خدمات دهی به فرزنــدان این مرز و بوم 
به دست این ها است.به گزارش ایلنا، محمدعلی 
زلفی گل، وزیر علوم تحقیقات و فناوری در جمع 
خبرنگاران خود اظهار داشــت: قبل از هر چیزی 
وظیفه خود می دانــم از وزیر ســابق علوم آقای 
منصور غلامی و تیــم همراه آن ها تشــکر کنم. 
عرض دستمریزاد و خســته نباشید به کارکنان 
ســتادی وزارت علوم و تحقیقات و فناوری دارم. 
ما کارکنان دانشــگاه ها و وزارت علــوم را یاران 
علمی وزارت، دانشــگاه ها و موسســات آموزش 
عالی می دانیم. وی ادامــه داد: ما در وزارت علوم و 
موسسات وابسته باید بدانیم با چه کسانی سرو کار 
داریم، مابه آینده سازان کشور، و کسانی که کشور 
متعلق به آن هاست خدمات آموزشی و پژوهشی 
می دهیم. وزیر علوم تحقیقــات و فناوری اظهار 
داشت: استادان ما باید بدانند در کلاس درس آن ها 
دانشمندان، اندیشــمندان، متفکران، مدیران، 
روســای جمهور، کلا و همه آدم های بزرگی که 

آینده کشور را می سازند حضور دارند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
تغییرات گسترده ضرورتی ندارد، 

مدیران به کار خود ادامه دهند
وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی گفت: این 
وزارتخانه یک دســتگاه فنی و تخصصی است و 
تغییرات گسترده در آن ضرورتی ندارد، مدیران 
با قدرت به کار خــود ادامــه دهند.حجت الله 
عبدالملکی با بیان این مطلب در جمع معاونین، 
روســای ســازمان ها، صندوق ها و بانک های 
زیرمجموعه این وزارتخانه گفت: بســیاری از 
اعضای این نشست  از دوستان قدیمی هستند 
و زمانی که در کمیته امداد امــام خمینی )ره( 
در معاونت اشــتغال کار می کردم بــا این افراد 
همکاری نزدیک داشتم و شناخت خیلی خوبی 
نیز از آنان دارم .وی با تاکید بر اینکه اصل اساسی 
من بر همکاری با عمده مدیــران این وزارتخانه 
است، از همه آنان خواست با تمام قوا به کار خود 
ادامه دهند و یک ساعت هم وقت را در پیگیری 
کارها تلف نکنند.به گزارش مرکز روابط عمومی 
و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
عبدالملکی تصریح کرد:  وزارت تعاون کار و رفاه 
اجتماعی از معدود دستگاه هایی بود که تا آخرین 
روزها به مــدد مدیریت و وجــدان کاری آقای 
شریعتمداری مشغول فعالیت بود و اقدامات را با 

جدیت پیگیری می کرد.

وزیر بهداشت:
کرونا یک بحران ملی است

بهرام عین اللهی وزیر جدید بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی مهمترین اولویت کاری خود 
را در دولت سیزدهم با شــعار واکسیناسیون 
عمومی جامعه تا پایان بهمن مــاه علیه کرونا 
آغاز کرده و همه راه های ورودی به کشور حتی 
بخش خصوصی را برای تامین واکســن بسیج 
کرده اســت.به گزارش ایرنا، بهرام عین اللهی 
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی عصر 
چهارشنبه هفته گذشــته با 2۱۴ رای موافق 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی به عنوان 
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی در 
دولت مردمی انتخاب شــده و بلافاصله پس از 
این انتخاب در توئیت خود نوشــت: مسئولیت 
سنگینی در برهه حساسی از تاریخ ایران برایم 
آغاز شــد، امیدوارم بتوانم جواب لطف خداوند 
در ایجاد فرصت برای خدمت به مردم را بدهم، 
کار را با حضور در میان کادر درمان آغاز کردم. 
خط مقدم ما آنجاســت.وی با بیان اینکه کرونا 
یک بحران ملی اســت، ادامــه داد: به همین 
دلیل همه ســازمان ها اعلام آمادگی کرده اند، 
در واقع کرونا موضوعی بین بخشــی است. در 
انجام واکسیناسیون تغییرات اساسی خواهیم 
داشــت تا همه از جمله ارتش، ســپاه، هلال 
احمر و بســیج غیره به میدان بیایند و کمک 
کنند. برخی وظایف را نیز به اســتان تفویض 
خواهیم کرد تا با توجه به شرایط منطقه ای خود 
تصمیم گیری کنند.عیــن اللهی تصریح کرد: 
در دنیا، کشــورهایی که واکسیناسیون خوبی 
انجام داده اند، به نوعی کرونا را مدیریت کردند 
لذا سیاست ما بر این است که واکسیناسیون با 
سرعت انجام شود و هر نوع واکسنی که بهداشت 
وارد می کند خوب اســت و مردم دنبال مارك 
خاصی نباشند. خوشبختانه در خوزستان افراد 
بالای ۳8 سال می توانند واکسن بزنند که یک 

اقدام ارزشمند است.

رییس سازمان غذا و دارو 
شایعه معتبر نبودن واکسن 

سینوفارم را تکذیب کرد
- رییس سازمان غذا و دارو با رد شایعه معتبر 
نبودن واکسن وارداتی سینوفارم به کشور گفت: 
تمام واکســن های وارداتی به کشور حتما باید 
علاوه بر کشور ســازنده، در چند کشور معتبر 
دیگر هم سابقه مصرف داشته باشند.به گزارش 
وبدا، محمد رضا شانه ساز با رد اظهاراتی مبنی 
بر معتبر نبودن واکسن ســینوفارم وارداتی به 
ایران افــزود: در عین حال نشــریه ای که این 
شــایعه را پخش کرده، اگر ظرف ۴8 ســاعت 
آینده مدارك مستدل و مستند به ما ارائه ندهد، 
یقینا شــکایت خواهیم کرد.وی اظهار داشت: 
تمام واکســن های وارداتی به کشور حتما باید 
علاوه بر کشور ســازنده، در چند کشور معتبر 
دیگر هم سابقه مصرف داشته باشد، بر همین 
اســاس به هموطنانم اطمینان می دهم که به 
این شایعات به هیچ وجه توجه نکنند، ما ۱۰۰ 
درصد این اظهارات را تکذیب می کنیم.شــانه  
ســاز تصریح کرد: از آنجایی که حفظ آرامش 
روانی یکی از وظایف مهم وزارت بهداشــت به 
ویژه در این شرایط ســخت کرونایی است، اگر 
ظرف ۴8 ساعت آینده نشریه ای که این ادعا را 
انجام داده و این شایعه را پخش کرده، مدارك 
مســتدل و مســتند به ما ارائه ندهد، یقینا در 
مراجع ذی صلاح پیگیر خواهیم شد و شکایت 

خواهیم کرد.

رئیس کمیسیون بهداشت مجلس خطر ویروس لامبدا را کمتر از دلتا دانست 
و با بیان اینکه این سویه وارد کشورمان نشده است، گفت: کنترل مبادی ورودی 

مرزها، مهمترین راهکار جلوگیری از سویه جدید به کشور است.
حســینعلی شــهریاری در گفت وگو با خانه ملت در مــورد ویروس جدید 
لامبدا، گفت: بر اســاس پیگیری های صورت گرفته از مسئولان وزارت بهداشت 
و متخصصان حوزه سلامت خطر سویه و گونه جدید لامبدا کرونا کمتر از دلتا است 
و خیلی خطرناك نیست البته در کشور ترکیه مشاهده شده و هنوز وارد کشورمان 

نشده است. 
وی با تاکید بــر ضرورت جــدی گرفتن واکسیناســیون عمومــی، افزود: 
رئیس جمهــور بارها موضوع جدی گرفتن واکسیناســیون را مطــرح کردند و 
همچنین خواسته و مطالبه نخست کمیسیون بهداشت مجلس از وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی تأمین واکســن و واکسیناسیون عمومی بوده و حداقل 
هفتاد درصد جمعیت کشور باید واکسن بزنند تا زنجیره انتقال بیماری قطع شود. 

نماینده مردم زاهدان در مجلس یازدهم، ادامه داد: اینکه چگونه قرنطینه انجام 

شود و بتوان آن را هوشمندانه مورد توجه قرارداد مســئله ای است که باید به آن 
توجه کرد زیرا در گذشته اعمال محدودیت ها صوری بود و در عمل اتفاقی نیفتاد. 

شهریاری یادآور شد: در نامه ای به رئیس جمهور سابق خواستار کنترل جدی 
مرزها و ممنوعیت پروازها شدیم اما متأسفانه توجهی نشد و سویه دلتا وارد کشور 
شد بنابراین در حال حاضر نیاز است برای پروازها و سفرهای داخلی تنها به افرادی 
اجازه تردد داد که کارت واکسیناسیون داشته باشند تا باعث انتقال بیماری نشوند 

البته این کار قرار است توسط دولت شروع و باید به  صورت جدی پیگیری شود.
این نماینده مردم در مجلس افزود: در مورد سفرهای خارجی هم باید مراقبت 
جدی شود تا افرادی که از طریق هوایی، زمینی و دریایی وارد کشور می شوند کارت 
واکسیناسیون یا تست کرونا منفی خود طی ۷2 ســاعت را همراه داشته باشند و 
ارائه دهند. رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
اگر می خواهیم سویه جدید مانند دلتا وارد کشور نشود تنها راهکار کنترل مرزها 
و سفرهای خارجی است و چنانچه بخواهیم بی توجه باشیم با مشکلاتی مواجه 
خواهیم شد که در گذشته بودیم. شهریاری افزایش پایگاه های واکسیناسیون را 

بستگی به میزان واکسن موجود در کشور دانست و گفت: بر اساس آمارهای وزارت 
بهداشت میزان واکسن حدود ۷۰۰ هزار دوز است و چنانچه واکسن به  اندازه کافی 
داشته  باشیم که بتوان ۷۰ درصد جمعیت کشور را واکسینه کرد می توان نسبت به 
افزایش پایگاه ها اقدام کرد البته برای این کار باید از ظرفیت و توان تمامی دستگاه ها 
ازجمله هلال احمر، بســیج، ســپاه، ارتش و ناجا همانطور که در درمان استفاده 

کرده ایم استفاده کنیم.

رئیس کمیسیون بهداشت مجلس:

کنترل مبادی ورودی مرزها، مهمترین راهکار جلوگیری از سویه جدید به کشور

علیرغم قول های مکرر برخی مسئولان برای کاهش قیمت کالاهای 
اساسی اما این گرانی اقشار ضعیف را نابود می کند چرا که در حال حاضر 
قشر متوســط ریزش به ســمت خط فقر وجود دارداز میوه گرفته تا 

کالاهای اساسی همه کالاها گران تر از گران می شود.
مونا رمضانپور/خرید میوه امروز برای خانواده ها سخت تر شده است. 
از یک سو بر اساس فرهنگ ایرانیان پذیرایی از مهمان ها معمولا با میوه 
انجام می شود و از سوی دیگر قیمت ها آنچنان بالاست که توان خریدی 

برای مردم نمانده است.
وحید شقاقی شهری: دهک های جامعه سبدی دیگر ندارند

وحید شقاقی شهری، کارشناس اقتصادی درخصوص گرانی های 
اخیر میوه و تره بار به خبرنگار ما گفت: اقتصاد به هم متصل هســتند 
یعنی اگر بخشی شاهد تورم شــود ســایر بخش ها نیز تورم را حس 
خواهند کرد نمی توان یک بخشی از اقتصاد تورم داشته باشد و بخش 
دیگر تورم نداشته باشد اقتصاد در هم تنیدگی دارد در یک جامعه اگر 
بخش ورزشی پیشروفت کند بخش اقتصادی نمی تواند عقب بماند و 

این یک مثال ساده برای تورم ایجاد شده در کشور است.
وی در ادامه اظهارداشت: از سال 9۷ ما شاهد جهش ارزی در اقتصاد 
بودیم این کاهش ارزش پول ملی به همه حوزه ها سرایت خواهد کرد 
کاهش ارزش پول ملی باید در جایی تخلیه شــود و ســال 9۷ کاهش 

شدید پول ملی باعث می شود تا تورم روز به روز افزایش داشته باشد.
این کارشناس اقتصادی در ادامه مصاحبه خود درباره چرایی گرانی 
میوه اظهارداشــت: هزینه کشاورز که ثابت نیســت آن هم در همین 
سرزمین زندگی می کند بنابراین باید بتواند در این کشور زندگی کند 
به طور مثال خانه در تهران حدود ۱۵ برابر شــده است خودرو ۱۵ برابر 
شده اســت بنابراین خدمات هم باید ۱۵ درصد افزایش قیمت داشته 
باشد.وی در پایان اظهارداشــت: این افزایش قیمت ها سفره ۷ دهک 
جامعه را کوچک کرده است و دهک هشتم تمام تلاشش را می کند تا 

سفره اش کوچک نشود اما خواه ناخواه چنین اتفاقی رخ خواهد داد.
لطفعلی بخشی: اخبار قدرت خرید دردی را از مردم درمان 

نمی کند
لطفعلی بخشــی اقتصاددان و عضو هیت علمی دانشــگاه علامه 
درخصوص اخبار منتشــره درباره اینکه قدرت خرید مردم 8۰ درصد 
کاهش یافته است به خبرنگار اقتصاد پویا گفت: اینکه بگوییم 8۰ درصد 
قدرت خرید پایین آمده است هم درست نیست چون اقلامی که افزایش 
قیمت داشته اند همه از اقلام غیر ضروری است و اقلام ضروری افزایش 
داشته اند اما نه افزایش چشمگیر که قدرت خرید مردم را کاهش دهد 
اینکه قدرت خرید را اینگونه منتشــر کنیم به نفع دولت نیست در این 
شرای بهتر است که اینگونه صحبت ها را تا وقتی که منابع رسمی اعلام 

نکرده اند را بروز ندهیم.
او در ادامه درخصوص اینکه حقوق کارگــران برابر با قدرت خرید 
نیســت هم اظهار داشــت: حقوق کارگران 2۰ درصد افزایش داشته 
است که این افزایش نسبت به قدرت خرید کم است اما نمیتوان گفت 
که انقدر که نتوانند خرید کنند اســت و درست است که با افزایش 2۰ 
درصدی کارگران تحت فشار هســتند و باید تقریبا چندین برابر کار 

کنند تا بتوانند هم تراز قدرت خرید داشته باشند.
این اقتصاددان در ادامه افــزود: اقلامی  مانند تلویزیــون و دلار و.. 
افزایش یافته است که این ها برای کارگران نون و آب نمی شود و اقلامی 
مانند گوشت و مرغ و... کاهش چندانی نداشته است ولی در این شرایط 
اقتصادی بهتر است که به این اخبار دامن زده نشود به اخباری چون فقر 

کارگران چون این اخبار دردی را درمان نخواهد کرد.

 کارشناسان در گفت و گو با اقتصاد پویا مطرح کردند: 

کاهش 80 درصد ی قدرت خرید مردم

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناســی دانشگاه 
علوم پزشکی شــهید بهشتی با اشــاره به روند فعلی 
بیماری کووید۱9 در کشــور، گفــت: دولت جدید 
باید وضعیت را درك کند و حرف های کارشناســی 
وزارت بهداشــت را گوش کند و به آن عمل کند. البته 
این مستلزم این است که ابتدا کارشناسی درستی در 
وزارت بهداشت داشته باشیم و افراد دلسوزی که موضوع برایشان مهم است، بدون خط گذاری میان افراد 
دعوت شوند و کارشناسی درست انجام شود.علیرضا ناجی در گفت وگو با ایسنا، درباره روند فعلی بیماری 
کووید ۱9 با غلبه سویه دلتا در کشور، گفت: اولا باید توجه کرد که هنوز در برخی شهرها به قله پیک پنجم 
نرسیده ایم. درباره شــهرهایی که اقدامات درست انجام شد، پیک کنترل شــد. به عنوان مثال در استان 
سیستان و بلوچستان با ورود گروه دکتر سوری و واکنش ســریع که اقدامات مناسب را انجام دادند، روند 
نزولی را شاهدیم، اما در بسیاری از شهرها هنوز این روند نزولی وجود ندارد. به عنوان مثال در استان خراسان 
و مشهد می بینیم که هنوز به پیک قله نرسیدیم.وی افزود: اینکه دست روی دست بگذاریم و نظاره گر باشیم 
تا بیماری سیر طبیعی خودش را طی کند، تاسف بار اســت، بلکه باید اقدامات لازم را انجام دهیم. در حال 
حاضر احتیاج داریم، به جز اینکه شــهرها را واقعا لاك داون کرده و سکون ایجاد کنیم، به انجام تست های 
بسیار زیاد روی آورده و به صورت مناســب به بیماران رسیدگی کنیم. حال این رسیدگی می تواند درمان 
سرپایی، قرنطینه کردن و ایزولاسیون و... باشد و در کنار آن واکسیناسیون را هم افزایش دهیم. این قوانین 
باید به درستی انجام شود.ناجی تاکید کرد: این اقدامات در شرایط بحرانی فعلی باید انجام شود. نکته مهم تر 
این است که ما باید از وقوع بحران جلوگیری کنیم که همان اقداماتی است که کشورهای موفق در کنترل 
کووید مانند چین و استرالیا انجام می دهند. به عنوان مثال شاهدیم که با شناسایی یک مورد بیماری در 
ملبورن، فورا شهر ملبورن قرنطینه می شود و شروع به تست های وســیع می کنند یا در چین چند مورد 
بیماری در ووهان دیده می شود، فورا کل استان قرنطینه و تســت به صورت میلیونی انجام می شود. این 
کشورها دست روی دســت نمی گذارند و نظاره نمی کنند تا یک بحران ایجاد شود، شهرها پشت سر هم 
قرمز شوند، تعداد بیماران افزایش یابد و بحران ایجاد شود و فشار بســیار زیاد به کادر درمان وارد شود. در 
شرایط بحران مطمئنا کاستی های زیادی ایجاد می شود.وی با بیان اینکه هیچ کشوری در دنیا وجود ندارد 
که تسهیلات نامنتهی برای خدمت رسانی در سیستم درمانی به مردم داشته باشد، ادامه داد: بنابراین باید 
از وقوع بحران جلوگیری شود. به عنوان مثال ما می دانستیم که واریانت آلفا از کشور همسایه به خوزستان 
آمده، اما عکس العملی نشان ندادیم. پشت سر آن حتی مسافرت های عید را انجام دادیم و این بلا سر کشور 
آمد. بعد هم در خیز پنجم واریانت دلتا و بتا از جنوب کشور، وارد شد و نگاه کردیم، نگاه کردیم و نگاه کردیم 
تا تمام اســتان هایمان یکی یکی قرمز شدند، ویروس در سراسر کشور پخش شــد و حالا در یک بحرانی 
افتادیم که می خواهیم چاره کنیم.ناجی گفت: این روش، کار کنترل علمی کووید نیست، بلکه از جان مردم 
مایه گذاشتن اســت. روش و  اقداماتی که انجام می دهیم، اصلا درست نیست. در این شرایط ممکن است 
مرگ هایمان چهار رقمی هم بشود. چیزی که اکنون با مرگ ۷۰9 تایی می بینیم، مربوط به دو هفته قبل 
است. با توجه به این شرایط همچنان در هفته های آینده باید انتظار مرگ های اینچنینی و حتی بالاتر را 
داشته باشیم.وی درباره راهکارهای گذر از این بحران به دولت جدید و وزیر پیشنهادی بهداشت، گفت: ما 
باید از تجربیات بد قبلی مان استفاده کنیم. هر کسی که به عنوان وزیر بهداشت به وزارت بهداشت می آید، 
اولا باید متوجه باشند که باید ساختار وزارت بهداشت را بسیار بسیار غنی کرده و افراد مناسب علمی را وارد 

کرده و ساختار را درست کنند.

رییس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به جذب و 
ساماندهی ۱۰۰۰ کودك کار و خیابان در تهران گفت: 
هر زمانی که نرخ اشتغال کاهش و بیکاری افزایش پیدا 
کند تعدیل نیرو در مراکز مختلف انجام می شود که این 
مسئله باعث از بین رفتن شغل خانواده شده و به دنبال 
آن آسیب های مختلف اجتماعی بروز می کند.»وحید 

قبادی دانا« رییس سازمان بهزیستی کشور در گفت وگو با ایلنا در پاسخ به این سوال که در دولت های مختلف 
اقداماتی در حوزه آسیب های اجتماعی انجام شــده است، اما شاهد هستیم که آسیب های اجتماعی نه تنها 
کاهش پیدا نکرده، بلکه به شکل های مختلفی بروز پیدا کرده است. با توجه به بروز آسیب های نوظهور پیش 
بینی شما از آینده آسیب های اجتماعی چیســت؟ گفت: عوامل متعددی در موضوع سلامت اجتماعی در 
جامعه تاثیر دارد؛ عواملی مانند اقتصادی، سیاسی، فرهنگی، اجتماعی، بین المللی و...  در حقیقت درسلامت 
اجتماعی فاکتورهای مختلفی اثرگذار اســت.وی ادامه داد: اگر بخواهیم از یک منظر محدود به این موضوع 
نگاه کنیم ما را دچار خطا و اشتباه می کند. آسیب های اجتماعی نیز نتیجه اختلال در عملکردی است که در 
حوزه های مختلف وجود دارد و خود را به شکل آسیب های اجتماعی بروز و ظهور می دهد مانند بحث اعتیاد 
که یکی از مهمترین آسیب های اجتماعی است. اگر ما موضوع اعتیاد را محدود به مسئله اختلال سوء مصرف 
مواد کنیم و موضوعات اجتماعی که باعث این اختلال می شود را در نظر نگیریم و همچنین آثار و تبعاتی که بر 
اثر اعتیاد در جامعه ایجاد می شود را نادیده بگیریم راه را به خطا رفتیم.وی ادامه داد: آن چیزی که می تواند بر 
سلامت اجتماعی تاثیرگذار باشد بنیان ها و ساختارهای اجتماعی است که در جامعه وجود دارد اعم از خانواده 
و سایر نهادسازی هایی که در اجتماع صورت می گیرد و کارکردهای یک جامعه رو به توسعه را تشکیل می دهد. 
از مسائلی است که باید حتماً در کاهش آســیب های اجتماعی مد نظر قرار داده شود مسائل اقتصادی است. 
موضوع بیکاری از موضوعاتی اســت که حتماً در بروز آســیب های اجتماعی تاثیرگذار است. خانواده ای که 
به لحاظ اقتصادی در تامین حداقل های معیشتی دچار مشکل اســت، یا خانواده ای که سرپرست آن امکان 
انجام یک شغل شرافتمندانه برای او فراهم نیست یا شغلش یک شغل پایدار نیست و برای تامین حداقل های 
هزینه های زندگی با مشکل مواجه است؛ همیشه در معرض آسیب قرار دارد.رییس سازمان بهزیستی کشور با 
اشاره به یکی دیگر از موضوعاتی که بر سلامت اجتماعی تاثیرگذار است، گفت: امید به آینده و امیدواری نسبت 
به بهبود شرایط نیز یکی دیگر از مسائل تاثیرگذار در حوزه سلامت اجتماعی است. در جامعه ای که امیدی به 
آینده ندارد قطعاً ناامیدی به عنوان یک ضربه مهلک است که می تواند مسائل مختلف را در جامعه تحت تأثیر 
قرار دهد. موضوع ســرمایه اجتماعی نیز یکی دیگر از موضوعات بسیار مهمی است که در سلامت اجتماعی 
تاثیرگذار است میزان اعتماد افراد جامعه نسبت به یکدیگر و نسبت به افرادی که مسئولیت های مختلفی را بر 
عهده دارند؛ بسیار مهم است. سلب اعتماد افراد قطعاً به سلامت اجتماعی آسیب وارد می کند و کاهش سرمایه 
اجتماعی موجب آسیب رسیدن به سلامت اجتماعی و بروز آسیب های اجتماعی خواهد شد. هرگونه اختلال 
در این مسائل باعث ایجاد و بروز و تشدید آسیب های اجتماعی خواهد شد، بنابراین جامعه ما یک جامعه بسته 
نیست و عوامل تاثیر گذار در آن باعث می شود تا پیش بینی های ما بعد درست از آب در نمی آید.قبادی دانا با 
بیان اینکه وقتی فقر در جامعه گسترش پیدا می کند پیش بینی بروز انواع آسیب های اجتماعی در آن جامعه 
کاملا صحیح است، تصریح کرد: در موضوع آسیب های اجتماعی پاك کردن صورت مسئله و ندیدن آسیب ها 
یکی از مسائلی است که در سنوات گذشــته با آن مواجه بودیم در حالی که فهم یک آسیب و در نظر گرفتن و 
شناخت آن آسیب می تواند بسیار در کنترل آن آسیب موثر باشد.عادی انگاری و بزرگ نمایی هم به میزانی که 

نادیده گرفتن آسیب ها می تواند بر شدت آسیب ها اضافه کند؛ می تواند تاثیرگذار باشد.

ادامه روند تاخت و تاز کرونا در کشور؛
خطر چهار رقمی شدن مرگ های کرونایی 

رییس سازمان بهزیستی:
»فقر مطلق، بیکاری و بیماری سرپرست خانوار« از علل کارِ کودک

مدیرکل دفتر ســلامت و تندرســتی وزارت آموزش و پــرورش برای 
بازگشایی مدارس گفت: با قطعیت می توانیم بگوییم که در مهرماه آموزش، 
حضوری نیســت، اما اینکه وضعیت آبان چطور باشد، بستگی به وضعیت 

ویروس کرونا و تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا دارد.
»محمد محســن بیگی« مدیرکل دفتر ســلامت و تندرستی وزارت 
آموزش و پــرورش در گفت وگو با ایلنا در پاســخ به ســوالی درباره زمان 
بازگشایی مدارس بیان کرد: هنوز جزئیات کار از سوی ستاد ملی مقابله با 
کرونا اعلام نشده است، با توجه به وضعیت فعلی بیماری فعلا تصمیمی برای 

بازگشایی حضوری گرفته نشده است. 
وی در ادامه گفت: سال تحصیلی از اول مهر آغاز خواهد شد، اما آموزش ها 

به صورت غیرحضوری هســتند، تا اینکه وضعیت این ویروس به ما اجازه 
بدهند با نظر و تایید ســتاد ملی مقابله با کرونا یک زمان مشــخص جهت 
آموزش حضوری در نظر گرفته شود. به نظر می آید با وضعیت فعلی حداقل 
در مهر ماه، آموزش حضوری نخواهیم داشــت. اگر شرایط مناسب تر شود 
ممکن است از آبان سال ۱۴۰۰ به شکل مدیریت شده مدارس برای کلاس 
حضوری بازگشایی شود، اما اگر باز هم مشکل داشته باشیم، امکان تأخیر 

مجدد نیز وجود دارد. 
محسن بیگی افزود: هم اکنون با قطعیت می توانیم بگوییم که در مهرماه 
آموزش حضوری نیســت، اما اینکه وضعیت آبان چطور باشــد بستگی به 

وضعیت ویروس کرونا و تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا دارد. 

وی در پاسخ به این سوال که آیا در دوران کرونا بیماری های دانش آموزان 
توسط معاونت سلامت آموزش و پرورش مورد رصد قرار گرفت؟ گفت: البته 
از آمار و ارقام اطلاعات چندانی نداریم، زیرا این مدت دسترســی دقیقی به 
دانش آموزان نداشته ایم، اما واقعیت این است که خیلی از فعالیت ها در حوزه 

مسائل بهداشتی با شیوع کرونا تحت شعاع قرار گرفته است. 
مدیرکل دفتر سلامت و تندرســتی وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: 
به عنوان مثال قبلا مواردی که در بحث مکمل یــاری از جمله قرص آهن و 
ویتامین دی برای دانش آموزان دختر انجام می شد، از زمان کرونا تاکنون 
تامین نشــده اســت، زیرا هم مدارس تعطیل بوده و هم وزارت بهداشت 

نتوانست آن ها را تامین کند پس قطعا این بخش هم آسیب دیده است. 

مدیرکل دفتر سلامت و تندرستی وزارت آموزش و پرورش مطرح کرد:

احتمال بازگشایی مدارس در آبان
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تسریع دررسیدگی به پرونده ها در دادگستری استان گلستان
رئیس کل دادگستری گلستان گفت: برای تعیین تکلیف زودتر پرونده ها کمیته رفع 
اطاله دادرسی در دادگستری استان فعال تر می شود.رئیس کل دادگستری گلستان در 
جلسه هیئت نظارت بر حفظ حقوق شهروندی گفت : افزایش سرعت رسیدگی به پرونده 
ها یکی از مصادیق حقوق شهروندی اســت و برای تعیین تکلیف زودتر پرونده ها کمیته 
رفع اطاله دادرسی در دادگستری استان فعال تر می شــود.حیدر آسیابی افزود: در این 

کمیته آمار عملکرد شعب دادسراها، محاکم بدوی و تجدیدنظر دادگستری استان رصد 
می شود و در صورت نیاز با حضور قضات شعبی که موجودی زیادی دارند مشکلات بررسی 
و برای رفع آن چاره اندیشی خواهد شد.آســیابی گفت: بررسی همه قرارهای بازداشت 
موقت صادر شده از نظر تناســب با اتهام و تعیین تکلیف افراد تحت قرار در مهلت قانونی 
موضوع دیگری است که در هیئت نظارت بر حفظ حقوق شــهروندی استان دنبال می 

شود.رئیس کل دادگستری گلستان در این جلسه از دور جدید سرکشی های این هئیت 
از بازداشتگاه ها و زندان های استان خبر داد و گفت: از ابتدای سال تا کنون هیئت نظارت 
بر حفظ حقوق شهروندی از همه بازداشــتگاه ها و زندان های استان سرکشی کرده اند و 
در دور تازه این بازدیدها هم مشکلاتی که باید رفع می شد بررسی و در صورت قصور برای 

مسئولان ذیربط اعلام تخلف خواهدشد.

افتتاح ۶0 طرح کشاورزی در همدان همزمان با هفته دولت
۶۰ طرح کشاورزی در استان همدان همزمان با هفته دولت توسط استاندار به بهره برداری رسید.. به گزارش رسولی  خبرنگار اقتصادپویا از 
همدان؛ همزمان با هفته دولت ۶۰ طرح کشاورزی با اعتباری بالغ بر ۱۷8۶.۳ میلیارد ریال و اشتغال زایی برای ۳۳8 نفر توسط استاندار همدان 
به صورت ویدئوکنفرانس افتتاح شده اســت . در حوزه مدیریت آب و خاك ۳2 طرح با اعتبار ۱22.۳ میلیارد ریال، در حوزه معاونت تولیدات 
دامی ۷ طرح با اعتبار ۱۱2 میلیارد ریال، در حوزه معاونت بهبود تولیدات گیاهی ۱8 طرح بــا ۷۷۷ میلیارد ریال و در حوزه مدیریت صنایع 
تبدیلی و کشاورزی سه طرح با اعتبار ۷۷۵ میلیارد ریال مورد بهره برداری قرار گرفته است .یکی دیگر از طرح های افتتاحی ویژه هفته دولت   

طرح سبزی و سیفی شهرستان فامنین با ظرفیت ۴۰۰ تن و ۱۳ هزار متر مربع بود که برای آن ۱۵ میلیارد تومان هزینه شده است.استاندار 
همدان با بیان اینکه فامنین یکی از سی  و یک شهر منتخب در کشور است که پروژه های ویژه ای برای توسعه، آن در نظر گرفته شده است گفت: 
یکی از سیاست های مهمی که در ورود ما، به برنامه راهبردی توسعه سه ساله استان انجام گرفت ، توجه با بهره مندی و بهره گیری در پروژه های 
آب و خاك بود.سیدسعید شاهرخی با بیان اینکه یکی از اقدامات موثر در استان همدان توجه به کشت های گلخانه ای و توسعه گلخانه ها بود 
افزود: تا پیش از برنامه راهبردی توسعه سه ساله استان میزان کشت گلخانه ای ۷۰ هکتار در سراسر استان بود اما با تدوین این برنامه  طی سه 
سال گذشته، توانستیم سالی ۷۰ هکتار را برنامه ریزی و راه اندازی کنیم.شــاهرخی  با اشاره به اینکه یکی از شهرستان های موفق در زمینه 

گلخانه ها، شهرستان فامنین است گفت : در ماه های آینده شاهد شکل گیری شهرك گلخانه 2۵ هکتاری در این شهرستان خواهیم بود.

خبر خبر
توقیف ۳00 ماینر در استان 

مرکزی در ماه گذشته 
مدیر عامل شرکت توزیع برق اســتان مرکزی از توقیف 
۳۰۰ ماینر در این استان  طی یک ماه اخیر خبر داد .مهندس 
محمد اله داد با اشــاره به بافت صنعتی و کشــاورزی استان 
مرکزی نیز گفت: برخی ساختمان ها و فضاهای بلااستفاده 
که از انشــعاب برق برخوردارند با توجه به ارزان بودن برق در 
کشــور به عنوان مزارع استخراج رمز ارز اســتفاده می شود 
که مصرف بالایی نیز دارند.وی  با اشــاره به توقیف ۱۵ هزار و 
8۰۰ دستگاه ماینر در استان مرکزی  تاکنون گفت: این میزان 
دستگاه ماینر توقیف شده بالغ بر ۴۰ مگاوات برق مصرف می 
کند که عدد بسیار بزرگی است و چون به صورت شبانه روزی 
فعالیت می کند مصرف برق بالایی دارند که بخش اعظمی از 
انرژی را شامل می شود.مدیر عامل شرکت توزیع برق استان 
مرکزی با اشاره به اینکه افزون بر ۵ درصد مصرف برق استان 
مرکزی توسط ماینرها مصرف می شــود ، گفت: شناسایی و 
توقیف ماینر ها می تواند مانــع مصرف بخش مهمی از انرژی 
شود که خوشبختانه با تصمیم دستگاه قضا فعالیت ماینرهای 
توقیف شده تا پایان شــهریورماه ممنوع اعلام شده است.اله 
داد در ادامه گفت: با جمع آوری دســتگاه های رمز ارزها در 
استان که بار ۴۰ مگاواتی را به صنعت برق تحمیل می کنند 
و قطعا آمار این دستگاه ها خیلی بیشتر است، بخشی از مصرف 
کاهش می یابد،۴۰ مگاوات برق مصرفی معادل مصرف ۳۰ 
هزار منزل مســکونی برق مصرف می کنند یا معادل مصرف 
برق ۱۰ واحد صنعتی بزرگ اســت.وی از کاهش تولید برق 
در نیروگاه  های برق آبی اســتان خبر داد و بیان کرد: ســقف 
نیاز مصرف برق در استان ۱2۰۰مگاوات است که پیش بینی 
می شــود۳۵۰مگاوات مصرف برق را باید کنترل و مدیریت 
کنیم.اله داد  با اشــاره به  اینکه هم اکنون ناترازی بین تولید و 

مصرف برق کشور ۱2 هزار مگاوات است . 

مدیریت اضطراری بار تا پایان 
شهریور ماه ضروری است 

سخنگوی شرکت توزیع نیروی برق ایلام گفت: با توجه 
به تداوم گرمــا مدیریت اضطراری بار تا پایان شــهریور ماه 
ضروری است.محمد محمدیان شمالی اظهار داشت: همان 
گونه که می دانید با شــروع فصل بهــار و افزایش دمای هوا 
شاهد افزایش مصرف برق بودیم، از ســویی دیگر به کرات 
با از مدار خارج شــدن نیروگاه های تولید برق و پایین آمدن 
میزان تولید نیرو روبرو شــده ایم و هر بار با همراهی مردم و 
رعایت الگوهای صحیح مصرف به حفظ پایداری شــبکه 
برق کشور منتهی شده اســت.وی فزود: براساس مکاتبات 
صورت گرفته از سوی شــرکت مدیریت شبکه برق ایران به 
شرکت های توزیع برق سراسر کشــور ابلاغ گردیده است 
کلیه ی برنامه های پاســخگویی بار تا انتهای شــهریور ماه 

تمدید گردیده است.

۹20 طرح  در بهزیستی اصفهان 
مورد بهره برداری قرار می گیرد

مدیر کل بهزیستی استان اصفهان گفت: همزمان 
با گرامیداشــت هفته دولت، 92۰ طرح در بهزیستی 
استان افتتاح می شود.به گزارش روابط عمومی اداره کل 
بهزیستی استان اصفهان، همزمان با گرامیداشت هفته 
و یاد و خاطره شــهیدان رجایی و باهنــر، دکتر ولی اله 
نصر از افتتاح  92۰ طرح در بهزیستی استان به صورت 
مجازی خبر داد.مدیر کل بهزیســتی استان اصفهان 
گفــت: کلنگ زنــی ۱۰۴ واحد مســکن مددجویی، 
بهره برداری از ۱2 مســکن، ۷9۳ طرح اشتغال، مرکز 
اورژانس اجتماعی، مرکز اقامتی تــرك اعتیاد، مرکز 
مشاوره، مرکز نگهداری معلولین اعصاب و روان از جمله 
این طرح ها اســت.وی ادامه داد: این طرح ها با اعتباری 
بالغ بر 2۶2 میلیــارد و ۱۵۵ میلیون ریــال در بخش 

دولتی و خصوصی مورد بهره برداری قرارمی گیرد..

تولید نیروگاه شهید مفتح ۱۳ درصد 
افزایش یافت

رســولی خبرنگار اقتصاد پویا همــدان به گزارش 
روابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق شهید مفتح 
و به نقل از معاون تولید نیروگاه مفتح: تولید پنج ماهه 
نخست امسال این مجموعه به رقمی بالغ بر ۳ میلیارد 
و 2۰۰ میلیون کیلووات ساعت رســید که این میزان 
تولید در مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته ۱۳ 
درصد افزایش داشته است. پژمان اختری ضمن اعلام 
این خبر افزود: از این میزان انرژی تولیدی ۷۰۰ میلیون 
کیلووات ساعت سهم برق تولیدی مردادماه امسال بوده 
است.شایان ذکر اســت نیروگاه شهید مفتح با ۴ واحد 
بخار 2۵۰ مگاواتی در مجموع به ظرفیت هزار مگاوات، 
نقش مهمی در تولید و پایداری شــبکه برق کشــور 

برعهده دارد.

پیگیری مطالبات شهروندان جزو مهم 
ترین استراتژی های شهرداری گرگان

پس از حضور آقای مجید ســعیدی سرپرســت 
شــهرداری گرگان در رأس مدیریت شــهری، احصاء 
و شناســایی مطالبات اصلی شــهروندان در مناطق و 
محلات شهر گرگان و حل مشــکلات شناسایی شده 
به عنوان یکی از اولویت های اصلی در دســتور کار قرار 
گرفت.در همین راستا روابط عمومی شهرداری گرگان 
به شــیوه میدانی و در راستای شناســایی مهم ترین 
مشکلات شهری همراه با سرپرست محترم و با حضور 
در مناطق مختلف شهر گرگان، اقدام به پیگیری و رفع 

مشکلات شهروندان نموده است.

آغاز بهره برداری از  209 پروژه بزرگ برق رسانی در هفته مبارک دولت 
فرایند پذیری در راستای استراتژی و چشم انداز۱40۵ در شرکت توزیع برق اصفهان 

مدیرعامل شرکت توزیع برق اصفهان از افتتاح 2۰9 پروژه برق رسانی در هفته 
مبارك دولت با اعتباری بالغ بر ۷۴ میلیارد و ۴۳۰ میلیون تومان در شهرســتان 
اصفهان خبر داد .مهنــدس  حمید رضا  پیرپیــران افزود :ایجــاد ظرفیت برای 
انشعابات جدید در شهرها و روستاهای شهرســتان های کوهپایه ،هرند ،ورزنه و 
جرقویه،تبدیل شبکه های هوایی به زمینی ،کاهش تلفات برق و در نهایت کاهش 
خاموشی ها در هفته دولت اجرایی و عملیاتی می شــود.وی تصریح کرد :در حال 
حاضر ۵8۶نقطه شبکه به تجهیزات اتوماســیون ونزدیک به ۳۰ هزار انشعاب نیز 
به کنتورهای فهام مجهز شد که تمام رفتارهای فنی شبکه را پایش و مدیریت می 
کنند .وی افزود :فرایند تنظیم بار ،متعادل سازی بار شبکه های شرکت براساس نرم 
افزارهای منطبق با GISتــا حدود 9۰ درصد به صورت خودکار و اتوماتیک انجام 
می شود و تنها ۱۰ درصد به عملیات میدانی متکی است. مهندس پیرپیران با اشاره 
به احداث ۱۷8 کیلومتر شبکه جدید و نصب و تجهیز2۵۵ دستگاه پست هوایی و 
زمینی تاکید کرد:ظرفیت  سازی برای انشــعابات برق برای سال آینده و پایداری 
شبکه  در پیک تابستان از اهداف پروژه های یاد شده است .وی به مهمترین پروژه 
های عملیاتی شده در هفته دولت اشاره کرد و گفت: ۱8 کیلومتر بهینه سازي شبکه 
فشار ضعیف هوایي ) تبدیل شبکه مســي به کابل خودنگهدار(- خیابانهای جهاد 
-کاشانی شمالی-شمس آبادی- سروش- صمدیه  که کاهش خاموشی ها و رفع 

حریم و ایجاد تعادل بار را میسر نموده است ،۵ کیلومتر اصلاح و بهسازي ساختار 
شبکه درخیابان آپادانا دوم کوچه باغ توت)فاز ۱ و  2(، ۳ کیلومتر احداث روشنایی 
بلوار ، ۵ کیلومتر احداث شبکه روشنایي معابر با پایه فلزي جنب کارخانه قند تقاطع 
غیر همسطح شهید سردار سلیماني نمونه ای از پروژه های صورت گرفته است و در 
کل نزدیک به 2۰۰ کیلومتر احداث شبکه روشنایی ،تجهیز پست وترانس ،بهینه 
سازی شبکه های فرسوده ،کابل کشی فشار متوسط و ضعیف زمینی و هوایی ،رفع 
حریم شبکه و.....در این ایام مبارك به بهره برداری می رسد.وی ابراز داشت :کاهش 
خاموشی های ناشی از خطاهای گذرا و دائم در شبکه های توزیع ،کاهش خطر آتش 
سوزی در مناطق مشجر و جلوگیری از تخریب محیط زیست از مزایای کابل های 

خود نگهدار است به عبارتی توجه به گسترش کیفیت های زیست محیطی و توسعه 
مدیریت سبزو کاهش خطرات ناشــی از چالش های حریم خطوط به با استفاده از 
کابل های خود نگهدار ارتقا می یابد.وی به افزایش تعداد مشــترکین اشاره کرد و 
گفت: تعداد 22۳۵۷ نفرمشــترك خانگی ،۱۱9۷ نفرمشترك عمومی مشترك 
کشاورزی،۴۷ مشترك صنعتی و ۷۵۷۵ مشترك سایرمصارف ازهفته دولت سال 
گذشته تا کنون اضافه شده است وبه عبارتی ۳۱۴۴۰ جذب انشعاب در مدت یک 
سال صورت گرفته است و تا کنون نزدیک به 9۵ درصد از خدمات به مشترکین به 
صورت غیرحضوری ارائه شده است.این مقام مسئول گفت : روشنایی معابراز دیگر 
شاخصه های توسعه صنعت برق است و در این راستا شرکت توزیع برق اصفهان به 
منظور تامین مناسب و مطلوب روشــنایی معابر ۴۳98 دستگاه چراغ پربازده کم 
مصرف و ۱۵89 پایه و نزدیک به ۷۰ کیلومتر شبکه را احداث نمود. وی در ادامه گفت 
:این روشنایی از دیدگاههای مختلف مهندسی ،اقتصادی و معماری مورد توجه قرار 
گرفته و کاهش جرم و ناهنجاری های اجتماعی از دیگر مزایای آن می باشــد که 
موجب می شود عابرین با آسودگی خاطر بیشتر در شب تردد کنند .وی ابراز داشت 
:در راستای هوشمند سازی شبکه های توزیع برق ،رضایتمندی مردم و تسهیل در 
ارائه خدمات بهتر به مشترکین از فن آوری های روز دنیا مانند تجهیزات اتوماسیون 

شبکه ؛خط گرم ،سیستم قرائت از راه دور و طرح فهام استفاده شده است .

بوشهر-خبرنگار اقتصادپویا - مدیر درمان تامین اجتماعی استان بوشــهر گفت: این مدیریت در چهار ماه اخیر ۱9 هزار و 
8۵۴ بیمار کرونایی را به صورت سرپایی پذیرش کردهکه نسبت به کل پذیرشدگان سال گذشته هشت هزار نفر افزایش داشته 
است.به گزارش ایرنا، سید جواد رکاب پور در جمع خبرنگاران افزود: از بدو شیوع کرونا در استان بوشهر تامین اجتماعی براساس 
رسالت خود همگام با دانشگاه علوم پزشــکی اقدام به ارائه خدمت کرده که مهم ترین آن نیز برداشتن بار قابل توجهی از دوش 
بیمارستان شهدای خلیج فارس است تا از این طریق زمینه برای کمک بیشتر به درمان بیماران کرونایی فراهم شود.رکاب پور 
ادامه داد: سازمان تامین اجتماعی در استان بوشهر سه مرکز درمانی بســتری شامل سلمان فارسی، مهر برازجان و نبی اکرم 
عسلویه دارد.وی اظهار داشت: بیمارستان مهر برازجان به دلیل شرایط ویژه ای که داشت همواره به عنوان بیمارستان تخصصی 
زنان و زایمان فعالیت داشت اما در مدتی که کرونا شیوع پیدا کرد، درمان بیماران غیر کرونایی عهده دار شد که با این رویکرد بار 
درمان بیماران غیرکرونایی را از بیمارستان شهید گنحی برازجان برداشته است.رکاب پور ادامه داد: در پیک اخیر بیمارستان 
مهر برازجان نیز از هیچ تلاشی برای درمان بیماران سرپایی کوتاهی نکرد و روزانه بیش از ۵۰ بیمار به صورت سرپایی درمان می 
کند.وی تصریح کرد: بیمارستان نبی اکرم عسلویه نیز ۱۶ تخت برای بستری دائم بیماران کرونایی و 2۵ تخت نیز برای بستری 
موقت بیماران کرونایی دارد.رکاب پور ادامه داد: در سال گذشته آمار کل بستری بیماران کرونایی پذیرش شده در بیمارستان 
سلمان فارسی بوشهر سه هزار و ۱۰ نفر بود که این میزان در پنج ماه ابتدایی امســال 2هزار و ۷۷ مورد گزارش شده است.وی 
گفت: در سال 99 میزان مراجعه بیماران سرپایی کرونا به بیمارستان سلمان فارسی ۱۱ هزار و ۵۵۷ بیمار بود که این میزان در 
چهار ماه ابتدایی امسال به ۱8 هزار و ۶۳۴ نفر رسیده است.رکاب  پور اظهار داشت: این افزایش پذیرش در حالی صورت گرفته که 
شمار تخت  ها و کادر درمانی افزایشی نداشته اما با این حال اضافه بار تحمیلی با تلاش همه جانبه و خستگی ناپذیر در راستای ارئه 

خدمت به هم استانی  ها محقق شد و با این حجم کار بدون شک کمبودهایی نیز وجود خواهد داشت.

به همت تلاشگران و متخصصان شرکت فولاد مبارکه طراحی و تولید گرید FATIGUE-ST52 مقاوم به خستگی در این شرکت 
با موفقیت انجام شد.مدیر متالورژی و روش های تولید شرکت فولاد مبارکه با اعلام این خبر گفت: طراحی و تولید محصولات جدید در 
راستای تکمیل ســبد محصولات در فولاد مبارکه صورت می گیرد.علیرضا مولوی زاده افزود: به منظور تأمین نیاز حوزه های مختلف در 
مصارف داخلی فولاد مبارکه ونیز رفع نیاز مشتریان، بررسی و امکان سنجی تولید گریدهای درخواستی صورت می گیرد و پس از تعیین 
 ۵2 ST پارامترهای تولیدی و شرایط تست و کنترل و اطمینان از عملکرد، ورق ها مورد مصرف قرار می گیرند.وی خاطرنشان کرد: گرید
مقاوم به خستگی از خارج از کشــور تأمین می گردید و در برخی شــرایط به دلیل عدم امکان تأمین، از گرید ST ۵2 معمولی به جای آن 
استفاده می شد که عملکرد مطلوب را نداشت. در همین راستا گرید فوق به منظور استفاده در قطعاتی که تحت تنش متناوب قرار دارند 
طراحی و تولید شد.مدیر متالورژی و روش های تولید در ادامه از حمایت های معاون بهره برداری و زحمات کلیه واحدهای درگیر در این 
پروژه شامل نواحی فولادسازی، نورد گرم، آزمایشــگاه و واحد فروش و برنامه ریزی و سایر واحدهای پشتیبانی قدردانی کرد. کارشناس 
متالورژی شــرکت فولاد مبارکه نیز در خصوص تولید این محصول جدید گفت: خستگی یکی از خطرناك ترین انواع شکست در فلزات 
است. در خستگی، فلز در تنش های پایین تر از تنش تسلیم شکسته می شــود و ازاین رو پیش بینی زمان و شرایط تنشی تخریب قطعه 
بسیار مشکل است و می تواند با خسارت های زیاد و گاه فاجعه بار در صنعت همراه باشد. خستگی در فلزات هنگام وقوع تنش های متناوب 
رخ می دهد و شامل سه مرحله است.محمدجواد کرمی افزود: مرحله اول شروع ترك است. بعد از یک تعداد سیکل مشخص ریزترك ها 
شروع به شکل گیری می کنند. ریزترك ها در نقاطی که تمرکز تنش بیشتر است، مانند لبه های تیز، سطوح خش دار و اطراف ناخالصی ها و 
حفرات تشکیل می شوند. تنش لازم برای تشکیل این ریزترك ها به مراتب کمتر از استحکام نهایی و استحکام تسلیم فلز است. مرحله دوم 
رشد ریزترك ها در اثر ادامه تنش های سیکلی است و در نهایت مرحله سوم رشد ریزترك تا جایی که تمرکز تنش در نوك ترك باعث انتشار 

ترك و شکست قطعه شود.

 بخش درمان تامین اجتماعی بوشهر بیش 
از ۱۹هزار بیمار کرونایی پذیرش کرد

 فولاد مبارکه گرید FATIGUE-ST52 مقاوم 
به خستگی را طراحی و تولید کرد

 

مدیرعامل آبفای استان اصفهان خبر داد؛

بهره برداری از 23 طرح آبرسانی شهری و روستايی در هفته دولت  

مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان از بهره برداری همزمان23 طرح آبرسانی 
شهری و روستایی در هفته دولت خبر داد.

 هاشم امینی گفت: این طرح ها را شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با صرف 
هزینه ای بالغ بر 318 میلیارد و 500 میلیون تومان در 9 شــهر و 36 روستای 
شهرستان های اصفهان، بوئین و میاندشت، چادگان، خوانسار، شاهین شهر، 
فریدن، فلاورجان، لنجان، نطنز، ورزنه، کوهپایه، نجف آباد و گلپایگان اجرا 

کرده است.
وی افزود: طرح های یاد شــده شــامل اجرای 83 کیلومتر خط انتقال آب 
شهری و 38 کیلومتر خط انتقال آب روستایی، اصلاح و توسعه 17 کیلومتر 
شبکه توزیع آب روستایی، احداث 11 مخزن زمینی با ظرفیت 10 هزار و 350 
مترمکعب، احداث 6 ایستگاه پمپاژ آب، احداث و تجهیز مجموعه آزمایشگاه 
های فیزیکو شــیمیایی و میکروبیولوژی آب چاه هــای فلمن، نجف آباد، 
گلپایگان و شاهین شهر، آزمایشگاه فاضلاب تصفیه خانه سده لنجان  و اجرای 

طرح تله متری در دو مجتمع آبرسانی روستایی است.
مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان گفت: از جمله مهمترین طرح هایی که با 
تلاش کارکنان این شرکت اجرا شده و در هفته دولت امسال به بهره برداری می 
رسد می توان به اجرای خط آبرسانی اضطراری به اصفهان بزرگ به طول 12/3 

کیلومتر و قطر 1400 میلیمتر، خط آبرسانی به شهرهای باغشاد و باغبهادران و 
روستاهای مسیر از تصفیه خانه باباشیخعلی به طول 18 کیلومتر و قطر 200 و 
500 میلیمتر و خط انتقال آب به مورچه خورت به طول 44 کیلومتر و قطر 200 و 

300 میلیمتر اشاره کرد.
وی به طرح های آبرسانی روستایی نیز اشاره کرد و گفت: با بهره برداری از این 
طرح ها، آبرسانی سیار به 25 روستا حذف و در مجموع آب شرب پایدار برای 
36 روستا از جمله مجتمع روســتایی قلعه زنبور چادگان شامل 15 روستا و 

مجتمع روستایی گلسار خوانسار شامل 6 روستا تامین می شود. 
امینی در بخش دیگری از سخنانش به طرح های در حال اجرای بخش فاضلاب 
نیز اشاره کرد و گفت: مراحل اجرای 190 کیلومتر شبکه جمع آوری فاضلاب 
با قطرهای 200 تا 1400 میلیمتر در نقاط مختلف استان با هزینه 380 میلیارد 
تومان، احداث 7 ایســتگاه پمپاژ در شهرســتان های اصفهان، فلاورجان، 
مبارکه و لنجان و همچنین احداث تصفیه خانه های فاضلاب چادگان، بویین 
میاندشت، تیران، نطنز و فولادشــهر در مجموع به ظرفیت تصفیه 11 هزار و 
580 متر مکعب فاضلاب در شبانه روز به مراحل پایانی خود نزدیک می شود 
که امیدواریم تعدادی از آن ها در دهه مبارک فجر امسال به طور رسمی به بهره 

برداری برسد.

 
 1400هفته دولت  درآبفای استان اصفهان  افتتاح آمادهآبرسانی پروژه  23فهرست 

  ردیف

 عنوان پروژه

 

 اقدامات انجام شده

 هزینه اجرا

 )میلیون ریال(

 حوزه شهری

 خط اضطراری آبرسانی به اصفهان بزرگ 1
 1.900.000 متر 12300میلیمتر به طول  1400لوله گذاری خط انتقال آب با قطر 

2 
 و روستاهای واقع در مسیر باغشادهادران و آبرسانی به باغ ب

باب مخزن  5متر، احداث  18000لوله گذاری خط انتقال آب به طول 
ایستگاه یک ، احداث مترمکعب 6500 ظرفیت ذخیره آب با مجموع

 پمپاژ آب

390.000 

فیزیکوشیمیایی و میکروبیولوژی آب در آزمایشگاه  3
 ، نجف آباد، گلپایگان، شاهین شهرشهرستان های اصفهان

 لنجان و فاضلاب سده

 157.000 آب و فاضلاب تخصصی آزمایشگاه 5احداث و تجهیز 

4 
 مورچه خورتآبرسانی به 

ایستگاه  یک، احداث متر 44000خط انتقال آب به طول لوله گذاری 
 آبپمپاژ 

560.000 

 حوزه روستایی

5 
شهرستان اصفهان، بویین  10روستا در  36آبرسانی به 

میاندشت، چادگان، خوانسار، شاهین شهر، فریدن، 
 فلاورجان، کوهپایه، نطنز، ورزنه

اصلاح و توسعه متر،   37600لوله گذاری خط انتقال آب به طول 
باب مخزن ذخیره  3، احداث متر 16900شبکه توزیع آب به طول 

ایستگاه پمپاژ آب،  2مترمکعب، احداث  1850 ظرفیت آب با مجموع
 در دو مجتمع آبرسانی روستایی تله متری سامانه اجرای

178.000 
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نفت و انرژی
روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران

احیای قیمت نفت ســبب شــده اســت اوپک پلاس به 
روند افزایش تولید برنامه ریزی شــده خود همچنان ادامه 

 دهد.
به گزارش خبرگزاری بلومبرگ از لنــدن، انتظار می رود 
ائتلاف ســازمان کشــورهای صادرکننده نفــت )اوپک( و 

متحدانش )اوپک پلاس( در نشســت هفتــه جاری میلادی 
- با بهبــود قیمت های نفت در ماه جــاری میلادی - به روند 

افزایش تولید برنامه ریزی شده خود ادامه دهد.
بر اساس نظرســنجی بلومبرگ، بســیاری از تحلیلگران 
و معامله گران انتظار دارند اوپک  پــلاس به صورت تدریجی 

بخش بزرگی از کاهش تولید خود را به بــازار بازگرداند و به 
احتمال زیاد برنامــه قبلی افزایش تولید را در نشســت یکم 
سپتامبر )دهم شــهریورماه( تصویب می کند، چند نماینده 
اوپک پلاس هــم به طــور محرمانــه پیش بینی مشــابهی 

داشتند.

روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران
روند افزایش تولید نفت اوپک پلاس ادامه دارد

مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس گفت: جذب ۶8۰ نفر 
در سال 99 در این پالایشگاه به هیچ وجه صحت نداشته و ندارد.

محمد علی دادور در گفت و گو با ایسنا، در خصوص خبر منتشر 
شده مبنی بر بکارگیری ۳8۰ نیروی غیربومی در این مجموعه نفتی، 
افزود: این آمار و اطلاعات داده شده نیز به دور از واقعیت و خلاف واقع 
است و ای کاش قبل از بیان و انتشار نیز حداقل از مدیران پالایشگاه 
استعلام گرفته می شد و سپس با اسناد در دستشان مقایسه و اقدام به 

اطلاع رسانی می کردند.
وی با بیان اینکه بنده 22 سال از 2۷ سال خدمتم در صنعت نفت 
را در استان هرمزگان سپری کرده و کارنامه کاری ام گواه عملکردم 
است، خاطرنشان کرد: از ســال ۱۳9۰ با حضور در پالایشگاه لاوان 
همگان شاهد تغییرات مثبت و عملکرد رو به رشد آن مجموعه بودند 
و پس از رفتنــم از آن مجموعه هم می توانند کارشناســان اقدام به 

مقایسه و نتیجه را بیان کنند.
دادور با اشــاره به اینکه پالایشــگاه ســتاره خلیج فارس یکی از 
پیشرفته ترین پالایشــگاه های نه تنها کشور بلکه در سطح منطقه 
است، اضافه کرد: بنده همواره معتقد به قطع کردن دست سودجویان 
داخلی و پیمانکاران خارجی بوده و هســتم و همواره سعی کرده ام 
منافع پالایشگاه را در نظر گرفته و در مسیر توسعه اقتصادی کشور 

گام بردارم.
وی با بیان اینکه بنده مدیر هیچکسی نیستم بلکه خودم را یکی 
از کارکنان پالایشگاه می دانم و در نفت ستاره خلیج فارس جایگاه ها 

تعریفی ندارد بلکه تلاش همگی در جهت رسیدن به رشد تولید است، 
اظهار کرد: در حال الکترونیکی کردن تمامی امور در پالایشگاه ستاره 

خلیج فارس هستیم تا شفافیت را به معنای حقیقی صرف کنیم.
مدیرعامل شرکت نفت ســتاره خلیج فارس با اشــاره به اینکه 
۷۵ درصد کارکنان پالایشگاه ستاره خلیج فارس را نیروهای بومی 
تشــکیل می دهند و در جذب نیروی انسانی سعی کرده ایم همواره 
اولولیت را بــه نیروی بومی بدهیــم، عنوان کرد: نبایــد در بومی یا 
غیربومی بودن کارکنان نگاه مان به کد ملی باشد زیرا بسیاری از افراد 
هرمزگانی اما محل تولدشان به واسطه شغل پدرشان در بیرون استان 
بوده یا برخی افراد همسر هرمزگانی دارند و از مدت ها قبل ساکن این 
استان بوده یا محل تحصیلشان هرمزگان بوده و یا سال های سال در 
هرمزگان زندگی می کنند و به نوعــی بومی و چهره ماندگار معرفی 

می شوند.
دادور با رد وجود شــرکت های تابعه در نفت ستاره خلیج فارس، 
عنوان کرد: در سال ۱۳99 روی هم رفته ۱۷8 نیرو جذب پالایشگاه 
ســتاره خلیج فارس شــدند که ۱۱۳ نفر از این تعداد محل تولد در 
شناسنامه شان بندرعباس بوده، ۵2 نفر از آن ها یا همسر هرمزگانی 
دارند یا بین ۵ تا 2۰ سال در هرمزگان ســاکن بوده اند و تنها 22 نفر 
از این تعداد به واسطه تســویه با ۴۰ نفر دیگر، از نیروهای غیربومی 

هستند که آن هم از افراد متخصص و با تجربه تشکیل می شوند.
وی با بیان اینکه همواره خــودم مانع بزرگی بــرای بکارگیری 
نیروهای غیربومی بوده و هستم زیرا اولویت با هرمزگانی هاست که 
در این شرکت فعالیت کنند، افزود: یک بیمارستان 2۶۴ تختخوابی 
با تمامی امکانات روز و پیشرفته با بودجه ای بیش از یک هزار میلیارد 
تومان توسط شرکت نفت ستاره خلیج فارس در حال ساخت است 
زیرا دغدغه شــخص بنده این بــود چرا باید مــردم هرمزگان برای 
درمان به سایر استان ها بروند و در پروژه ساخت بیمارستان کودکان 
بندرعباس نیز با پیگیری آقای مرادی، نماینده هرمزگان در مجلس 
نیز مشــارکت کرده ایم تا نشــان دهیم در بحث مســئولیت های 

اجتماعی هیچگاه خود را کنار نگرفته ایم..

مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس:

جذب ۶۸۰ نفر در پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس صحت ندارد

خبر خبر
عضو کمیسیون  انرژی مجلس 

مطرح کرد: 
کاهش قطعی برق با 
تعرفه گذاری پلکانی

عضو کمیســیون  انرژی مجلس با اشاره 
به اجرا نشــدن نظام تعرفه گــذاری پلکانی 
گفت: شکایت نمایندگان از اجرا نشدن نظام 
تعرفه گذاری افزایش پلکانــی در قالب ماده 
2۳۴ آئیــن نامه داخلی اعلام وصول شــده 

است.
مالک شــریعتی عضو کمیســیون انرژی 
مجلس شورای اســلامی در گفت وگو با مهر 
با انتقاد از اجرا نشــدن نظــام تعرفه گذاری 
مبتنی بر افزایش پلکانی )IBT( در کشــور 
گفت: شکایت نمایندگان از اجرا نشدن نظام 
تعرفه گذاری افزایش پلکانی در قالب اعمال 
مــاده 2۳۴ آئین نامه داخلــی مجلس اعلام 
وصول شده و در آینده در کمیسیون مربوطه 

بررسی می شود.
وی ادامــه داد: بــا توجه به اینکــه نظام 
تعرفه گذاری افزایش پلکانــی آب و برق در 
قانون بودجه ۱۴۰۰ ذکر شــده بود احتمالاً 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس مسئول 

بررسی شکایت خواهد شد.
عضو کمیسیون انرژی مجلس با اشاره به 
قطعی های برق و نقش نظــام تعرفه گذاری 
افزایش پلکانــی در کاهش ایــن قطعی ها 
خاطر نشــان کرد: سیاست های قیمتی یکی 
از سیاست هایی اســت که می تواند به اصلاح 
رفتار مصرف کننده کمک کنــد و اگر نظام 
تعرفه گــذاری پلکانی از ابتدا ســال جاری 
اجرایی می شد، می توانست قطعی های برق 

تابستان را کاهش دهد.
شــریعتی در خصوص مزایای نظام تعرفه 
گــذاری افزایــش پلکانی اضافه کــرد: این 
سیاســت هم از افراد ضعیــف و کم مصرف 
حمایت می کند و هم افراد پــر مصرف را در 
تأمین منابع لازم برای توســعه صنعت برق 
ســهیم می کند زیــرا نظام تعرفــه گذاری 
افزایش پلکانی به این معنی است که کسانی 
که بیشتر از الگوی مصرف، مصرف می کنند 
دیگر یارانه انــرژی دریافــت نکنند و حتی 

مالیات هم بدهند.

هدیه رایگان شرکت ملی 
فراورده های نفتی صحت ندارد

شرکت ملی پخش فراورده های نفتی ایران 
درباره انتشــار یک پیوند )لینــک( اینترنتی 
هشدار داد و ضمن تکذیب محتوای آن، از همه 

خواست تا این آدرس اینترنتی را باز نکنند.
به گــزارش ایســنا، اخیرا در شــبکه های 
اجتماعی پیونــدی با عنوان »هدیــه رایگان 
شرکت ملی پخش فراورده های نفتی ایران!« 
در حال انتشار است، که حاوی مطالب و ادعایی 
کاملا کذب درخصوص فعالیتها و اقدامات این 
شرکت و با تیتری نامعتبر اســت و با این روش 
هموطنان را تشــویق به باز کــردن این لینک 

میکند.
شــرکت ملی پخش فرآورده هــای نفتی 
ایران ضمن تکذیب عنــوان و تمامی محتوای 
مطلب مورد نظر، اعلام می دارد که این شرکت 
هیچگونه خبر، اطلاعیه و یا پرسشنامه ای در 
این خصوص در هیچکدام از رســانه های فعال 
خود اعم از وب ســایت رســمی این شرکت و 
همچنین شبکه های اجتماعی خود در ستاد 
و مناطق ۳۷گانه صادر نکــرده و این مطلب از 
نظر شرکت ملی پخش فاقد اعتبار بوده و کذب 

است.
لازم به ذکر اســت که بر اســاس پیگیری 
کارشناسان فنی این شرکت، لینک مورد نظر 
علی رغم تقلبی بودن، بــه احتمال زیاد حاوی 
بدافزار اینترنتی بوده و باز کردن و مشاهده آن، 
احتمال بروز آسیب های جدی به گوشی های 
تلفن همراه و سیســتم های رایانه ای را در پی 

خواهد داشت.
لذا از تمامی هموطنان درخواست می شود 
ضمن پرهیز از مشــاهده و مراجعه به اینگونه 
تبلیغات و مطالب تقلبی، تمامی اخبار معتبر 
در خصوص شــرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران را صرفا از طریق وب سایت رسمی 
WWW.NIOPDC. این شــرکت به آدرس
IR و شــبکه هــای اجتماعی آن بــه آدرس 

NIOPDC_CO دنبال کنند.

درضمن یادآور میشــود که این شرکت بر 
اســاس حقوق قانونی خــود، از طریق مراجع 
ذیصلاح نسبت به پیگیری و شناسایی عاملان 

انتشار لینک مورد نظر اقدام خواهد کرد.

آمادگی ایران برای افزایش صادرات 
برق به پاکستان و افغانستان

مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران 
گفت: ما این امــکان را داریم که تا بیش از ۴۰۰ 
مگاوات تامین برق کشور پاکستان و افغانستان 

را افزایش دهیم.
به گزارش ایســنا، پاکستان تصمیم گرفته 
اســت واردات برق از ایــران را بــرای تامین 
نیازهای بنــدر گوادر به ۷۰ مــگاوات افزایش 
دهد. برنامه قبلی این کشــور بــرای افزایش 
واردات ۱۰۰ مگاواتی برق به دلیل تحریم های 
امریکا با مشــکل مواجه شــده بود. این کشور 
در حال توســعه بندر گوادر با همکاری چین 
اســت. همچنین در حال راه انــدازی نیروگاه 
۳۰۰ مگاواتی با سوخت زغال سنگ است که با 
احتمال تاخیر در راه اندازی این نیروگاه تصمیم 
گرفته که برای تامین نیاز های فوری بندر گوادر 

از ایران برق بیشتری خریداری کند.
مصطفی رجبی مشــهدی - ســخنگوی 
صنعت برق دربــاره این تصمیم اســلام آباد و 
اینکه آیــا ایران امکان صادرات بیشــتر به این 
کشــور را دارد یا خیر گفت: کشور ما علاقه مند 
به توســعه روابط و همچنین صادرات بیشتر 
برق به پاکستان است. خوشبختانه خط انتقال 
تا مرز پاکستان برای تامین برق بندر گوادر هم 
احداث شده، اما شبکه برق در این کشور هنوز 
مهیا نیست، در صورتی که امکان احداث شبکه 
پاکستان فراهم شود و یا اینکه خودشان نسبت 
به احداث شــبکه اقدام کنند، قطعا جمهوری 
اســلامی ایران و وزارت نیرو آمادگی توســعه 

تبادلات برقی را دارد.
ســخنگوی صنعت برق افزود: مــا امکان 
افزایش صــادرات برق به پاکســتان تا بیش از 
۴۰۰ مگاوات را داریم.وی درباره پرداخت پول 
برق دریافتی از سوی پاکستان نیز اظهار کرد: 
مطابق شرایطی که فراهم بوده مبادلات مالی 
بین دو کشور انجام شــده و پاکستان تاکنون 
پول برق دریافتی خــود را طبق روال پرداخت 
کرده و مشکل جدی در این زمینه نداشته ایم.

رجبی مشــهدی در ادامه درباره صادرات برق 
به افغانستان نیز اظهار کرد: ما به افغانستان هم 
صادرت برق داریم، ولی در شرایط خاص کنونی 
که ما با محدودیت تامین برق کشور خودمان 
روبرو هستیم، میزان صادرات به این کشور به 
حداقل خود کاهش پیدا کرده است.سخنگوی 
صنعت بــرق حضــور طالبــان را مانعی برای 
صادرات برق به افغانســتان ندانست و مجموع 
کنونی برق صادراتی به افغانستان و پاکستان را 

زیر ۱۰۰ مگاوات اعلام کرد.

سفیر سابق ایران در جمهوری آذربایجان:

ایران وارد خط قرمز روس ها می شود
سفیر سابق ایران در جمهوری آذربایجان گفت: اگر از 
خزر به اروپا برسیم، دســت این اتحادیه نیز که در روابط و 
سیاســت خارجی با روس ها بخصوص در حوزه انرژی با 
احتیاط عمل می کنند، باز می شود و ایران تبدیل به یک 
آلترناتیو خواهد شد که این موضوع روسیه را نگران کرده و 

مثل همیشه سنگ اندازی می کند.
به گزارش ایلنا، ایران اخیرا یک میدان گازی که حجم 
ذخایر آن معــادل یک چهارم پارس جنوبــی و یا به اندازه 
فاز ۱۱ اســت، در آب های شــمالی کشــف کرده که اگر 
موقعیت فراهم باشد این امکان را خواهد داشت که حداقل 
2۰ درصد گاز مورد نیاز اروپــا را تأمین کند و این موضوع 

جغرافیای سیاسی منطقه را تغییر می دهد.
 میدان جدید گازی چالوس قرار اســت با هدف ایجاد 
یک قطب جدید گازی در شمال ایران برای تکمیل قطب 
جنوبی گاز این کشــور با محوریت میــدان عظیم پارس 

جنوبی احداث شود.
آنچه حائز اهمیت است اینکه ایران با ۳۴ تریلیون متر 
مکعب ذخایر گاز طبیعی، دومین ذخایر گاز طبیعی جهان 
را در اختیار دارد ولی طی سال های گذشته عرصه رقابت 
در بازار جهانی گاز را به دلایل سیاسی و اقتصادی به رقبای 
جدی خود یعنی روسیه و قطر واگذار کرده است.هرچند 
بیش از 9۳ درصد تولید گاز ایران به دلیل تقاضای بالا در 
داخل کشور مصرف می شود و همین امر توان صادراتی ما 

را کاهش داده است.
با این حال، هرچند در مذاکرتی که بــر پایه برجام در 
جریان اســت امید آن می رود که با جلب ســرمایه های 
خارجی برای توسعه میادین گازی بتوانیم ظرفیت تولید 
خود را بیش از شتاب مصرفی داخلی بالا ببریم، اما از سوی 
دیگر در رقابت با روسیه ای که برای تسخیر بازارهای انرژی 
به هر دری می زند و از هر مانعی بــرای جلوگیری از ورود 
ایران فروگذار نمی کند، کار ما چندان ساده نیست، باضافه 
اینکه میدان جدید کشف شده و توسعه و احداث خط لوله 

برای صادرات آن می تواند خط قرمز مسکو را در هم نوردد و 
در واقع وارد حیاط خلوت روس ها شود.

افشار سلیمانی در گفت وگو با ایلنا، درباره امکان ورورد 
گاز ایران به اروپا با کشــف میدان جدید گازی در دریای 
خزر اظهار داشت: برداشــت گاز نفت و گاز از خزر با توجه 
به عمیق بودن نیاز به تکنولوژی پیشــرفته ای دارد اما با 
کمک کشورهای همسایه قابل حل است ضمن اینکه دکل 
حفاری البرز نیز اکنون در منطقه مستقر است، اما مسئله 

اصلی موانع احتمالی از سوی کشورهای رقیب است. 
وی با بیان اینکه ایران فرصت های زیادی را در صادرات 
و ترانژیت انرژی و گاز از دســت داده، افزود: این در حالی 
است که می توانســتیم هاب انرژی باشــیم، اما تاکنون 
حوزه انرژی منقطه همیشه به نفع روسیه بوده است  حتی 
باعث شــده خط لوله صلح را هم از دست بدهیم و اکنون 
ترکمنســتان به دنبال صادرات به پاکستان از مسیر خط 

لوله تاپی است. 
سفیر سابق ایران در جمهوری آذربایجان تصریح کرد: 
بحث ایران در صادرات انرژی فقط اقتصادی نیست بحث 
تحریم ها، سیاســت خارجی و چالش ها و تنش ها با غرب 
مطرح است، مثلا در کنسرسیوم اول آذربایجان که ایران 
در نظر داشت ســهم بگیرد، غرب مخالفت کرد بنابراین 

نتوانستیم حضور پیدا کنیم. 
وی با بیان اینکه سیاست خارجی باید غیرتنش زا باشد 
تا اهدافی همچون ســرمایه گذاری 2۰۰ میلیارد دلاری 
در صنعت نفت طی برنامه ششــم تحقق یابد، گفت: حال 
فرض کنیم دکل مستقر، گاز هم استخراج شود و اروپا هم 
متقاضی باشد، اما مشکل اصلی اینکه ممکن است روسیه 

به خاطر نوع رابطه ای که داریم تا حدی مانع تراشی کند.
سلیمانی خاطرنشان کرد: ما راه های زیادی برای ورود 
به اروپا داریم، از جمله مسیر ترکیه، خط لوله باکو-تفلیس-

ارزروم که آذربایجان به ترکیه گاز صادر می کند، همچنین 
خط لوله تاناپ که آذربایجان از مســیر ترکیه به ســمت 

بلغارستان و اروپا می رود، یعنی می توانیم از خطوط لوله 
داخل منطقه استفاده کنیم، همچنین ما یک خط لوله گاز 
از طریق آذربایجان و گرجستان به شوروی سابق داشته ایم  
و احتمال دارد که از این مسیر هم استفاده شود و یا اینکه 
نیاز باشد خط لوله جدید احداث شود، البته ما اکنون گاز 
آذربایجان را از طریق آستارا و به نخجوان می بریم. بنابراین 
ایران این امکان را دارد که از طریق خطوط قدیم و یا احداث 
خط جدید گاز را صادر کند و این موضوع از لحاظ اقتصاد ی 

و امنیتی بسیار مهم است.
وی با اشاره به مزیت های ایران هم به لحاظ انرژی و هم 
به لحاظ ترانزیتی خاطرنشان کرد: ما در چهارراه شمال-

جنوب و شرق- غرب قرار داریم و این موقعیت ژئوپلیتیکی 
و ژئواکونومیکی ایران برای دیگران حائز اهمیت اســت، 
چون در هر حال به ایران نیاز پیدا می کنند، به طوری که در 
طول این مدت همواره سعی کردند ایران را از این دومزیت 
ژئوپلیتیکی و ژئواکونومیکی تخلیه و از مسیرهای حمل و 
نقل حذف کنند، حتی راه آهن و جاده جدید احداث کردند 
تا مسیرهای انرژی ایران را تغییر دهند. مثلا می بینیم که 
غرب از خط لوله باکو-تفلیس-جیحان و یا باکو-تفلیس- 
ارزروم حمایت کرد چون ایران و حتی روسیه را دور می زد 
و یا کریدور تراســیکا را که مزیت شرق-غرب است، ایجاد 

کردند تا ایران در مسیر قرار نگیرد. 

سفیر سابق ایران در جمهوری آذربایجان تاکید کرد: 
اگر ایران از این مخزن جدید برداشت کند و مسیری داشته 
باشد که به کشورهای نیازمند انرژی راه داشته باشد بیش 
از مباحث اقتصادی به لحاظ  امنیتی مهم است، ما فرصت 
۴۰ ساله را برای صادرات گاز از دست داده ایم اگر از خزر به 
اروپا برسیم، دست این اتحادیه نیز که در روابط و سیاست 
خارجی با روس ها بخصوص در حوزه انرژی با احتیاط عمل 
می کنند، باز می شود و ایران تبدیل به یک آلترناتیو خواهد 
شــد و این موضوع روســیه را نگران کرده و مثل همیشه 
سنگ اندازی می کند، حتی در جاهای دیگری در رابطه با 
روابط خارجی برای ایران مشکل ایجاد می کند، بنابراین 
می طلبد که ایران سیاست متوازن داشته و از این فرصت ها 

استفاده کند تا از دست نروند.
وی یادآور شد: مثلا اکنون می بینیم که ترکیه نفت و گاز 
ندارد، در مدیترانه با یونان و قبرس مشکل دارد، واردکننده 
گاز از ایران، روسیه و آذربایجان است، علیرغم اینها به خاطر 
موقعیت ژئوپلیتیکی و مسیر ترانزیتی به هاب انرژی تبدیل 
شده است؛ اکنون از طریق باکو-تفلیس- جیحان حتی به 
اسرائیل هم صادرات دارد، بنابراین به نوعی کشور خود را به 
لحاظ انرژی در موقعیت حساس و استراتژیک قرار داده و 
کشورها سعی می کنند به هر قیمتی امنیت ترکیه را تامین 

و روابط خود را با این کشور تحکیم کنند.

با بهبود قیمت های نفت از ریزشــی که در ماه میلادی 
جاری داشتند، پیش بینی می شود اوپک و متحدانش در 
نشست هفته جاری افزایش تولید برنامه ریزی شده را تایید 

کنند.
به گزارش ایســنا، گروه اوپک پلاس کــه در راس آن 
عربستان ســعودی و روســیه قرار دارد، به تدریج در حال 
احیای میزان عظیمی تولید فریز شده نفت در دوران پاندمی 
هستند و طبق نظرسنجی بلومبرگ از معامله گران و تحلیلگران، احتمالا در نشست اول سپتامبر افزایش تولید ماه 

آینده را تصویب خواهند کرد. چندین نماینده اوپک پلاس به طور محرمانه پیش بینی مشابهی داشتند.
بازارهای نفت خام اوایل ماه میلادی جاری در واکنش به افزایش دوباره شیوع بیماری کووید ۱9 و به خطر افتادن 
روند احیای تقاضا در چین و آمریــکا ریزش کردند اما قیمت ها از آن زمان بهبود پیدا کرده زیرا معلوم شــد مصرف 
سوخت در برابر جدیدترین موج شیوع بیماری انعطاف پذیر مانده و به اوپک و متحدانش فضای بیشتری برای تنفس 
بخشیده است.اد مورس، مدیر تحقیقات کالا در سیتی گروپ در این باره گفت: ابهامات درباره اقتصاد جهان و روند 
احیای رشد اقتصادی در چین تا حدود زیادی زدوده شــده اند. شواهد خوبی وجود دارد که کف قیمت نفت موقتی 
و ریزش آن بیش از حد بوده و اگر روند احیا ادامه پیدا کند، اوپک پلاس احتمالا به برنامه افزایش تولیدش ادامه می 
دهد.این گروه تاکنون حدود ۴۵ درصد از محدودیت عرضه ای که از بهار گذاشته اجرا کرد را احیا کرده است. تحت 
برنامه ای که با نظارت شاهزاده عبدالعزیز بن سلمان، وزیر انرژی عربستان ســعودی اجرا می شود، اوپک پلاس تا 
پایان ســال 2۰22 ماهانه ۴۰۰ هزار بشــکه در روز به تولیدش اضافه خواهد کرد.از میان 22 تحلیلگر، معامله گر و 
پالایشگاهی که در نظرسنجی بلومبرگ شرکت کردند، ۱۷ نفر انتظار نداشتند در نشست روز چهارشنبه برنامه اوپک 

پلاس برای افزایش تولید ماهانه تغییر کند و افزایش تولید در اکتبر طبق برنامه ریزی قبلی اجرا خواهد شد.
رفتار محتاطانه اوپک پلاس کمک کرده اســت قیمت های نفت به حد کافی بهبود پیدا کرده و از احیای صنعت 
جهانی نفت پشتیبانی کنند و در عین حال افزایش بی رویه ای که روند احیای اقتصادی را تهدید کند، نداشته باشند. 
با این حال این گروه از همه طرف تحت فشار قرار گرفته است. قیمت های جهانی نفت در سه هفته نخست اوت در پی 
وضع قرنطینه از سوی چین، حدود ۱۱ دلار در هر بشکه معادل ۱۵ درصد سقوط کردند و برنامه افزایش تولید اوپک 
پلاس را زیر سوال بردند. آژانس بین المللی انرژی دورنمای تقاضا برای نفت را تا پایان سال مورد بازبینی نزولی قرار 

داده و نسبت به ایجاد مازاد عرضه در سال 2۰22 هشدار داده است.

ما اکنــون می توانیم کانــال ۳۰۰ مگاواتی برای 
صادرات از مســیر تجدیدپذیرها برای صادرات برق 
به عراق باز کنیم ولی هنوز این اتفاق نیفتاده و منتظر 
اقدامات جدید هســتیم که امیــدوارم اتفاق بیفتد 

وگرنه باید بازار عراق را از دست رفته بدانیم.
به گزارش ایلنا، تاکنون ایران یک ســوم نیاز برق 
عراق را تامین کرده اســت و حجــم گاز دریافتی نیز 
در حدود ۴۵ تا ۵۰ میلیون متر مکعب در روز اســت 

که صرف تامین سوخت نیروگاه های این کشــور می شود، توقف و یا نوســان در صادرات برق به عراق در 
حالی است که نگرانی هایی را در این کشــور بابت عدم تامین برق از سوی ایران بوجود آورده، در عین حال 
این را نیز باید در نظر داشت که در ایران علاوه بر کمبود برق مشترکان داخلی بخصوص در فصل تابستان 
که البته با قطعی های مکرر نیز همراه بــود، دریافت پول برق صادراتی نیز به دلیــل کمبود ارز خارجی از 
جمله موارد چالش برانگیز با این کشــور همسایه بوده است و شــاید همین موضوع مقامات سعودی را به 
این فکر انداخته که خود را برای ورود به یک بازار بکر و تشــنه الکتریســته آماده کنند، به طوری که اخیر 
وزیر نفت عربستان به دنبال افتتاح نیروگاه برق خورشــیدی سکاکا اعلام کرده این کشور صادرات برق به 
کشورهای همسایه را آغاز خواهد کرد.عبدالعزیز بن سلمان، وزیر نفت عربستان گفته است: این پروژه ها 

به شبکه های برق اردن، مصر، عراق و کشورهای شورای همکاری خلیج فارس متصل خواهند شد.
این تحرکات کشورهای رقیبی مثل عربســتان که همواره به دنبال پا گذاشــتن در مسیرهای انرژی 
ایران و تصاحــب بازارهایی که می تواند تماما تحت اختیار کشــور ما باشــد، نه تنها بــه لحاظ اقتصادی 
نگران کننده است بلکه به لحاظ مباحث استراتژیک، امنیتی و سیاسی نیز جای تامل دارد، شاید اگر ایران 
چاره ای هوشمندانه و عاجل نینندیشد باید با این بازارها هر چند با چالش موقتی به لحاظ بازگشت پول و 
یا مانع تراشــی امریکا با ایجاد محدودیت و یا اعمال معافیت های کوتاه مدت مواجه هستیم، برای همیشه 
خداحافظی کرده و یا برای بازگشت مجدد متوســل به تخفیف و اتخاذ مواضعی از نوع دست پایین شویم، 
کما اینکه بازارهای نفت و گاز حتی برخی فرآروده ها را نیز نه فقط بــه خاطر تحریم که با اهمکال کاری به 
انحاء مختلف از دست دادیم و شــاید دیگر برای بازگشــت به عنوان یک صادرکننده بزرگ و دارنده یک 

کالای حیاتی جایگاه درخور چندانی نداشته باشیم.

صادرات برق ایران به عراق در جاده خاکیاوپک پلاس به افزایش تولید مصوب پایبند می ماند
عربستان بازهم برای بازار انرژی ایران نقشه کشید

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان 
تهران- اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت 

ملک شهرری
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهی موضــوع مــاده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئین 
نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتــی و اراضی 
و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی؛ برابــر رای 
شــماره  ۱۴۰۰۶۰۳۰۱۰2۴۰۰۱۵۱۳ هیــات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد 
ثبتی حــوزه ثبت ملک شــهرری تصرفــات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای بابک دهشت نخطلو فرزند 
ولی بشــماره شناســنامه ۰۴8۰۱۵۱۶8۷  صادره 
از شهرری در شــش دانگ عرصه و اعیان یک قطعه 
زمین با بنای احداثی به مســاحت ۱۰ / ۵۵   مترمربع 
پــلاك 2 فرعــی از ۱99  اصلی واقــع در بخش ۱2 
خریداری از مالک رســمی خانم زرین خانم حقیقت 
قربانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نســبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشــند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمانید بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور وعــدم وصول اعتــراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
نوبت دوم سید مهدی لامعی رئیس ثبت 
اسناد و املاک شهرری م الف 405

مفقودی کردستان
مفقودی برگ ســبز خودرو ســواری پراید جی 
تی ایکــس آی مــدل 8۳ به رنگ سفید،شــیری-

روغنی به شــماره موتــور:۰۰۷2۳۴۱9و شــماره  
شاســی:S۱۴۱228۳2۴9۶۵۳و به  شماره پلاك 
۵۱ ایران ۷۵۱ص۴۱ به مالکیت خســرو خیرآبادی 

مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد..

آگهی مفقودی
بــرگ ســبز ماشــین وانــت مــزدا مــدل 
شــماره  متالیــک.   ای  برنگ نقــره   ۱۳8۶
شاســی  شــماره  و    FE992۱22 موتــور 
شــماره  و    NAGAPX2PC18D۰۳۴۷۵
انتظامی ایران 92_ ۳۱۵ص۱۵ بنام زین العابدین 
معصومیان بیشــه شــماره ملی 2۰۶2۰۱2۴89 

مفقود و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

آگهی فقدان سند کمپانی و شناسنامه 
مالکیت و کارت خودروی سواری ام- وی- ام

اصل ســند کمپانی و شناســنامه مالکیت )برگ 
ســبز( و کارت متعلــق بــه خــودروی ســواری ام- 
وی- ام بــه رنگ ســفید روغنی مدل ســال ۱۳9۶ به 
شــماره پلاك 9۳ ایران ۵۷8 ق ۷۴ به شــماره موتور

MVM484FBDH۰۱2۷۱2  و به شماره شاسی 
NATGBAYL۵H۱۰۱۴۶۶۴  به نام علی پزشک 
فرزند بهمن به شــماره ملــی ۴22۰۶۱۴9۵2 مفقود 

گردیده اند و از درجه اعتبار ساقط می باشند.یاسوج
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فراخوان مناقصه عمومی  همزمان با ارزيابی کيفی)فشرده( يك مرحله ای 
ایاب و ذهاب کارکنان  منطقه  استان مرکزي

 نوبت اول

روابط عمومي شركت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه استان مركزي

شــرکت ملي پخش فرآورده هاي نفتي ایــران منطقه اســتان مرکزي در نظــر دارد مناقصه 
عمومــي همزمان بــا ارزیابي کیفي )فشــرده() ایــاب و ذهــاب کارکنان منطقه ( به شــماره 
2۰۰۰۰9۱۵۳۶۰۰۰۰۰۴را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت برگزار نماید.کلیه مراحل 
برگزاري مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایي پاکتها از طریق 
درگاه سامانه تدارکات الکترونیکي دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد 
شد و لازم اســت مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي ،مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 
دریافت گواهي دیجیتال الکترونیکي را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.تاریخ انتشار مناقصه 

در سامانه تاریخ۱۴۰۰/۰۵/2۴ مي یاشد.
مهلت زماني دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت۱9:۰۰         روز : پنج شنبه    تاریخ: ۱۴۰۰/۰۶/۱۱

مهلت زماني ارسال پیشنهاد : ساعت :۱9:۰۰                         روز :  سه شنبه   تاریخ: ۱۴۰۰/۰۶/2۳ 
زمان بازگشایي پاکت ارزیابي کیفي : ساعت:8 صبح                 روز : چهار شنبه   تاریخ:  ۱۴۰۰/۰۶/2۴

زمان برگزاري جلسه توجیهي:   ساعت 9 صبح                      روز :یکشنبه      تاریخ :   ۱۴۰۰/۰۶/۱۴
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه 

پاکتهاي الف:
آدرس: استان مرکزي-اراك-دوراهي شازند-جنب پالایشگاه امام خمیني )ره(- شرکت پخش فراورده 

هاي نفتي     تلفن:۰8۶-۳۳۴9۳۳۱۰
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :

مرکز تماس: ۴۱9۳۴-۰2۱ دفتر ثبت نام:889۶9۷۳۷ و 8۵۱9۳۷۶8
اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها ، در سایت سامانه www.setadiran.ir بخش »ثبت 

نام/پروفایل تامین کننده/ مناقصه گر« موجود است.
شناسه آگهی: 1180951

               شماره مجوز: 1400-3115

 آگهی دعوت از سهامداران شرکت صنايع غذايی خزرخوشه

 به شماره ثبت ۲۰۱۱۱۵
 

مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره شركت         
سید مصطفی حاجی میرزایی

 بدینوســیله از کلیه سهامداران محترم شرکت خزرخوشه به شــماره ثبت 20۱۱۱۵ دعوت می شود که 
جلسه ی مجمع فوق العاده در تاریخ ۱400/۶/۱۵ رأس ساعت ۱0 صبح دوشنبه در محل قانونی شرکت 

واقع در امیرکلا،  ملامحله تشکیل می شود. لذا حضور بهم رسانید.
دستور جلسه: 

موضوع جدیدی به تولید شرکت خزرخوشه طبق )ماده 2( اساسنامه اضافه می گردد . 

دیگه چه خبر؟
  دونات طلا آوردم براتون!

دستبند سلامت می اسمارت بند ۶ 
شیائومی وارد بازار جهانی شد 

پــس از عرضه به بــازار چیــن، حال 
نوبت به مناطق دیگر دنیا رســیده است 
تا شــاهد عرضه دستبند ســامت می 
اسمارت بند 6 شــیائومی باشند.چندی 
پیش، شــیائومی جدیدترین دســتبند 
سامت خود را معرفی کرد؛ محصولی به 
نام می بند اســمارت 6 که پیشرفت های 
درخورتوجهــی به خصــوص در زمینه 
نرم افزاری درمقایســه با مدل پیشــین 
داشــت. با این حال، می اسمارت بند 6 در 
ابتدا برای بازار چین در نظر گرفته شــد تا 
شهروندان چینی امکان استفاده از آخرین 
امکاناتی را داشــته باشند که شیائومی در 

حوزه ســامت ارائه می دهد.درحالی که 
می اســمارت بند 6 در بازار چین فروخته 
می شــد، حدس و گمان هایی زده می شد 
که به زودی نســخه جهانی آن معرفی و 
رســما روانه مناطق مختلف دنیا خواهد 
شــد. گویا چنین اتفاقی نیز رخ داده است 
و GizmoChina گــزارش می دهــد که 
عاقه مندان در سراســر دنیــا می توانند 
تازه ترین پوشیدنی هوشمند شیائومی را 

بخرند.

رخداد

گوشی A12 یکی دیگر از میان رده های شرکت سامسونگ 
اســت که در تاریخ 24 نوامبر 2020 معرفی شــد. شــرکت 
سامسونگ برای این محصول خود از یک صفحه نمایش 6.5 
اینچی با رزولوشــن 1600 در 720 پیکســل، استفاده کرده 
اســت. این صفحه نمایش در هر اینچ 264 پیکســل را نشان 

می دهد که از جزئیات و وضوح تصویر خوبی برخوردار است. 
 Helio P35 Mediatek MT6765 تراشــه  این محصول
از تراشــه های 12 نانومتری سامسونگ اســت که با پردازنده 
مرکزی هشت هســته ای Cortex-A55 و پردازنده گرافیکی 
PowerVR GE8320 همراه شــده اســت. این تراشه برای 
بازکردن چندین برنامه به صورت هم زمان و تماشــای ویدئو 
مناسب اســت. این گوشــی با 4 گیگابایت رم و 64 گیگابایت 

حافظه داخلی عرضه شــده است و 
با اســتفاده از یــک کارت حافظه ی 
جانبی قــادر خواهید بــود. بر روی 
قــاب پشــتی A12 یــک دوربین 
چهارگانه قرار گرفته اســت. یک لنز 
عریض با رزولوشن 48 مگاپیکسل، 
یک لنز فــوق عریض با رزولوشــن 
5 مگاپیکســل، یک لنــز ماکرو با 
رزولوشــن 2 مگاپیکســل و یــک 
حسگر عمق 2 مگاپیکسلی مجموعه 
دوربین A12 را تشــکیل می دهد. 

Samsung Galaxy A12
 معرفی گوشی

پنجره 

متریکس، پلتفرم آنالیــز موبایل مارکتینگ در گزارش ســالانه خود 
به بررســی، آنالیز و تحلیل رفتــار کاربــران ایرانی، قبل و بعــد از نصب 
اپلیکیشــن های ایرانی در ســال 99 پرداخته اســت. طبق این گزارش 
سامســونگ و همراه اول همچنان پراســتفاده ترین برند موبایل و اپراتور 
تلفن همراه در ایران هســتند.به گزارش اقتصاد آنلاین؛ متریکس از ذکر 
نام اپلیکیشن های بررســی شــده در این گزارش خودداری کرده اما این 
اپلیکیشــن ها در دســته  بندی های مختلفی قرار دارند کــه در اینجا این 
دسته بندی ها را می بینید. دسته بندی های مختلفی که بازی ها و برنامه های 
آنها توسط متریکس مورد بررسی قرار گرفته است.سهم برند های موبایل 
در این گزارش همانند گزارش های مشــابه دیگر، نشــان دهنده ســلطه 
سامســونگ بر بازار موبایل ایران اســت. به این ترتیب بیش از ۶۶ درصد 
کاربرانی که از اپلیکیشــن های ایرانی اســتفاده می کنند گوشی موبایل 
سامســونگ دارند و ۱۷ درصد آنها نیز گوشــی موبایل هواوی دارند.البته 

آمار بالای کاربران هواوی در اســتفاده از اپلیکیشن های ایرانی می تواند به 
دلیل عدم حضور پلی اســتور گوگل در این گوشی ها هم باشد. سایر برند ها 
هم از جمله شــیائومی و ال جی به ترتیب ســهم 8 درصدی و 2 درصدی 
دارند.یکی دیگــر از نکات جالب توجه این گزارش، آمــار توزیع کاربران به 
تفکیک اپراتور های تلفن همراه است. بر اساس این آمار بیش از ۵2 درصد 
کاربران از اپراتور همراه اول و بیش از ۳9 درصد کاربران از اپراتور ایرانســل 
اســتفاده می کنند. کاربران رایتل به کمتر از ۳.۵ درصد رســیده اما نکته 
جالب، رشد دیگر اپراتور های تازه بازار اســت که سهمی ۴.۷ درصدی را به 
خود اختصاص داده اند.توزیع جغرافیایی کاربران هم نشان می دهد بیشتر 
کاربران اپلیکیشن های ایرانی با اختلاف زیاد ساکن تهران هستند. پس از 
تهران، خوزستان، خراسان رضوی، فارس و اصفهان میزبان تعدا بیشتری 
از کاربران این اپلیکیشن ها هستند. توزیع جغرافیایی کاربران نشان از سهم 
بسیار بالای تهرانی ها در استفاده از اپلیکیشن های ایرانی دارد.متریکس در 

یک سال گذشته بیش از ۷۵۰ اپلیکیشن  منتشر شده در استور های معتبر 
را بررسی کرده که بیش از ۵۰۰ اپلیکیشن بررسی شده از نوع برنامه و 2۵۰ 
اپلیکیشن از نوع بازی اســت. تعداد کاربرانی که این اپلیکیشن ها را نصب 
کرده اند نیز به بیش از ۵۰ میلیون کاربر یکتا می رسد. متریکس در یک سال 
گذشته بیش از ۷۵۰ اپلیکیشن  منتشر شده در استور های معتبر را بررسی 

کرده است.

پر استفاده ترین برندها در ایران؛ سامسونگ در صدر
 

 

نوبت اولآگهی مزايده الف – ب –  132 – 00                      
 

شرکت سهامي آب منطقه اي گیلان به استناد بند»و« تبصره 8 قانون بودجه سال 1400 در نظر دارد مصالح رود خانه ای بازه ای از رودخانه ملاهادی به ازای ساماندهی بازه ای از رودخانه ملاهادی در محدوده مخزن سد لاستیکی خانه های آسیاب، شهرستان آستارا را با اطلاعات مشروحه جدول ذیل را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت به شماره فراخوان 1000001076000001 از طریق فراخوان مزایده عمومی یک مرحله ای به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان مزایده از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستادیران( به آدرسwww.setadiran.ir  انجام خواهد شد. لازم است مزایده گران 

در صورت عدم عضویت قبلی در سامانه، مراحل ثبت نام در سامانه و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند. به پیشنهادهای واصله خارج از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و همچنین به پیشنهادهایی که بعد از مهلت مقرر واصل شوند ترتیب اثر داده نخواهد شد .
1- نام و نشاني دستگاه مزایده گزار : شرکت سهامي آب منطقه اي گیلان- رشت بلوار امام خمیني، تلفن 33669021-9- 013

2-نام و نشانی واحد خدمات مهندسین مشاور : مهندسین مشاور سفیدرود گیلان به نشانی رشت- کمربندی شهید بهشتی چهارراه بیمارستان دکتر حشمت کوی پانزده خرداد نبش خیابان پنجم.
3- موضوع مزایده: فروش مصالح رودخانه ای مازاد حاصل از ساماندهی و بهسازی مخزن سد لاستیکی خانه های آسیاب آستارا بر روی رودخانه ملاهادی با مشخصات جدول زیر :

قیمت پایه کارشناسیمقدار تقریبی مصالح )مترمکعب(وضعیتنام و مشخصاتردیف
مبلغ تضمین شرکت در مزایده )ریال(قیمت پایه کارشناسی کل )ریال(به ازای هر مترمکعب مصالح )ریال(

۳4,277۵۵0،000۱8,8۵2,۳۵0,000۹42,۶۱7,۵00در وضعیت موجودمصالح رودخانه ای)تونان( مازاد ۱

۶۳,۶۵8400،0002۵,4۶۳,200,000۱,27۳,۱۶0,000در وضعیت موجودخاک مازاد2

44,۳۱۵,۵۵0,0002,2۱۵,777,۵00-۹7,۹۳۵مجموع
4- مدت اولیه پیمان :  12 ماه

5-مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده : تضمین شرکت در مزایده به مبلغ 2,215,777,500ریال )دو میلیارد و دویست و پانزده میلیون و هفتصد و هفتاد و  هفت هزار و 
پانصد ریال( می باشد که می بایست به صورت ضمانت نامه های مقرر در آیین نامه ها تضمین معاملات دولتی،موضوع تصویب نامه شماره 123402 /ت 50659 هـ مورخ 
1394/09/22 هیئت محترم وزیران تهیه و اصل آن در موعد مقرر تحویل دبیرخانه حراست شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان گردیده و تصویر آن نیز در موعد مقرر طبق 
ضوابط و الزامات سامانه تدارکات الکترونیکی دولت در سامانه مزبور بارگذاری شود. لازم به ذکر است مشخصات لازم جهت دریافت ضمانتنامه شامل کد اقتصادی شرکت 

آب منطقه ای گیلان  411356488953 و کد پستی 4188866789   و شناسه ملی شرکت 10720143757 و شماره ثبت 1711 می باشد.
6-شرایط کلی شرکت کنندگان :

متقاضیان میبایست جهت شرکت در مزایده دارای گواهی صلاحیت پیمانکاری معتبر در رشته آب باشند.
 *لازم به توضیح است مزایده گران می بایست در مرحله ارسال پیشنهاد، مدارک و مستندات )بند 5( شرایط مزایده را بصورت کامل جهت ارزیابی مستندات ارائه نمایند 

و بارگذاری آنها در سامانه ستاد ایران الزامی می باشد و در غیر اینصورت بدلیل نقص مدارک و مستندات، قیمت پیشنهادی آنها مورد قبول قرار نگرفته و رد خواهد شد.
7-تاریخ، مهلت و محل دریافت اسناد مزایده از طریق سامانه : 

متقاضیان می توانند از ساعت 10 صبح روز یکشنبه مورخ 1400/06/07 لغایت رأس ساعت 14:30 روز شنبه مورخ  1400/06/13  با واریز مبلغ 450،000 ریال )چهارصد و پنجاه 
هزار ریال( به شماره حســاب IR510100004001109304019854  بنام تمرکز وجوه درآمد شرکت سهامی آب گیلان نزد بانک مرکزی و همزمان از طریق مراجعه به 

سامانه ستادایران به آدرس www.setadiran.ir برای دانلود اسناد مزایده اقدام نمایند. 
8- تاریخ، مهلت، محل تحویل و تاریخ بازگشائی اسناد مزایده: مزایده گران می بایست اسناد مزایده را تکمیل و نسبت به بارگذاری کلیه اسناد مزایده در سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت تا راس ساعت 14:30 سه شنبه مورخ 1400/06/23 اقدام نموده و ضمن بارگذاری تضمین شرکت در مزایده نسبت به ارسال پاکات لاک و مهر شده الف 
)اصل تضمین شرکت در مزایده ( نیز در مهلت مقرر تعیین شده به دبیرخانه حراست شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان واقع در رشت – بلوار امام خمینی)ره( اقدام و 
رسید دریافت دارند پیشنهاد های واصله رأس ساعت 10 صبح روز چهارشنبه مورخ 1400/06/24 در کمیسیون مزایده بازگشایی می گردد. حضور یک نفر نماینده از طرف 

هر یک از پیشنهاد دهندگان در جلسه افتتاح پاکت ج یشنهاد ها با ارائه معرفی نامه مجاز می باشد.
9- مدت اعتبار پیشنهادات : 180 روز بعد از آخرین موعد تسلیم پیشنهاد می باشد.

10- مطابق قوانین و مقررات موضوعه مبلغ 9% مالیات بر ارزش افزوده نیز بر عهده  برنده مزایده بوده و علاوه بر قیمت کل پیشنهادی از برنده مزایده اخذ خواهد شد.
11- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : تلفن مرکز راهبری و پشتیبانی 41934-021 می باشد.

 شماره تماس دفتر امور تدارکات و خدمات پشتیبانی شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان : 013-33660913   
WWW.GLRW.IR           : آدرس اینترنتي شرکت سهامي آب منطقه اي گیلان 

WWW.WRM.IR                                  : آدرس اینترنتي مدیریت منابع آب ایران 
iets.mporg.ir          :          آدرس اینترنتي پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصا ت 

نوبت اول: 1400/6/7                   نوبت دوم: 1400/6/9       

 شرکت سهامي آب منطقه اي گیلان

                                                           شماره 400/5

نوبت اولآگهی مناقصه 

 

 مناقصه گزار: دهیاری بند امیر از توابع بخش خرقان شهرستان زرندیه –استان مرکزی 
موضوع مناقصه و محل اجرا: اجرای عملیات زیرسازی و آسفالت و سنگ فرش  به متراژ 1200 متر مربع )طبق شرایط مندرج در اسناد مناقصه(-محل 

اجرا و تحویل پروژه روستای  بند امیر  بخش خرقان – مدت اجرای کار 60 روز .
ب: مبلغ و نوع تضمین فرایند ارجاع: واریز مبلغ .200,000,000 ریال )دویســت میلیون ریال( به حســاب دهیاری بند امیر  به شــماره حساب 
713744189 نزد بانک کشاورزی و یا ارائه ضمانتنامه معتبر در وجه دهیاری بند امیر  با اعتبار حداقل سه ماه. میزان پیش پرداخت 25 درصد مبلغ 

قرارداد میباشد که پس از دریافت ضمانتنامه بانکی معتبر در وجه دهیاری قابل پرداخت میباشد.
محل دریافت اسناد وتحویل پیشــنهادات: اســتان مرکزی –شهرستان زرندیه –شــهر رازقان –بخشــداری خرقان –واحد امور مالی – 

تلفن:08645322312.
مدت زمان دریافت اسناد و تحویل پیشنهادات: 7 روز کاری از تاریخ درج آگهی 

تاریخ و ساعت گشایش پاکت ها: مورخ 1400/6/22 راس ساعت 9:00 در ســالن جلسات بخشداری خرقان شهرستان زرندیه – حضور پیشنهاد 
دهندگان یا نمایندگان آنها بلامانع است.

شرایط مناقصه: نفرات اول و دوم و سوم هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نباشند سپرده آنها ضبط خواهد شد /داشتن گرید 5 )راه(مورد تایید سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی و گواهینامه ایمنی در کارگاه )HSE( الزامیست /بهای پیشنهادی از جهت مبلغ باید مشخص و معین و بدون ابهام باشد و 
به پیشنهادهای دارای ابهام ترتیب اثر داده نخواهد شد /دهیاری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است / سایر شرایط و ضوابط در اسناد مناقصه 
درج شده است که میبایست به مهر و امضاء مجاز شرکت برسد. لازم به ذکر است شرکت در مناقصه و دادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 

دهیاری می باشد. در صورت تخصیص قیر رایگان دولتی به این پروژه، برنده مناقصه ملزم به پذیرش شرایط و ضوابط تخصیص قیر رایگان می باشد.
چاپ اول 1400/6/7 -چاپ دوم  1400/6/14
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صنایع-معادن
کشاورزی  رئیس شورای تامین دام کشــور از افت شدید کیفیت گوشت دام های 

کشتار شــده با افزایش بالای درصد چربی لاشه ها خبر داد.منصور پوریان 
در گفت وگو با ایلنا با بیان اینکه مشکلات بازار مصرف در حال تاثیر بر کمیت 
و کیفیت گوشــت دام ها اســت، اظهار کرد: رکود در بازار مصرف گوشت 
قرمز موجب ماندن دام ها در دامداری ها شــده و ســن بیشترشان از سن 

کشتار گذشته است. وی یادآور شد: برای بازدهی مناسب و حفظ کیفیت 
گوشت، دام ها باید در سن و وزن مناسب کشتار شــوند. پوریان با تاکید بر 
اینکه با افزایش سن نسبت چربی به گوشت در لاشه افزایش می باید، افزود: 
با گذشتن سن کشتار، ضریب تبدیل خوراك به گوشت کاهش می باید و 
درصد بیشتری از خوراك به جای تبدیل به گوشت به چربی تبدیل می شود.

وی تصریح کرد: در این شــرایط مصرف کننده نیز زیان می بیند و پول به 
چربی بیشتر به جای گوشــت می دهد. به گفته پوریان؛ در حال حاضر در 
لاشه دام های سنگین پرواری کشتار شده حداقل ۷۵ کیلوگرم و در دام های 
سبک ۱۳ کیلوگرم چربی اســت، درحالی که به طور  معمول باید در لاشه 

گوساله ۱۷ کیلوگرم و  در دام سبک ۴ کیلوگرم چربی باشد.

روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران
مصرف کننده به جای گوشت، پول چربی را می دهد

خبر خبر
معاونت طرح و برنامه وزارت 

صنعت اعلام کرد:
رشد ۱۳.۳ درصدی صدور 

پروانه بهره برداری صنعتی تا 
پایان تیرماه

سیاســت های  اجــرای  به دنبــال 
حمایتــی از بخــش صنعت در راســتای 
تحقق اهداف اقتصادی کشــور، در چهار 
ماهــه نخســت امســال، صــدور پروانه 
بهره بــرداری در حــوزه  صنعت کشــور 
رشــد ۱۳.۳ درصدی را تجربــه کرد که 
نشــان دهنده افزایش جذب ســرمایه به 

حوزه صنعت کشور است.
به گــزارش وزارت صنعــت، معدن و 
تجارت، تعداد پروانه هــای بهره برداری 
)ایجادی و توســعه ای( صادر شــده در 
چهار ماهه نخســت امسال 2 هزار و ۱۶9 
فقره اعلام شــده اســت که در مقایسه با 
تعداد یک هــزار و 9۱۵ فقــره پروانه در 
چهار ماهه نخســت سال 99، رشد ۱۳.۳ 

درصدی داشته است.
بــر اســاس اطلاعات منتشــر شــده 
از ســوی معاونت طــرح و برنامه وزارت 
صنعت، بیش از ۵۴ هزار فرصت شــغلی 
به واســطه صدور این پروانه ها در کشور 
ایجاد شده اســت که در مقایسه با چهار 
ماه نخست ســال 99، رشد نزدیک به ۴۶ 

درصدی را به خود اختصاص داده است.
همچنین میزان ســرمایه گذاری برای 
این پروانه ها بــا افزایش ۱۷۴.8 درصدی 
نســبت به چهار ماه نخست ســال قبل، 
رقمی بیش از 8۵8 هــزار و ۷۰۰ میلیارد 

ریال برآورد شده است.
معاونت طرح و برنامــه وزارت صنعت 
در ادامه این گزارش از صــدور ۱2هزار 
و ۵۵۳ فقــره جــواز تاســیس در بخش 
صنعتی خبر داده اســت که به واسطه آن 
پیش بینی می شــود بیــش از 299 هزار 
و ۵۰۰ فرصت شــغلی در کشــور ایجاد 
شــود؛ این آمار در مقایسه با گزارش های 
مربوطه در بازه زمانی مشــابه سال 99، 
از نظر تعــداد رشــد ۱2.۱ درصدی و از 
نظر اشــتغال زایی رشد 2۳.۴ درصدی را 

به ثبت رسانده است.
ایــن در حالــی اســت کــه میــزان 
تاســیس  مجوزهــای  ســرمایه گذاری 
صادر شــده در حوزه صنعتی کشــور در 
چهار ماهه نخست امســال، رقمی افزون 
بر ســه هزار و 2۴۵ هزار میلیــارد ریال 
پیش بینی شــده اســت که در مقایسه با 
ســرمایه گذاری یک هــزار و ۱98 هزار 
میلیارد ریالی پروانه های صادر شــده در 
چهار ماهه نخســت ســال گذشته، رشد 
بیش از ۱۷۰ درصد را تجربه کرده است.

عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس :

بازار لوازم خانگی نباید در 
اختیار گروه خاصی قرار گیرد

عضــو کمیســیون صنایــع و معادن 
مجلــس می گویــد نبایــد بــازار لوازم 
خانگــی در اختیــار گــروه خاصی قرار 
گیرد و شــرایطی فراهم شود که برخی 
از ایــن وضعیــت سوءاســتفاده کنند، 
بایــد حداقــل در شــرایط فعلــی که 
قیمتها بالا اســت با آزاد کردن واردات 
لوازم خانگی زمینــه رقابت محصولات 
داخلی بــا همتایان خارجــی را فراهم 

کرد.
الهویــردی دهقانــی در گفت وگــو با 
خانــه ملــت دربــاره ضــرورت افزایش 
کیفیــت لــوازم خانگی داخلــی، گفت: 
برای ســاماندهی بــازار و تامیــن لوازم 
خانگــی باکیفیت و بــا قیمت مناســب 
باید سیاســت های رقابتی بر این صنعت 
حاکم شــود تا از انحصار بازار جلوگیری 

شود.
نماینــده مــردم ورزقــان در مجلس 
شورای اســلامی افزود: نباید بازار لوازم 
خانگی در اختیار گروه خاصی قرار گیرد 
و شــرایطی فراهم شــود که برخی از این 
وضعیت سوءاســتفاده کنند، باید حداقل 
در شــرایط فعلی که قیمت ها بالا اســت 
با آزاد کردن واردات لوازم خانگی زمینه 
رقابــت محصــولات داخلی بــا همتایان 

خارجی را فراهم کرد.
عمال  ن با ا وی اضافه کرد: می تــوا
ز  نگی ا زم خا ردات لــوا تعرفــه بــر وا
ز تولید داخــل حمایت کرد  یک ســو ا
رتقــا کیفیت را  یــش تولیــد و ا فزا و ا
ز ســوی دیگر در مســیر  رقــم زد و ا
گام  مصرف کننــدگان  یتمنــدی  رضا

شت. ا د بر

 تعادل بازار سیمان با عرضه 
در بورس کالا

عرفان میرزایی
پژوهشگر دفتر مطالعات راهبردی 
رونق تولید دانشگاه امام صادق )ع( 
در 2۷ تیرماه ۱۳89 در حالی ســیمان برای 
اولین بار وارد بورس کالا شــد که تا پیش از آن، 
صنعت ســیمان محلی برای کسب سود دلالان 
بود و قیمت گذاری دســتوری موجب شد تا نه 
تنها تولیدکننــدگان بلکه مصــرف کنندگان 
نیز جزو متضرران اصلی آن باشــند؛ در این بین 
برخی افراد با اســتفاده از رانت و با سوءاستفاده 
از این شــرایط، اقدام به خرید سیمان با قیمت 
دستوری از درب کارخانه کرده و با قیمت آزاد به 
مصرف کننده می رساندند که سود عظیمی عاید 

آن ها می شد.
در آن دوره بخش عمده ای از سیمان تولیدی 
کشور توســط افرادی خاص خریداری می شد و 
این موضوع حاکــی از رانت بزرگی بــود که در 
قیمت گذاری دســتوری وجــود دارد بنابراین 
تصور اینکه این افراد به راحتی از این سود چشم 

پوشی کنند دور از ذهن است.
دلال ها و مافیای بازار ســیمان تلاش زیادی 
برای توقف عرضه ســیمان در بــورس کالا طی 
ســالیان گذشــته انجام دادند و در مواردی نیز 
موفق بودند، به عنوان مثال در سال 9۱ سیمان 
به غایب همیشگی تابلوی معاملات تبدیل شده 
بود. مسئولان و کارشناســان دلیل اصلی توقف 
معاملات ســیمان در بورس کالا طی آن دوره را 
نرخ گذاری دولتی و تعیین سقف قیمتی در این 
بورس عنوان می کنند که نتیجه آن عدم تمایل 
تولید کنندگان به عرضه در بورس کالا و تمایل 
به فروش آن به قیمت های بالاتر در بازار ســیاه 
بود. اما پس از کش و قوس های فراوان، در نهایت 
ســیمان در بورس کالا عرضه شــد. با این حال 
دیری نپایید که همراهی دولت با دلال ها موجب 
به گوش رســیدن مجدد زمزمه هایی مبنی بر 

توقف عرضه سیمان در بورس کالا شد.
بــورس کالا، بــازاری رقابتی اســت و باید 
شــرایط به گونه ای مهیا شود که تمامی سیمان 
تولیدشده از طریق بورس به دست مصرف کننده 
برسد چراکه در ساختار سنتی و غیرشفاف، این 
دلالان هستند که سود اصلی را به جیب می زنند 
و مصرف کنندگان نیز با رشدهای عجیب قیمتی 
مواجه می شــوند. در حالی که عرضه سیمان در 
بورس به شــفاف ســازی و حذف دلالان کمک 
می کند، اما وزارت راه و شهرســازی و صمت به 
شــدت دنبال قیمت گذاری دستوری هستند؛ 
نکته جالب ماجرا همراهی و همصدایی بخشی از 
بدنه دولت به ویژه وزارت صمت است که به جای 
اینکه حامی تولید باشــد با دلالان همراه شده تا 

آن ها به منفعت از دست داده خود برسند.
آن ها معتقدند این صنایع شبکه توزیع سنتی 
خود را دارند، همچنین بر این باور هســتند که 
عرضه سیمان در بورس واسطه گری و گروگان 
گرفتن مــردم برای دریافت پول اســت و باعث 
افزایش قیمت خواهد شــد، در حالی که قیمت 
ســیمان در بازار بــا عرضه و تقاضا مشــخص 
می شود و هر زمان که عرضه کم و تقاضا افزایش 

یابد قیمت ها رشد خواهد کرد.
مشخص نیســت چرا متولیان وزارت صمت 
از شفاف ســازی واهمه دارند، آیا پای منفعتی 
در میان است که ســخت به دنبال ادامه قیمت 

گذاری دستوری هستند؟
سیاســتی که وزارت صمت درباره فولاد نیز 
چند ماه قبل پیش گرفت و بــا مخالفت زیادی 
روبــه رو شــد و در نهایت از موضــع خود عقب 

نشینی کرد.
هر چند گمان می رفت پس از عرضه سیمان 
در بورس، ایــن موضوع خاتمه یافته باشــد، اما 
ســود رانت نهفته در این صنعت موجب شد تا 
دلالان و رانت خواران دســت از تلاش برندارند 
و رایزنی های خود برای حذف ســیمان از بورس 

کالا را ادامه دهند.
در ایــن میان بــی تدبیــری وزارت نیرو در 
تأمین برق بخش خانگــی نیز به کمک دلالان و 
رانت خواران آمد و ایــن وزارتخانه برای جبران 
کمبود برق بخش خانگــی در اقدامی عجیب و 
یک شاهکار مدیریتی، برق کارخانه های تولید 
سیمان را قطع کرد. قطع برق عملًا تولید سیمان 
را تحت تأثیــر قرار داد و موجــب کاهش حجم 
تولید و به دنبال کاهش عرضه در بورس شــد و 
همین موضوع با توجه به تقاضای موجود قیمت 

را بالا برد.
دلالان که در انتظار فرصت برای خارج کردن 
ســیمان از بورس بودند این موضوع را بهترین 
فرصت و بهانه خوبی برای مانور دادن یافتند و با 
استفاده از عناصر خود به افزایش قیمت سیمان 

دامن زدند.
با توجه به اینکه رونق ساخت و ساز در بخش 
مســکن یکی از اولویت های دولت جدید است، 
لازم اســت برای تعدیل هزینه ها و تســهیل و 
تسریع ســاخت مسکن، دســت دلالان از بازار 
مصالح ســاختمانی به خصوص فولاد و سیمان 
قطع شود. حل مشــکلات و موانع ساخت انبوه 
مســکن نیز بدون قطع کردن دست سوداگران 
ممکن نیســت و این امر صرفاً از طریق عرضه در 
بورس کالا ممکن اســت که باعث حذف پدیده 

رانت و دلالی از این فرایند می شود.

سفیر سابق ایران در اردن:

ایران پیشنهاد تشکیل اتحادیه اقتصادی خلیج فارس را بدهد
ســفیر ســابق ایران در اردن اظهار داشــت: در 
چارچوب تعامل ایران و پانزده همســایه؛ ظرفیت 
تعاملات اقتصادی برابر 2 هزار میلیــارد دلار را به 
دســت خواهد داد، که ایران در کانون این تعاملات 

ایفای نقش خواهد کرد.
مجتبی فردوسی پور در گفت وگو با ایلنا در مورد 
لزوم افزایش همکاری های تجاری با کشــورهای 
حوزه خلیج فارس اظهار کرد: اهمیت همکاری های 
ایران و شــش کشور حاشــیه جنوبی خلیج فارس 
موضوع جدیدی نیست و با توجه به سابقه تاریخی 
این گونه تعاملات به ویــژه در حوزه اقتصادی پس 
از استقلال این کشورها تاکنون همواره مورد توجه 
بوده اســت، ولی بنا به تحــولات امنیتی منطقه از 
شدت و ضعف برخوردار بوده است. دلیل این اهمیت 
هم به ســه ویژگی مهم ایران باز می گردد. نخست؛ 
اهمیت ژئوپلتیکی و ژئواکونومی است که برخلاف 
کشورهای مزبور که به استثنای عربستان سعودی، 
متکی به اقتصاد تک محصولی و تنگنای ژئوپلتیکی 
هســتند، ایران از تنوع منابع اقتصــادی به مراتب 
بیشتری به نسبت این کشــورها و پهنه جغرافیایی 
با همســایگی پانزده کشــور برخوردار است. دوم 
تنوع اقلیمی است که سبب شده تا ایران از ذخایر و 
منابع فسیلی و کانی به موازات کشاورزی صنعتی 
برخوردار باشد. سوم دســت یابی به صنعت دانش 
بنیان و فن آوری های نوین با شاخص برتر در غرب 

آسیا است.
وی افــزود: در طــرف مقابل هم شــاخص ها و 
ویژگی هایی وجود دارد کــه می تواند به این چرخه 
تعاملی کمک شایان توجهی کند. مهمترین ویژگی 
حجم تجارت فی مابین این شش کشور است که با 
توجه به تاسیس اتحاد گمرکی میان آنها با رشد 2۴ 
درصدی از ســال 2۰۰۳ تا سال 2۰۱9 یعنی قبل از 

پاندمی کووید ۱9، بالغ بر 9۰ میلیارد دلار رســیده 
بود. همچنین وجود ۵8 میلیون نفر جمعیت با تولید 
ناخالص ملی به نســبت ۱ هزار و ۵9۰ میلیارد دلار 
حائز اهمیت اســت. حال اگر ظرفیت ایران را برپایه 
تعاملات ســازمان اکو محســوب کنیم. بازاری به 
حجم بالغ بر ۴۵۰ میلیون جمعیت وحجم تجارت 
۱۰۰ میلیارد دلاری را به دست می دهد که ایران در 
این میان حکم پل ارتباطی را بازی خواهد کرد. با این 
رویکرد در چارچوب تعامل ایران و پانزده همســایه 
ظرفیت تعامــلات اقتصادی برابر 2 هــزار میلیارد 
دلار را به دســت خواهد داد، که ایران در کانون این 
تعاملات ایفــای نقش خواهد کــرد. تحقق چنین 
هدفی نه تنها در توسعه اقتصادی کشورهای منطقه 
و به ویژه ایران مؤثر اســت بلکه می تواند پیامدهای 
مثبتی را در وضعیت امنیــت پایدار منطقه برجای 

بگذارد.
فردوسی پور در پاسخ به ســوالی در مورد موانع 
گســترش روابط تجاری ایران با این کشورها گفت: 
نخستین مانع، اتکای این کشورها به عنصر خارجی 
در ثبات ســازی داخلی و خارجی اســت. مبدا این 
رویکرد نیز از پدیده اشغال کویت توسط حزب بعث 
عراق و سپس رواج سیاست های غرب در منطقه بر 

پایه ایران هراسی شکل گرفته است. در واقع توازن 
منطقه ای با حضور عناصر فرامنطقه ای دست خوش 
تغییر شد. همین امر تعاملات اقتصادی را به سمت 
و سوی تقابل تا ســرحد جنگ اقتصادی، متکی بر 
تحریم های همه جانبه ایران از ســوی غرب، سوق 

داده است.
وی در ادامه اضافه کرد: مانــع دوم تاثیر عوامل 
سیاســی اعم از منطقه ای و بین المللی اســت. در 
رویکرد داخلی این عنصر بیانگر عدم تکوین فرآیند 
دولت _ ملت سازی در این منطقه است و شاهد مثال 
آن نیز خیزش ملت های عربی در یک دهه اخیر است 
که بعضا با بروز جنگ های داخلی بر پیچیدگی های 
امنیتی منطقه افزوده اســت. عنصر سیاسی بین 
المللی نیز برآمده از رسوبات دوره جنگ سرد است 
که همچنان بر پایه ژئوپلتیک انرژی در منطقه تداوم 
دارد. سفیر ســابق ایران در اردن در پاسخ به سوالی 
پیرامون لزوم ایجاد اتحادیــه اقتصادی بین ایران و 
این کشورها گفت: روابط ایران و کشورهای شورای 
همکاری نیازمند تحول است. چرا که ظرفیت های 
بیشــماری برای تعامل و همکاری وجود دارد. ایده 
تشکیل یک اتحادیه تجاری در دوره رئیس جمهور 
وقت ایران در اســفند ۱۳9۶ به کشورهای منطقه 

پیشنهاد شد. اما از آن تاریخ تاکنون نه تنها این امر 
محقق نشده بلکه شاهد افزایش سطح تنش میان 
ایران و عربستان به عنوان دو بازیگر اصلی مجموعه 
خلیج فارس هســتیم. از این رو برای وصول به این 
مهم ابتدا باید یک معاهده عدم تعارض با هدف گذر 
از تنگنای امنیتی به رویکرد تجــاری _ اقتصادی 

حاصل شود.
وی همچنین در مورد تاثیر روابط اقتصادی ایران 
و عربستان بر امنیت منطقه بیان کرد: تداوم سیاست 
و رویکرد برادر بزرگتر از ســوی عربستان در میان 
اعضای شــورای همکاری با وجود دگردیسی این 
اتحادیه در دهه اخیر همچنان نمایانگر هویت مستتر 
در این شورا است. از این رو تجدید حیات مناسبات 
سیاســی و اقتصادی ایران و ســعودی راهگشای 
همکاری هــای منطقه ای خواهد بــود. چنانکه در 
گذشته نیز ثقل تعاملات منطقه بر پایه توازن این دو 

کشور و بعضا با حضور عراق محقق شده است.
این کارشناس ارشد اقتصادسیاسی خاطرنشان 
کرد: ایران و ســعودی ظرفیت های شگرفی برای 
همکاری در همه ابعاد را دارا می باشند. از همکاری 
مشــترك در ثبات ســازی بازارهای انرژی حتی با 
وجود تعارضات سیاسی گرفته، تا همکاری بر پایه 
اصول حاکم بر ســازمان همکاری های اســلامی و 
نهایتا همکاری های سیاسی _ امنیتی و اقتصادی 
با توجه به در هم تنیدگی روابط تجاری دو کشــور  و 
وجود ویژگی اقتصاد مکمل ایران را می توان در این 

رابطه برشمرد.
فردوسی پور تصریح کرد: برای اعتماد سازی در 
راستای تحقق این هدف تهران می تواند پیشنهاد 
تشــکیل »ســازمان همــکاری هــای اقتصادی 
کشورهای حوزه خلیج فارس« )PGECO( را در 

کنفرانس منطقه ای بغداد مطرح سازد.

مجموع تجارت خارجی جمهوری اسلامی ایران 
در پنج ماهه نخست سال جاری به ۵9 میلیون و ۳۰۰ 
هزار تن به ارزش ۳۴ میلیارد دلار رسید که در مقایسه 
با مدت مشابه سال گذشته از لحاظ وزن ۱۴ درصد و از 

حیث ارزش ۳8 درصد رشد نشان می دهد.
 به گزارش گمرك ایران، رئیس کل گمرك ایران با 
بیان این مطلب گفت: صادرات کالاهای غیرنفتی در 
این مدت ۴۵ میلیون و ۵۰۰ هزار تن به ارزش ۱۷ میلیارد و ۶۶۱ میلیون دلار بود که نسبت به مدت مشابه 

سال قبل از نظر وزن 2۰ درصد و از لحاظ ارزش ۶۳ درصد افزایش داشت.
مهدی میراشرفی افزود: در پنج ماهه نخست سال جاری همچنین ۱۳ میلیون و 8۰۰ هزار تن کالا به 
ارزش ۱۶ میلیارد و ۶۳۱ میلیون دلار وارد کشور شد که در مقایسه با مدت مشابه سال 99 از لحاظ وزن ۵ 

دهم درصد کاهش و از حیث ارزش 2۱ درصد رشد داشت.
وی اظهار داشت: بدین ترتیب تراز تجاری پنج ماهه ابتدایی سال ۱۴۰۰ بیش از یک میلیارد دلار  بود.

رئیس کل گمرك ایران پنج مقصد اول کالاهای صادراتی کشور را چین با ۱2 میلیون و ۳۰۰ هزار تن به 
ارزش ۵ میلیارد و 9۰۰ میلیون دلار، عراق با ۱2 میلیون تن به ارزش ۳ میلیارد و ۱۶۳ میلیون دلار، امارات 
با پنج میلیون تن به ارزش یک میلیارد و 9۰۰ میلیون دلار، ترکیه با یک میلیون و ۳۷۵ هزار تن به ارزش یک 
میلیارد و یکصد میلیون دلار و افغانستان با 2 میلیون و ۱۶۵ هزار تن به ارزش 88۵ میلیون دلار برشمرد 
و گفت: ۱۰ قلم عمده صادراتی ایران را در این مدت متانول، گاز طبیعی، پلی اتیلن، محصولات نیمه تمام 

آهنی، شمش آهن، بنزین، پروپان مایع شده، میله های آهنی، اوره و قیر نفت تشکیل می داد.
معاون وزیر اقتصاد همچنین پنج کشــور عمده مبدأ واردات کالا از ایران را امارات با ۴ میلیون و ۴۳۶ 
هزار تن به ارزش ۵ میلیارد و ۳9۱ میلیون دلار، چین با یک میلیون و یکصد هزار تن به ارزش ۳ میلیارد و 
۶۰۰ میلیون دلار، ترکیه با یک میلیون و ۵۷8 هزار تن به ارزش یک میلیارد و 8۰۰ میلیون دلار، آلمان با 
۴۳۱ هزار تن به ارزش ۶۶8 میلیون دلار و سوئیس با ۶92 هزار تن به ارزش ۵۷2 میلیون دلار اعلام کرد و 
گفت: ۱۰ قلم عمده کالاهای وارداتی ایران در مدت مذکور شامل تلفن همراه، ذرت دامی، دانه سویا، روغن 

آفتابگردان، جو، گندم، کنجاله سویا، روغن پالم، شکر و الکترودهای ذغالی بود.
مهدی میراشرفی با اشاره به تداوم رشــد ترانزیت خارجی کالا از قلمرو جمهوری اسلامی ایران، اظهار 
داشت: در پنج ماهه نخست سال جاری ۴ میلیون و ۷2۷ هزار تن کالا از خاك ایران ترانزیت خارجی شد که 

در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 9۵ درصد رشد نشان می دهد.

عضو هیئت رییسه اتاق مشترك بازرگانی ایران و 
پاکستان اظهار داشت: شرایط طالبان در دنیا سخت 
اســت، قاعدتا هم نیــاز دارند که نیازهای اساســی 
جمعیت ۳8 میلیونــی افغانســتان را تامین کنند. 
بنابراین مجبور هستند از کشورهای هم مرز خود مانند 
ایران و پاکستان نیازهای خود را تامین کنند. پاکستان 
هم کمبودهایی در مواد غذایی و غیره دارد. بنابراین 

طالبان و همینطور به کالاهای ما نیاز دارند.محمود تهی دست در گفت وگو با ایلنا در مورد تاثیر حضور طالبان 
در افغانستان بر تجارت ایران و پاکستان اظهار کرد: درست است که پاکستان از طالبان حمایت می کند اما به 
نظر نمی رسد روی کار آمدن طالبان در افغانستان تاثیر چندانی روی تجارت ایران و پاکستان داشته باشد. 
سال های قبل هم که طالبان در افغانستان بودند روال کار تجارت ایران با پاکستان عادی بود. طالبان نیز به 
ایران برای تامین کالا نیاز دارد و بسیاری از کالاهای خود را باید از ایران تامین کنند، بنابراین فکر نمی کنم 
که دست به تنش در مرزها بزند. پاکستان هم اینطور که طی سال های گذشته نشان داده چندان اهل تنش 
نیست، از آنجا که وضعیت امنیت مرزهای ما خوب است به نظر نمی رسد از این جهت مشکلی پیش بیاید.وی 
افزود: الان وضعیت مرزهای ما با پاکستان خوب است و مشکلی ندارد، مرزهای افغانستان در ابتدای روی کار 
آمدن طالبان چند وقتی بسته شد اما الان آنها هم باز شده اند و در آن رفت و آمد وجود دارد. در مورد پاکستان 
هم تبادلات کالایی در جریان است، کم یا زیاد شدن آن بستگی به عواملی مانند نرخ ارز، کرونا، قیمت کالایی 
و ... دارد.تهی دســت ادامه داد: باید دید که اصلا طالبان در افغانستان تثبیت پیدا می کنند یا خیر. شرایط 
طالبان در دنیا سخت است، قاعدتا هم نیاز دارند که نیازهای اساسی جمعیت ۳8 میلیونی افغانستان را تامین 
کنند. بنابراین مجبور هستند از کشورهای هم مرز خود مانند ایران و پاکستان نیازهای خود را تامین کنند. 
پاکستان هم کمبودهایی در مواد غذایی و غیره دارد، بنابراین طالبان و همینطور پاکستان به کالاهای ما نیاز 
دارند. از همین روی در سبد کالایی صادراتی ما به افغانستان و پاکستان تغییری ایجاد نمی شود شاید میزان 
صادرات به افغانستان کمی افزایش پیدا کند اما صادرات به پاکستان روال عادی خود را خواهد داشت.وی در 
پاسخ به سوالی در مورد آخرین وضعیت تجارت ایران و پاکستان گفت: با توجه به افزایش قیمت کالا در کشور 
ما و روند افزایش نرخ ارز به نظر می رسد ارزش ریالی صادرات ما به پاکستان نسبت به سال گذشته افزایش 
داشته باشد. اما به طور کلی به عواملی که به آنها اشاره شد و همچنین تغییرات قوانین در کشور دارد. اینها 
بستگی به شرایط خودمان دارد وگرنه روند عادی ادامه پیدا می کند. اگر اجازه دهند که ما از پاکستان برنج 

وارد کنیم میزان مبادلات نیز افزایش می یابد.

رئیس کل گمرک ایران:
حضور طالبان تاثیری بر تجارت ایران و پاکستان نداردرشد ۹۵ درصدی ترانزیت از قلمرو ایران در پنج ماهه سال جاری

رئیس اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه در کشــور اعتقاد جدی به 
بخش خصوصی وجود ندارد، گفت: ما معتقدیــم که اصلاح اقتصاد 
کشور ممکن اســت ولی این اصلاح شــروطی دارد و آن اینکه در بر 

پاشنه قبلی نچرخد.
به گزارش اتاق بازرگانی ایران، غلامحسین شافعی اظهار داشت: 
مهم تر از انتخاب افرادی که آقای رئیســی در کابینــه خود معرفی 
کرده و رأی اعتماد گرفته اند، اصلاح ســاختار اقتصادی در کشــور 
است. اگر ساختار اقتصادی کشــور اصلاح نشود، حتی افراد توانمند 
هم در آینــده نمی توانند انتظــارات اقتصادی را بــرآورده کنند. ما 
امیدواریم رئیس جمهور در این حوزه هم اقدامی متفاوت از گذشته 

انجام دهد.
رئیس پارلمان بخــش خصوصی دربــاره وزرای اقتصادی دولت 
سیزدهم افزود: وزرایی که برای بخش اقتصادی کشور انتخاب شده، 
تیم خوبی هستند ولی موفقیت این ها زمانی می تواند کامل شود که 
هم زمان اصلاح ساختاری هم در دستور کار قرار گیرد در آن صورت 

است که هماهنگی و همدلی با هم سبب موفقیت افراد خواهد بود.
وی ادامه داد: همدلــی و هماهنگی زمانــی می تواند رخ دهد که 
هدف های اقتصادی مشــخص شــود. مــا الان به اشــتباه بعضی از 
ابزارهایی که برای رسیدن به هدف لازم هستند را هدف قرار داده ایم 

اما خود هدف مشخص نیست.
رئیس اتاق بازرگانی ایران به نرخ مالیات و ارز اشــاره کرد و گفت: 
مثلًا نرخ مالیات، نــرخ ارز و غیره ابــزاری برای توســعه اقتصادی 
و در خدمت اقتصاد هســتند. این ها به ذات خود هدف نیســتند. اما 
به اشتباه و خیلی وقت ها در کشــور ما، سیاست گذاران فکر می کنند 

اگر نرخ مالیات پایین باشــد، همه مشــکلات حل می شود و وسیله 
جای هدف را می گیرد.

شــافعی تأکید کرد: اهداف اقتصاد کشــور باید مشخص باشد، 
ساختارها بر اساس هدف کلی تغییر کند و در نهایت آدم های توانمند 
و دانایی برای رساندن کشــور به آن هدف انتخاب شوند. امیدواریم 
دولت سیزدهم که شــروع کار کابینه آن با هفته دولت همراه شده، 

بتوانند برای بهبود وضعیت اقتصاد کشور تلاش کنند.
وی ادامه داد: همه ما معتقد هســتیم که شــرایط کشــور کاملًا 
استثنایی است؛ به لحاظ اقتصادی در شرایط خاصی قرار گرفته ایم. 
دولت با چالش هــای بزرگ روبروســت. از طرفی شــاید ما فرصت 
دیگری برای اقتصاد کشور نداشــته باشیم. شاید این آخرین فرصت 
اقتصادی ما باشــد. بخش خصوصی و مردم، دولت و حاکمیت برای 
نجات و توسعه اقتصاد کشــور امکان آزمون و خطا ندارند و باید برای 

مناسب تر کردن شرایط اقتصاد کشور پای کار بیایند.
رئیس اتاق بازرگانی ایران تأکید کرد: ما معتقد هستیم که اصلاح 
اقتصاد کشور ممکن است ولی این اصلاح شــروطی دارد و آن اینکه 
در بر پاشــنه قبلی نچرخد. باید اصلاح ســاختاری انجام شود؛ دیوار 
اقتصادی فرسوده ترمیم شــود و رنگ زدن مداوم فرسودگی، چاره 

کار نیست.
شــافعی گفت: اتاق ایران چندین بسته پیشــنهادی سیاستی به 
دولت ســیزدهم ارائه کرده اســت. از زمان انتخابات تا به امروز، اتاق 
ایران نظرات کارشناسی و پژوهشی خود را در اختیار دولت قرار داده 
اســت. اما باید توجه کرد که نکته مغفول اقتصاد ایران این است که 
علی رغم همه حرف ها، اعتقاد جدی به بخش خصوصی وجود ندارد 

و این عامل تعیین کننده ای اســت که باعث شــده نتوانیم به توفیق 
دست یابیم.

وی تصریح کرد: اقتصاد باید مردمی شود و فعالان اقتصادی نقش 
تعیین کننده ای در اقتصاد کشور داشته باشند. الان برخلاف گفته ها، 
بخش خصوصی مورد مشورت نیست و اگر بر اساس رسالت و جایگاه 
اتاق ایران گزارشی تهیه می شود، متأسفانه در عمل به آن ها توجهی 

نمی شود.
شافعی معتقد اســت: اگر بخش خصوصی به عنوان مشاور امین 
مورد پذیرش قرار گیرد، خیلی از مشکلات اقتصادی حل خواهد شد. 
دولت بدون بخش خصوصــی قادر به نجات اقتصاد کشــور نخواهد 
بود. باید توجه کرد علی رغم همــه اهانت هایی که در این مدت برای 
بخش خصوصی به وجود آمد، بخش خصوصی همچنان پای کار بود. 
اقتصاد کشــور در این مدت از طریق صادرات غیرنفتی اداره شده و 

نیازهای اساسی کشور تأمین شد.
رئیس اتاق ایران معتقد اســت: توفیق کشور ارتباط مستقیمی با 
اقتصاد و البته با جایگاه بخش خصوصــی دارد. همه ارکان اقتصادی 
و سیاست گذاری های اقتصادی باید همسو باهم باشد. از وزارت امور 
اقتصادی و دارایی، تا وزارت صنعت، معدن و تجــارت و وزارت امور 
خارجه و اتاق بازرگانــی، صنایع، معادن کشــاورزی ایران همه در 
خدمت اقتصاد باشند و باید این هماهنگی به طور کامل شکل بگیرد. 

نتیجه این هماهنگی رونق اقتصادی خواهد بود.

رئیس اتاق ایران:

اعتقاد جدی به بخش خصوصی وجود ندارد
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خودرو
روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران

حذف برخی موتورهای بنز به دلیل مقررات آلایندگی
برای رعایت استانداردهای سختگیرانه صنعت خودرو، مرسدس بنز نیمی از موتورهای خود 
را دور می اندازد.به گزارش اقتصادآنلاین ؛ اتحادیه اروپا مقررات بســیار ســختگیرانه ای را برای 
آلاینده های خودرو در پیش گرفته است.حالا خودروســازان باید به سبد محصولات به ویژه آن 
بخش هایی که به قوای محرکه ارتباط پیدا می کند نگاهی دوباره بیندازند و در تولید برخی از آنها 
بازنگری کنند. اگر قرار باشد که محصولات مرســدس بنز قوانین و استانداردهای آلایندگی را 

رعایت کنند باید نیمی از موتورهای بنزین سوز و گازوئیل سوز به تاریخ سپرده شوند. هر چند هنوز 
هنجارها و مقررات در این زمینه به نتیجه نهایی نرسیده اما بر اساس زمانبندی های به عمل آمده 
قرار است از پایان سال 2۰2۵ قوانین سختگیرانه پیشــنهاد شده، با جدیت اجرا شوند.مارکوس 
شافر مدیر ارشد عملیات مرســدس بنز در مصاحبه با اتوکار گفته است: مرسدس بنز مشتقات 
متنوع موتور خود را برای مطابقت با استاندارد یورو۷ مورد بازنگری قرار می دهد و ۵۰ درصد از این 

موتورها دیگر تولید نخواهند شد.این اخبار درست بعد از انتشار خبر تعلیق فروش محصولات 8 
سیلندر مدل های 2۰22 بنز منتشر شده است.با اینکه هنوز بیانیه خبری به صورت رسمی منتشر 
نشده حدس زدن آن خیلی هم دشوار نیســت و به طور طبیعی ابتدا قدیمی ترین و بزرگ ترین 
موتورهای این کمپانی دستخوش این تغییرات می شوند از جمله موتور ۱2 سیلندر با گنجایش ۶ 

لیتری است که در برند لاکچری میباخ به ویژه محصول S۶8۰ به کار رفته است.

خبر خبر
بر اساس آمار اداره کل صنایع حمل 

و نقل وزارت صمت اعلام شد:
تولید ۳ خودرو با ۵ ستاره 
کامل کیفی در تیرماه ۱400

بر اساس آخرین گزارش ارزیابی کیفی انجام 
شده در تیرماه 1400، ســه خودرو شامل یک 
خودروی سبک و 2 خودروی سنگین موفق به 

کسب 5 ستاره کامل کیفی شدند.
به گزارش وزارت صمت، گــزارش ارزیابی 
و ارزشیابی خودروهای ســاخت داخل در تیر 
1400 توســط اداره کل صنایــع حمل و نقل 
وزارت صنعت، معدن و تجارت منتشــر شده 

است.
در تیرماه 1400 در گروه خودروهای سبک، 
بخش وانت و در لیست قیمتی 2، وانت های کارا 
2000 تک کابین تیپ 3 و وانت کارا 2000 دو 
کابین تیپ 3 از تولیدات شرکت بهمن موتور و 
خودرو سایپا 151 شرکت سایپا بن رو موفق به 

کسب سه ستاره کیفی شده اند.
همچنین وانت های نیسان تک سوز آپشنال 
و نیســان دوگانه سوز آپشــنال از محصولات 
شــرکت زامیاد هر کدام یک ســتاره کیفی به 

دست آوردند.
در گروه سبک، بخش ســواری و در لیست 
قیمتی یک، خــودرو تیگو7 تولید شــده در 
شــرکت مدیران خودرو ســه ســتاره کیفی 

دریافت نموده است.
 S7 همچنین در لیســت قیمتی 2، هایما
اتوماتیک ایرانخودرو خراســان چهار ســتاره 

کیفی را از آن خود نمود.
JAC_S5 و JAC_S3 کرمــان موتــور در 
 SWM .این لیست قیمتی سه ستاره ای شدند
G01 شــرکت ســیف خودرو، تیگو 5 و آریزو 
5 توربو مدیران خودرو نیز سه ستاره کیفی به 

دست آوردند.
 MVM در این گروه و ایــن کاس قیمتی
X33S مدیران خودرو نیز دو ستاره کسب کرد.

 H330 در لیست قیمتی ســه نیز برلیانس
اتوماتیک پارس خودرو 3 ستاره کیفی کسب 

کرد.
همچنین در کاس قیمتی چهار، دنا پاس 
توربو اتوماتیک شــرکت ایران خودرو 5 ستاره 
کامل کســب کرد و خودروهای پژو 207 ، پژو 
207 اتوماتیک و دنا پاس از ایران خودرو و پژو 
207 اتوماتیک پانورمای شرکت ایران خودرو 

نیز هر کدام چهار ستاره کیفی به دست آوردند.
در این لیست قیمتی رانا پاس، پژو 206 و 
دنا همگی از محصولات ایران خودرو سه ستاره 
کیفی را از آن خود کردند و پژو پارس اتوماتیک 

ایران خودرو کرمانشاه نیز سه ستاره ای شدند.
در این لیســت، ســمند و ســورن پاس 
ایرانخودرو تبریــز، پژو پارس ایــران خودرو 
خراســان ، پژو پارس ایران خودرو کرمانشاه، 
پژو پارس ایران خودرو، پژو پارس ایران خودرو 
مازندران، پژو پارس ایران خودرو فارس همگی 

3 ستاره کیفی را از آن خود کردند.
همچنین پــژو 405 ایرانخودرو خراســان 
و پژوپارس صنایع خودروســازی فردا نیز سه 

ستاره کیفی کسب کردند.
در ســطح قیمتی پنج نیز کوییک ســایپا 
4 ستاره به دســت آورد. در این سطح قیمتی 
کوییکR پارس خودرو، تیبا 2 شــرکت سایپا 
و همچنین ســاینای پارس خــودرو موفق به 

دریافت 3 ستاره کیفی شدند.
ساینای شرکت سایپا ســیتروئن و تیبای 
شرکت سایپا ســیتروئن نیز 3 ستاره دریافت 

نمودند.
ســاینا پاس و تیبا پاس شــرکت سایپا 
سیتروئن و ساینا S7 پارس خودرو نیز موفق به 

دریافت سه ستاره کیفی شدند.
در بخــش کامیونــت، کامیونت ایســوزو 
 NPR75K 85 و کامیونــت ایســوزوNMR
بهمن دیزل موفق به کســب 5 ســتاره کامل 

کیفی شدند.
و کامیونت شــیلر بهمن دیزل بــه همراه 
کامیونت الوند شرکت سایپا دیزل نیز 4 ستاره 
کیفی را از آن خود کردند.در بخش کامیون نیز 
کامیون ایسوزو NPR75M بهمن دیزل چهار 
 WH ستاره کیفی به دست آورد و کامیون بنز
ایران خودرو دیزل نیز سه ستاره کیفی به دست 
آوردند.در بخش کشــنده ، خودروی کشنده 
FAWJ6 ســیباموتور و کشــنده نیوفوتون 
AUMAN H4 ایرانخودرو دیزل چهار ستاره 
 C7 ای شدند.در این بخش، کشنده سیتراک
متعلق به شرکت پیلسان نیز 4 ستاره کیفی را از 
آن خود کرد و کشنده دیما HT490 دیما دیزل 

نیز 4 ستاره به دست آورد.
در بخش مینی بوس؛ مینی بوس پگاســوز 
سحر شــرکت بهمن دیزل 3 ســتاره کیفی 
بــه دســت آورد و مینی بوس آرین شــرکت 
ایرانخودرو دیزل نیز سه ســتاره کیفی را از آن 
خود کرد.در بخش اتوبوس شهری نیز اتوبوس 
شهری ATROS تولید شــرکت ایران خودرو 

دیزل 4 ستاره کیفی را به دست آورد.

معاون اجتماعی پلیس راهور ناجا
محدودیت های تردد برداشته 

نشده، شکل آن تغییر کرده
معــاون اجتماعــی پلیــس راهــور ناجا 
گفت:همچنان تــردد بین شــهر های قرمز و 

نارنجی ممنوع است.
به گــزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان، 
ســرهنگ عین الله جهانی معــاون اجتماعی 
پلیس راهور ناجا در رابطه با اعمال محدودیت 
های تردد در جاده های کشــور گفت:بر اساس 
مصوبه ای که ســتاد مقابله با بیمــاری کرونا 
ابلاغ کرد بود، تا ۵ شهریور ممنوعیت تردد بین 
استانی برقرار بود و برای اجرای این منع تردد ها 
چاره ای جزء استفاده از نرد ه  و نیوجرسی  برای 

بستن مسیر استان ها نداشتیم.
وی گفــت:در حــال حاضر این شــرایط و 
محدودیت  به اتمام رسیده است اما باز هم ۳۱۰ 
شهر قرمز، ۱۱۰ شــهر نارنجی و ۳2 شهر زرد 
داریم. اعلام می کنیم کــه همچنان  تردد بین 

شهر های قرمز و نارنجی ممنوع است.
ســرهنگ جهانی بیان کرد:اصالت قوانین 
فیزیکی و برخورد همکارانم برداشته شده است، 
اما به صورت سیستمی تردد ها کنترل می شود و 
همچنان با وجود اینکه منع تردد برداشته شده، 
اما مصوبه ستاد مبارزه کرونا سر جای خود  پا بر 

جا است.
وی ادامه داد:بنابراین اگر کسی قصد خروج 
از شــهر قرمز را داشته باشــد، قطعا از طریق 
دوربین و سیستم کنترل می شود و جریمه یک 
میلیون تومانی برای شــهر های قرمز و جریمه 
۵۰۰ هزار تومانی برای شهر های زرد اعمال می 
شود و تردد شبانه از ساعت ۱۰ شب تا ۳ صبح ، 

جریمه 2۰۰ هزار تومانی را به همراه دارد.
ســرهنگ جهانی بیان کرد: مردم اشتباه 
نکنند، فقط شــکل کار تغییر کرده است و فکر 
نکنند که ممنوعیت ها به کلی برداشته است.

افرادی که خیلی اصرار برای تــردد دارند، باید 
از حمل و نقل عمومی یا از فرمانداری ها  مجوز 

تردد دریافت کنند.

دولت هند خواستار کاهش وابستگی 
خودروسازان به چین شد

دولــت هند از خودروســازان این کشــور 
خواست تا وابســتگی خود به چین را کاهش 

دهند.
بــه گــزارش فــارس، آمیتابــه کانــت 
دبیرکل ســازمان نیتی آیوگ کــه در زمینه 
سیاست گذاری در این کشور فعالیت می کند، 
گفت: مهم است که برخی قطعات اصلی خودرو 
که از چین و فقط به خاطــر قیمت رقابتی وارد 

می شود در داخل هند تولید شوند.
در واقع دولت هند از خودروسازان این کشور 
می خواهد تا وابســتگی خود در واردات برخی 
قطعات الکترونیکی خودرو و دیگر لوازم یدکی 
از چین را کاهش دهند.دولــت هند به دنبال 
بازطراحی چرخه تأمین صنعت خودروسازی 
در این کشــور اســت.کانت در این باره گفت: 
ما نبایــد به یک کشــور واردکننــده قطعات 
الکترونیکی خودرو تبدیل شویم. از آنجا که طی 
ماه های گذشته شاهد بالا گرفتن تنش مرزی 
بین چین و هند به عنوان دو کشور با بیشترین 
جمعیت در جهان هستیم طرف هندی به دنبال 
بازطراحی ساختار چرخه تأمین کالاها در این 
کشور و کاهش وابستگی به پکن است.به طور 
کلی شیوع کرونا و تنش های تجاری در سطح 
بین الملل با چین باعث شده تا برخی کشورها 
به فکر فاصله گرفتن از این کشور بیفتند.کانت 
می گوید: هنــد بــرای واردات برخی قطعات 
خودروهای برقــی و دیگر قطعات الکترونیکی 
به چین وابسته است و این مسأله نه تنها باید به 
حداقل برسد بلکه باید به طور کامل از بین برود.

این مقام هندی می گوید ما باید از طریق افزایش 
تولید داخل و کاهش وابســتگی بــه واردات 
مخاطرات موجود در چرخه تأمیــن خود را از 

بین ببریم.

کاهش تولید خودرو در 
انگلیس 

تنها ۵۳۴۳8خــودرو در انگلیــس در ماه 
گذشــته میلادی ســاخته شــده که پایین 
ترین رقم طی ۶۵ســال گذشته است.انجمن 
تولیدکنندگان و تاجران خودروهای موتوری 
)SMMT( اعلام کرد تولید خودرو در انگلیس 
بیشــترین کاهش را در ماه ژوئیه داشــته که 
بدترین عملکرد صنعت خودروی این کشــور 
طی ۶۵ ســال گذشته بوده اســت.به گزارش 
تسنیم، کاهش ســالانه ۳۷.۶ درصدی تولید 
خودرو در انگلیس مربوط می شــود به کمبود 
جهانی ریزتراشــه ها و همچنین کبود نیروی 
کار به خاطر همه گیری کرونــا. تعداد افرادی 
که در انگلیس به کرونا مبتلا شــده و توصیه به 
ماندن در قرنطینه شده اند طی ماه های گذشته 

افزایش یافته است.

جای خالی خودروهای برقی در کشور
در حالی که سهم استفاده از وسایل نقلیه برقی تا پایان 
سال 2۰2۰ به یک درصد از کل وسایل نقلیه جهان رسیده 
است که در ایران به ویژه در کلانشهر تهران از خودروهای 
برقی و هیبریدی خبری نیســت. کارشناس واحد پایش 
شــرکت کنترل کیفیت هوای تهران می گوید که دولت 
مهمترین نقــش را در فراهم کردن تســهیلات و ایجاد 
زیرساخت های لازم برای اســتفاده از خودروهای برقی 

دارد.
به گزارش ایسنا، در سال های اخیر شرکت های بزرگ 
خودروســاز داخلی به خودروهای برقی را به بازار معرفی 
کردند که هیچگاه به تولید انبوه نرسید البته مدیران دو 
خودروساز بزرگ کشور مردادماه تولید این خودروها را تا 

سال ۱۴۰۱ وعده دادند.
این وعده ها در حالی مطرح می شــود که بنا بر اعلام 
شرکت کنترل کیفیت هوای تهران میزان فروش وسایل 
نقلیه برقی تا پایان ســال 2۰2۰ به بیــش از ۱۰ میلیون 
دستگاه رسیده که این آمار برای سال های 2۰۱۵ و 2۰۱8 
به ترتیب در حدود ۱ و ۵ میلیون دســتگاه بوده اســت. 
این میــزان در حدود ۴.۶ درصد از ســهم جهانی فروش 
خودروهای جدید در سال 2۰2۰ است که این آمار برای 
ســال های 2۰۱۷ و 2۰۱9 برابر با ۱.۳ و 2.۵ درصد بوده 
است. در ســال های اخیر بازار خودروهای برقی به سوی 
تولید خودروهای تمام برقی متمایل شــده است. نسبت 
جهانی خودروهای تمام برقی به هیبریدی در سال2۰۱9، 
۷۴ به 2۶ بوده که این آمار در ســال 2۰۱۵ به ۶۰ به ۴۰ و 
در ســال2۰۱2 به ۵۶ به ۴۴ رســید البته این نسبت در 

سال2۰2۰ کمی کاهش یافت و تا ۶9 به ۳۱  درصد رسید.
افزایش استفاده از وســایل نقلیه برقی در کشورهای 
مختلف جهان متأثر از تقاضای مصرف کننده، قیمت بازار، 
دردسترس بودن زیرساخت های شــارژ و سیاست های 
دولت مانند مشوق های خرید و جهتگیری های بلندمدت 
نظارتی اســت که شــامل توســعه مناطق کم انتشار، 

استانداردهای صرفه جویی در مصرف سوخت و مقررات 
حذف وسایل نقلیه موتور احتراق داخلی و کنترل انتشار 

گازهای گلخانه ای می شود.
ســولماز احدی با اشــاره به نقش مهم خودروها در 
ایجاد آلودگی هــوا و آلودگی صوتی به ایســنا می گوید: 
خودروهای برقی نســبت به خودروهای بنزینی و دیزلی 
آلایندگی بســیار کمتری ایجاد می کنند بنابراین لازم 
است سیاست ها به سمت افزایش سهم خودروهای برقی 
و فراهم کردن زیرســاخت های لازم آن در کشور حرکت 

کند.
او ادامــه می دهد: مــردم باید بدانند که اســتفاده از 
خودروهای برقی نقش مهمی در کاهــش آلودگی هوا و 
در نتیجه بهبود سلامت شــان دارد. هرچند اســتفاده از 
خودروهای برقی نیاز به فرهنگ ســازی دارد اما بیش از 

مردم، دولت مهم ترین نقش را در این زمینه دارد. 
به گفته این کارشــناس واحد پایش شرکت کنترل 
کیفیت هوای تهران، خودروهای برقی ســرعت کمتری 
نســبت به خودورهای بنزینی دارند بنابراین این نقش 
دولت اســت که با افزایش قدرت و سرعت این خودروها و 
اختصاص یارانه و ایجاد تســهیلاتی در جهت جایگزین 
کــردن خودروهای برقــی در ازای از رده خــارج کردن 
خودروهای فرســوده جاذبه ای برای مــردم ایجاد کند 
همچنین با توجه بــه اینکه خودروهای برقی شــارژی 
هستند، ضرورت دارد که زیرســاخت های لازم از جمله 

احداث ایستگاه های شارژ این خودروها نیز فراهم شود. 
بر اساس این گزارش تا دسامبر ســال2۰2۰، چین 
با حدود ۴.۶میلیون دســتگاه صاحب بیشــترین تعداد 
خودروهای سواری برقی شــماره گذاری شده قانونی در 
سطح جهانی است که این آمار ۴2 درصد ناوگان جهانی 
خودروهای برقی درحال اســتفاده را تشکیل می دهد. 
در ســال 2۰۱9 این کشــور در حدود 98درصد ســهم 
اتوبوس هــای برقــی و ۶۵ درصد خودروهــای تجاری 

ســبک برقی جهان را به خود اختصاص داده اســت. در 
اروپا تا پایان سال 2۰2۰ تعداد خودروهای سواری برقی 
در حدود ۳ میلیون دستگاه بود که در حدود ۳۰  درصد از 
ســهم جهانی را به خود اختصاص می داد. این قاره دارای 
رتبه دوم ســهم خودروهای تجاری ســبک الکتریکی 
)۳۱درصد( در ســال 2۰۱9 بوده است. تا دسامبر 2۰2۰ 
فروش خودروهای برقی در ایالات متحده در حدود ۱.۷۴ 
میلیون دستگاه بوده که این آمار تنها برای کالیفرنیا بیش 
از 8۰۰هزار دستگاه )۴۶ درصد از فروش این کشور( بوده 

است.
همچنین تا دسامبر 2۰2۰، کشــور آلمان با افزایش 
تعــداد خودروهای برقی به حدود ۷۰۰هزار دســتگاه از 
سال 2۰۱۰ پیشروترین کشــور اروپایی است. نروژ نیز 
دارای بالاترین نفوذ بازار به ازای ســرانه در جهان و دارای 
بزرگ ترین سهم خودروهای برقی در فروش خودروهای 
جدیــد )۷۴.۷ درصد( در ســال 2۰2۰ اســت. بیش از 
۱۰ درصد کل خودروهای ســواری نروژی ها در ســال 
2۰۱8 برقی بود که این آمار در سال 2۰2۰ به ۱۵ درصد 
رسیده است. هلند نیز دارای بالاترین تراکم ایستگاه های 
شــارژ خودروهای برقی جهان تا سال 2۰۱9 بود. فروش 
خودروهای سواری برقی در سال 2۰2۰ رکورددار بود و در 
پایان این سال اروپا از چین به عنوان بزرگترین بازار پیشی 

گرفت.وســایل نقلیه برقی)PEV( عمومــاً به دو گروه 
خودروهای تمام برقی یا برقی- باتری)BEV( که فقط 
 )PHEV(با باتری کار می کنند و خودروهای هیبریدی
که قدرت باتری را با موتورهــای احتراق داخلی ترکیب 
می کنند، تقسیم می شوند. در برخی کشورها محبوبیت 
خودروهای برقی بــه دلیل یارانه هــای دولتی، افزایش 
توان و کاهش هزینه باتری و ملاحظات زیست محیطی 
به سرعت در حال افزایش است. با این  حال، سهم وسایل 
نقلیه برقی تا پایان ســال 2۰2۰ تنها یــک درصد از کل 
وســایل نقلیه در جهان بوده است که دوســوم آن ها را 

خودروهای تمام برقی تشکیل می دهند.
براساس آخرین ســیاهه انتشار شــهر تهران،  سهم 
منابع متحرك از جمله خودروهای شــخصی، تاکسی، 
موتورســیکلت، اتوبوس، کامیون در تولید »ذرات معلق 
کمتر از 2.۵ میکرون« یه عنوان مهمترین آلاینده هوا در 
پاییز و زمستان ۶۰ درصد گزارش شده است. در ایران نیز 
تلاش هایی برای ساخت خودروی هیبریدی انجام شده 
که البته هنوز خروجی تجاری قابل توجهی نداشته است 
و به نظر می رسد که در زمینه واردات خودروهای برقی و 
هیبریدی همچنیــن ایجاد زیرســاخت های لازم برای 
استفاده از این خودروها در سطح کشــور اقدامات قابل 

توجهی نشده است.

گروه خودروســازی ســایپا برنامه های گسترده 
ای تا پایان ســال ۱۴۰۰ دارد که مهمترین بخش آن 
برای عموم جامعه عرضه سه محصول جدید شاهین 
اتوماتیک، کراس اوور آریا و خودرو جدید اطلس است. 
سایپا همچنین از ابتدای ســال تا کنون موفق به رشد 
۴ درصدی تولید و افزایــش 2۵درصدی تحویل انواع 
خودرو شــده اســت و تعهدات معوق نیز به کمترین 
میزان طی ۳ سال اخیر رسیده است.تبعات ســنگین تحریم به مرور با تلاش سایپایی ها در حال کمرنگ 
شدن و حرکت این خودروساز به سمت شــرایط عادی و اوج گیری تیراژ و تنوع محصولات است. سایپا از 
ابتدای هفته گذشته موفق به افزایش تیراژ روزانه تولید شاهین به ۱۵۰ دستگاه شده در حالی که این آمار تا 
پیش از این کمتر از ۱۰۰ دستگاه در روز بوده و به این صورت از این پس سایپا می تواند با سرعت بیشتری به 
تقاضاهای روزافزون خرید این خودرو پاسخ دهد.با نزدیک شدن به روزهای پایانی نیمه نخست سال ۱۴۰۰، 
سه محصول جدید آریا، شاهین اتوماتیک و اطلس قرار است مهمان های بازار ایران در نیمه دوم سال باشند. 
اطلس به عنوان محصولی در کلاس B و از خانواده پلتفرم X2۰۰ بدون شــک جلوه ای متفاوت از مینی 
کراس ها را به بازار ارائه خواهد کرد اما در کنار این محصول جدید، شاهین اتوماتیک و آریا بدون شک نقش 
مهمی در تغییر معادلات بازار خودرو خواهند داشت.شاهین اتوماتیک هر چند دومین محصول اتوماتیک 
صنعت خودرو ایران در بین ســدان های کلاس C خواهد بود اما حجم بزرگــی از تقاضا را پیش روی خود 
خواهد داشت. بازار سدان های اتوماتیک تا همین چند ســال پیش در اختیار برند های مونتاژی و وارداتی 
بود اما با خروج شرکای خارجی از صنعت خودرو، سایپا با طراحی شاهین اتوماتیک می تواند بخش مهمی 
از این نیاز را پاسخ بدهد و از طرف دیگر رقابت جذابی در بازار بین این خودرو و رقیبش از ایران خودرو شکل 
خواهد گرفت. آریا نیز به عنوان نخستین کراس اوور ملی ایران، قرار است جای خالی تمام کراس اوور های 
مونتاژی را با مزایای بیشتر پر کند. آریا با ورود به بازار بدون رقیب هم کلاس تقاضایی را پیش رو خواهد داشت 
که طی ۳ سال گذشته به آن پاسخ داده نشده و از این جهت احتمالا پرحاشیه ترین خودرو بازار لقب خواهد 
گرفت و پس از تحویل نخستین سری ان می توان انتظار رشد 2 تا 2.۵برابری قیمت در بازار را داشت.شاهین 
اتوماتیک قرار اســت از پاییز ۱۴۰۰ روانه بازار شود. پیشبینی می شــود این خودرو به گیربکس ۶ سرعته 
اتوماتیک مجهز شود که عملکرد به مراتب بهتری از گیربکس های CVT ارائه می کند. کراس اوورسایپا 
 SP1۰۰ آریا با در نظر گرفتن نقاط قوت و ضعف کراس اوور های پیشین بازار در این کلاس بر پایه پلتفرم
طراحی شده و به گفته مدیرعامل سایپا قرار است طی نیمه دوم سال با گیربکس اتوماتیک روانه بازار شود. 
آریا نخستین کراس اوور بومی ایران است که در کلاس C طراحی شده و بدون شک یکی از پرطرفدارترین 
خودروهای آینده نزدیک بازار نیز خواهد بود. همچنین بر اساس شنیده ها احتمال نصب پیشرانه جدید سه 
سیلندر توربو یک لیتری با حداکثر توان ۱۴۳ اسب بخار و حداکثر گشتاور 222 نیوتون متر در این کراس اوور 
وجود دارد. صندلی برقی، کروز کنترل، سامانه کنترل الکترونیکی پایداری، سامانه کمکی شروع حرکت در 
سربالایی، سیستم کنترل حرکت در سراشیبی و نمایشگر لمسی از جمله آپشن ها و تکنولوژی های قابل 

توجهی است که احتمالا در فول ترین نسخه آریا به بازار عرضه خواهد شد.

مدیرعامل گــروه خودروســازی ســایپا گفت: از 
ابتدای ســال جاری گروه خودروسازی سایپا به سمت 
صفر شــدن معوقات خودروهای خود حرکت کرده و 
در تلاش اســت که با افزایش تولید خودروی شاهین و 
ورود محصولات جدید از نیمه دوم سال جاری، صنعت 
خودرو را متحول کند.به گزارش روابط عمومی سایپا ، 
سید جواد سلیمانی در حاشیه آغاز به کار مرکز جدید 
واکسیناسیون صنعت قطعه سازی درخصوص آخرین 

میزان معوقات گروه خودروسازی سایپا و اینکه چه زمانی معوقات این مجموعه به صفر نزدیک می شود، اظهار 
کرد: در حال حاضر حدود ۶ هزار دستگاه خودرو معوق داریم که امیدوارم با برنامه جامع و دقیقی که در این بخش 

دیده شده از ۱۰شهریورماه این معوقات به صفر برسد و خودروها به روز تحویل مشتریان شود.
وی با پیش بینی اینکه با ادامه روند افزایشی تولید خودرو دیگر شاهد تعهد معوق نخواهیم بود، تصریح کرد: 
بیش از دو سال طول کشید تا مجموعه سایپا بتواند ۳۰۰ هزار دستگاه خودرویی که در مدیریت های گذشته 
معوق شده بود را تحویل دهد. صفر شدن معوقات خودرویی از هفته آینده، اقدام مهمی است که با تلاش و همت 

مهندسان و کارگران خط تولید سایپا و قطعه سازان به دست می آید.
سلیمانی درباره افزایش قیمت خودرو در بازار و اینکه عنوان می شود کاهش عرضه شرکت های خودروسازی 
منجر به رشد صعودی قیمت ها شده است، خاطرنشــان کرد: بیان کاهش عرضه خودرو توسط شرکت های  
خودروسازی مساله انحرافی است؛ بحث افزایش نرخ ارز، رشــد قیمت نهاده های تولید و سایر مسایل جانبی 
باعث شده که قیمت خودرو در بازار تحت الشعاع قرار گیرد و به سمت افزایش حرکت کند و این امر تنها در مورد 
خودرو اتفاق نیفتاده است.وی ادامه داد: تمام تلاش ما این اســت که عرضه خودرو در بازار افزایش پیدا کند تا 
عرضه و تقاضا به تناسب برسد و دست دلالان از بازار خودرو کوتاه شود؛ بر این اساس از ابتدای سال جاری تاکنون 
۱۷۰ هزار خودرو تحویل مشتریان شده که نسبت به مدت مشابه سال پیش افزایش 2۵درصدی داشته است.

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا درباره قیمت گذاری خودرو در شواری رقابت و اینکه این امر تا چه حد باعث 
ضرر و زیان شرکت های خودروسازی می شود، تصریح کرد: قیمت خودرو بر اساس نرخ تورم تعیین می شود اما 
مشکل این است که پس از افزایش نرخ تورم و فشارهایی که بعضی از مولفه های اقتصادی وارد می کند، نسبت 
به قیمت خودرو تجدید نظر می شود، این در حالی است که باید در همان زمان که نرخ تورم افزایشی می شود، 
قیمت خودرو بازنگری شود تا شرکت های خودروسای با ضرر و زیان روبرو نشوند.وی در خصوص رشد تولید در 
سال جاری نیز اظهار داشت: بر اساس برنامه ریزی که در زمینه تولید صورت گرفت از ابتدای سال جاری حدود 
۴درصد بیشتر از برنامه ابلاغ شده تولید خودرو صورت گرفته و از نظر تحویل خودرو هم افزایش 2۵ درصدی و 
بیشتر از برنامه مصوب، ثبت شده است.سلیمانی درباره تحویل خودروی شاهین و روندی که این بخش وجود 
دارد، گفت: از روز شنبه هفته جاری تولید خودروی شاهین به ۱۵۰ دستگاه در روز رسیده است و این در حالی 
است که هفته های گذشته میزان تولید این خودرو کمتر از ۱۰۰دستگاه در روز بود؛ این امر نوید بخش آن است 
که مشکلی در تامین و تدارك قطعات مورد نیاز خودروی شاهین نداریم و تحویل این خودرو به مشتریان نیز با 

سرعت بیشتری دنبال خواهد شد.

برنامه های متنوع و گسترده سایپا تا پایان سال ۱۴00
تغییر معادلات بازار با ورود آریا و شاهین اتوماتیک

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا:
تولید خودروی شاهین به ۱۵0 دستگاه در روز رسید

گزارش عملکرد خودروسازان داخلی در چهار ماهه 
نخست سال جاری نشان می دهد در سالی که مزین به 
نام تولید، مانع زدایی ها، پشتیبانی ها است، خودروسازان 
پس رفت کرده و تولید انواع سواری، وانت و خودروهای 
اتوبوس، مینی بوس و میدل باس با کاهش تولید نسبت 
به چهارماهه ابتدایی سال گذشته روبرو شده اند و تنها 

تولید کمباین و تراکتور افزایش یافته است.به گزارش 
ایسنا، طبق  آمار وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( 
طی چهار ماه نخست سال جاری، نسبت به مدت مشابه 
ســال گذشــته به ترتیب تولید کمباین )ماشین های 
برداشت محصولات دانه دار کشــاورزی( ۳۰.9 درصد و 
تراکتور 2.۴ درصد افزایش یافته است اما در مقابل تولید 
وانت ۱۱.۳ درصد، اتوبوس، مینی بــوس و میدل باس 
۱.۱ درصد و انواع ســواری یک درصد افت کرده است.

از ابتدای ســال جاری تا پایان تیرماه امسال 292 هزار 
و ۵۰۰ دســتگاه از انواع خودرو ســواری تولید شده که 
نســبت به تعداد دستگاه ســواری تولید شده در چهار 
ماهه ابتدایی سال گذشته که معادل 29۵ هزار و ۴۰۰ 

بوده، یک درصد کمتر شده و در حقیقت سواری سازان 
درجا زده اند.همچنین تولید انواع اتوبوس، مینی بوس 
و میدل باس نیز ۱.۱ درصد در چهار ماهه ابتدایی سال 
جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته کاهش داشته 
و از ۵۴۴ دستگاه به ۵۳8 دستگاه رسیده است.بیشترین 
میزان کاهش تولید نیز در تولید وانت ها دیده می شود که 
تولید آن ها در مدت مذکور سال جاری نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته ۱۱.۳ کاهش را ثبت کرده است. در 
حالی که در مجموع چهار ماه نخست سال گذشته 2۵ 
هزار و 28۳ دستگاه وانت تولید شده بود، این میزان در 
مدت مشابه امســال به 22 هزار و ۴۱۵ دستگاه  رسیده 
اســت.   در مقابل اما طی چهار ماه نخست سال ۱۴۰۰ 

بیشــترین میزان افزایش تولید نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته مختص کمباین هاست که از ۱۶۵ دستگاه 
با افزایش قریب به ۳۱ درصدی به 2۱۶ دستگاه رسیده 
است.  پس از آن  نیز تراکتور با ۴.۱ درصد افزایش تولید، 
تنها آمار افزایشی تولید خودروها هستند. در مجموع در 
چهار ماهه ابتدایی سال ۱۳99، حدود ۵۷98 دستگاه 
تراکتور تولید شده اســت که این میزان در مدت مشابه 
سال جاری به ۵9۳89 دســتگاه رسیده است.علاوه بر 
این ها، میزان تولید لاستیک خودرو نیز در چهار ماهه 
امسال نسبت به همین مدت در ســال گذشته که 8۵ 
هزار تن بوده، به 8۷ هزار و 8۰۰ تن رســیده و رشد ۳.۳ 

درصدی را رقم زده است.

در چهارماه نخست امسال؛
تولید سواری، وانت و خودروهای حمل ونقل عمومی کاهشی شد

تزریق دوز اول واکسن ۵0 هزار نفر
معاون منابع انســانی گروه صنعتی ایران خودرو از آغاز واکسیناسیون شرکت های قطعه ساز و زنجیره 
تامین و نمایندگی های گروه صنعتی ایران خودرو از ابتدای هفته جاری خبــر داد و گفت:  در حال حاضر با 
همکاری وزارت بهداشت، روند واکسیناسیون شتاب گرفته و به طور متوسط روزانه شش هزار دوز واکسن 

تزریق می شود.
به گزارش روابط عمومی ایران خودرو ، محمد گلچین راد با بیان این که واکسیناسیون دوز اول کارکنان 
بسیاری از شرکت های تابعه ایران خودرو نیز انجام شده،  گفت: به طور میانگین روزانه بیش از شش هزار دوز 
واکسن در خانواده بزرگ ایران خودرو شامل کارکنان سایت های استانی و قطعه ساز تزریق می شود که از روز 

گذشته کارکنان نمایندگی های شبکه فروش و خدمات پس از فروش ایران خودرو نیز واکسینه شدند.

وی افزود: برای تسریع در اجرای طرح و همچنین سهولت دسترسی کارکنان،  علاوه بر شرکت ساپکو، 
شرکت های قطعه سازی نیز به عنوان مراکز واکسیناسیون در نظر گرفته شده اند. 

معاون منابع انسانی ایران خودرو با اعلام واکسینه شدن ۵۰ هزار نفر در گروه صنعتی ایران خودرو تا روز 
دوم شهریورماه،  خاطرنشان کرد:  با مساعدت وزارت بهداشت و پیگیری هایی که به صورت مستمر صورت 
می گیرد، کارکنان ایران خودرو و زنجیره تامین در محیط امن کاری فعالیت های تولیدی را دنبال خواهند 

کرد.
وی با بیان این که اجرای این طرح، تا ایمن سازی تمامی کارکنان، سازندگان و شبکه فروش و خدمات پس 
از فروش گروه صنعتی ایران خودرو ادامه خواهد داشت، تصریح کرد:  پس از اتمام واکسیناسیون همکاران 
امیدواریم با مساعدت و تایید وزارت بهداشت، در مرحله بعدی خانواده کارکنان نیز در دایره دریافت کنندگان 

واکسن کرونا قرار گیرند.
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بانک و بیمه
روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران

پژوهشکده بیمه شــرایط سلامت مالی شــرکت بیمه میهن 
را »نامطلوب« ارزیابی و از نهاد ناظر خواســته است به این موضوع 
توجه کند.به گزارش خبرنگار پایگاه خبری خــرد و کلان،  طرح 
پژوهشــی »تدوین و اندازه گیری شــاخص ثبــات مالی صنعت 
بیمه در کشور« که توسط پژوهشــکده بیمه منتشر شده است، 

شرایط شرکت بیمه میهن در حوزه شــاخص سلامت مالی را این 
گونه روایت می کند:روند شــاخص ســلامت مالی شرکت بیمه 
میهن کاملا کاهشی بوده و از نظر شاخص سلامت مالی وضعیت 
نامطلوبی را نشان می دهد. شــرکت بیمه میهن در سال ۱۳9۷ و 
۱۳9۶ به ترتیــب ۷۰9.۰۵۶- و 699.638- میلیون ریال زیان 

انباشته دارد که در طی همین سال ها با زیان عملیاتی مواجه شده 
است.شاخص سلامت مالی برای شرکت بیمه میهن روندی نزولی 
داشته که نیازمند توجه واحد ناظر اســت. این شاخص نشان می 
دهد شرکت بیمه میهن از ســال ۱۳9۳ وضعیت نامطلوبی را آغاز 

کرده است.

روزنامه اقتصادی, اجتماعی صبح ایران
درخواست پژوهشکده بیمه از نهاد ناظر برای ورود به موضوع سلامت مالی »بیمه میهن«

خبر خبر
رونمایی از نسخه جدید 

موبایل بانک
به منظور توسعه  و بهبود خدمات بانکداری 
الکترونیکی و افزایش ســطح رضایتمندی 
مشتریان، نسخه جدید سامانه همراه بانک 
رفاه کارگــران مبتنی بــر وب )PWA(  این 

بانک راه اندازی شد.
به گــزارش روابــط عمومی بانــک رفاه 
کارگران، در نســخه جدید مشــتریان می 

توانند خدمات زیر را دریافت کنند: 
الف- خدمت چک های صیادی)پیچک(:

• ثبت چک: کاربران ســامانه مذکور می 
توانند؛ با اســتفاده از منوی »چک صیادی  
ثبت چک« و با ورود شناســه صیادی چک و 
انتخاب نام ذی نفع آن، نسبت به ثبت چک 

اقدام کنند.
• انتقال چک صیــادی: امــکان انتقال 
چک به غیر، از طریــق منوی »چک صیادی   
انتقال چک« و با ورود شناسه صیادی چک و 

انتخاب نام ذی نفع آن فراهم شده است.
• تایید چک صیادی: کاربران ســامانه یاد 
شده می توانند از طریق منوی »چک صیادی   
تایید چک » و با ورود شناســه صیادی چک 

مورد نظر، نسبت به تایید آن اقدام کنند.
• استعام چک توســط دارنده: کاربران 
این سامانه می توانند از طریق منوی »چک 
صیــادی   اســتعام چک صیادی توســط 
دارنده« و با ورود شناسه صیادی چک نسبت 
به استعام چک ثبت شــده به نام خود اقدام 

کنند.
• اســتعام چک توســط صادر کننده: 
کاربران ســامانه مذکور می توانند از طریق 
منوی »چک صیادی  استعام چک صیادی 
توسط صادر کننده« و با ورود شناسه صیادی 

چک نسبت به استعام چک اقدام کنند.
ب-ثبت نام و بازنشانی رمز همراه بانک یا 

: PWA
کاربران این ســامانه می توانند با استفاده 
از منوی »ثبت نام آناین/ فراموشی رمز« در 
صفحه ورود به سامانه موبایل بانک و با ورود 
اطاعات کارت و شماره موبایل خود نسبت 
به فعال سازی سامانه موبایل بانک و یا تغییر 
نام کاربری، رمز عبــور اول و دوم خود بدون 

نیاز به مراجعه حضوری به شعب، اقدام کنند.
ج-تغییر تصویر پس زمینه کارت :

در این نســخه، تصویر پس زمینه کارت 
های مشتری، مطابق با شِمای فیزیکی رفاه 

کارت تغییر کرده است.
شایان ذکر است، آیکون برنامه و آرم بانک 
در سامانه مذکور بر اســاس طرح آرم جدید 
اصاح شده اســت که برای مشاهده آیکون 
جدید، کاربران باید مجدداً نســبت به اضافه 
کردن ســامانه همراه بانک مبتنــی بر وب  
)PWA( به صفحه اصلــی تلفن همراه خود 

اقدام کنند.

رونمایی از سامانه داشبورد مدیریت 
ریسک بانک ایران زمین

رونمایی از ســامانه داشــبورد مدیریت 
ریســک بانک ایران زمینبانک ایران زمین 
در راســتای مدیریــت فرهنگ ریســک و 
ایجاد شــفافیت در فضــای تصمیم گیری 
برای مدیران این بانک اقدام بــه راه اندازی و 
رونمایی از سامانه داشبورد مدیریت ریسک 

کرده است.
بانک و رسانه: بانک ایران زمین در راستای 
مدیریت فرهنگ ریســک و ایجاد شفافیت 
در فضای تصمیم گیری بــرای مدیران این 
بانک اقدام به راه اندازی و رونمایی از ســامانه 

داشبورد مدیریت ریسک کرده است.
بانک ایــران زمین بــا توجه بــه جایگاه 
مدیریت ریسک در اصول حاکمیت شرکتی 
و رویکرد ریسک محور در تصمیم گیری های 
کان، با بهره مندی از نیروهای مستعد داخلی 
اقدام به ایجاد، راه اندازی و رونمایی از سامانه 
داشبورد مدیریت ریسک کرده است.قاسم 
رئیسی رئیس اداره ریسک در این باره گفت: 
سامانه داشــبورد مدیریت ریسک با هدف 
ارزیابی و شناســایی ریســک در حوزه های 
ریسک اعتباری، بازار، نقدینگی و عملیاتی 
با رصد روزانه و مســتمر انواع شاخص های 
ریســک و همچنین برخی شــاخص های 
مالی از جمله نسبت کفایت سرمایه و نسبت 
پوشش نقدینگی برای نخستین بار در شبکه 

بانکی کشور راه اندازی شده است.
وی افزود: بانک ایران زمین را می توان به 
عنوان بانک پیشرو در عرصه مدیریت ریسک 
و ایجاد شــفافیت در فضای تصمیم گیری 

معرفی کرد.

 معاون مدیر امور مالی 
بیمه دانا درگذشت
انالله و انا الیه راجعون

خبر درگذشــت عزیزان و همکاران چنان 
سنگین و جانسوز اســت که به دشواری به باور 
می نشیند،ولی در برابر تقدیر حضرت پروردگار 

چاره ای جز تسلیم و رضا نیست.
لذا ضایعه درگذشت همکار پرتلاش بیمه دانا 
مرحوم مسعود فلاحی معاون مدیر امور مالی را 
به خانواده محترمشان و عموم همکاران تسلیت 
عرض نمــوده،از درگاه خداوند متعال برای آن 
مرحوم علــو درجات و بــرای بازماندگان صبر 

جمیل و اجر جزیل خواهانیم.
مدیرعامل و اعضای هیأت مدیره  

پیام مدیر عامل بیمه آسیا به مناسبت 
هفته دولت و روز کارمند

مســعود بادین نایب رییس هیات مدیره و 
مدیرعامل بیمه آســیا در پیامی، هفته دولت و 
چهارم شهریور مصادف با روز  کارمند را به کلیه 
کارکنان متعهد و خدوم کشور به ویژه خانواده 

بزرگ بیمه آسیا تبریک گفت.
متن پیام به این شرح است؛

»به نام خدا
هفته دولت یادآور فــداکاری  های فرزندان 
پاك نهاد و گرانقدر انقلاب و احیا کننده روزهای 
پرشور خدمتگزاری شــهیدان بزرگ، رجایی 
و باهنر اســت، و تاریخ ایران اســلامی همواره 
شــاهد ایثارگری ها و از خود گذشــتگی های 
دلیرمردانی بوده که تمام هدفشان خدمت به 

خلق و اعتلای انقلاب اسلامی بوده است.
روز کارمنــد، قدردانــی از تــلاش و همت 
همکارانی است که برای خدمت رسانی به مردم 

و رفاه و آسایش آنان، گام بر می دارند.
 اینجانب هفته دولت و روز کارمند را به همه 
دولتمردان و کارمندان خدوم و متعهد کشور 
به ویژه تمامی همکاران عزیز و شریف خانواده 
بزرگ بیمه آســیا صمیمانه تبریک عرض می 
کنم و از اهتمام و تلاش بی دریغ و شایسته تان 
در اعتلای نام بزرگ بیمه آسیا و کسب موفقیت 

های روزافزون، بسیار سپاسگزارم.
وظیفه خود می دانم یاد همکارانم را که در راه 
خدمت رسانی به ملت شریف کشورمان، بر اثر 
بیماری مهلک کرونا جان به جان آفرین تسلیم 
کردند، گرامی داشــته و به خانواده محترم این 

عزیزان تسلیت عرض کنم.
از درگاه ایزد منان، برای همه شما همیاران 
همدل و خانواده گرامی تان سلامتی، بهروزی 
و دوام توفیقات روز افزون را مســئلت می نما

                                                                                                                                                                                                        . یــم
مسعود بادین

نایب رییس هیات مدیره و مدیرعامل«

اجرای طرح بخشودگی جرائم 
دیرکرد بیمه ماشین آلات کشاورزی 

و موتورسیکلت در بیمه البرز
شــرکت بیمه البرز طرح بخشودگی ۱۰۰ 
درصدی  جریمه دیرکرد بیمه شــخص ثالث 
ماشــین آلات کشــاورزی و موتورسیکلت را 
اجــرا می کندبه گزارش روابــط عمومی بیمه 
البــرز، با هدف کمک به اقشــار آســیب پذیر 
جامعه و فرهنگ ســازی بیمه  و در راســتای 
اجرای بخشنامه بیمه مرکزی، جرائم دیرکرد 
بیمه شــخص ثالث دارندگان موتورسیکلت و 
ماشین آلات کشــاورزی که از تاریخ ۱۵ مرداد 
لغایت پایــان شــهریورماه ۱۴۰۰ اقــدام به 
خرید بیمه نامه کنند، از ســوی این شــرکت 
بخشیده می شود.بنا بر این گزارش، صاحبان 
موتورسیکلت و ماشین آلات کشاورزی که صرفا 
با تاریخ اعتبار یکساله اقدام به خرید بیمه نامه 
ثالث می کنند، می توانند بــرای برخورداری 
از بخشــودگی جرایم دیرکــرد، از ۱۵ مرداد با 
مراجعه به شعب یا نمایندگی های شرکت   بیمه 
البرز برای تمدید بیمه نامه شخص ثالث خود، 

بدون احتساب جریمه دیرکرد اقدام کنند.

اهدای نشان خیرین سلامت 
وزارت بهداشت به بیمه دی

اهدای نشــان خیریــن ســلامت وزارت 
بهداشــت به بیمه دی اهدای نشــان خیرین 
سلامت وزارت بهداشــت به بیمه دی اهدای 
نشان خیرین سلامت وزارت بهداشت به بیمه 

دی
همزمان با انعقاد تفاهمنامه جدید بیمه دی 

و انجمن اهدای عضو ایرانیان برگزار شد؛
مراسم اهدای نشان خیرین سلامت وزارت 
بهداشــت به بیمه دی برگزار شد. این نشان به 
پاس حمایت و همکاری این سازمان با انجمن 
اهدای عضو ایرانیان در راستای نهادینه سازی 
فرهنگ معنوی اهــدای عضــو در جامعه به 

مدیرعامل بیمه دی اهداء گردید.

به مناسبت هفته دولت انجام شد

بررسی عملکرد بانک مهر ایران در سال های اخیر
منابع بانک مهر ایران که در پایان سال ۱۳9۵ میزان ۵8هزار میلیارد 
ریال بوده، در پایان مرداد ســال جاری به بیش از ۵8۰هزار میلیارد ریال 

رسیده و در طول این پنج سال رشد ۱۰ برابری را تجربه کرده است.
به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، دستگاه های 
مختلف با فرا رسیدن هفته دولت بخشی از گزارش عملکرد خود را ارائه 
می کنند. به همین بهانــه برخی از مهم ترین اقدامــات بانک مهر ایران 
را به عنوان نخســتین و بزرگ ترین بانک قرض الحسنه کشور بررسی 
کرده ایم.تعداد تسهیلاتی پرداختی سالانه بانک مهر ایران از ۵۰۰هزار 
فقره در سال ۱۳9۵ بیش از چهار برابر افزایش یافته و در دو سال گذشته 
بیش از 2 میلیون و ۳۰۰هزار فقره تسهیلات در هر سال از سوی این بانک 
پرداخت شده اســت. تنها در پنج ماهه سال جاری نیز بیش از 8۳2هزار 
فقره تسهیلات توسط بانک مهر ایران پرداخت شده است.در سال ۱۳9۵ 
مبلغ تســهیلات پرداخت شــده بانک ۴۳هزار میلیارد ریال بوده که با 
رشدی قابل توجه، در سال گذشته به ۳22هزار میلیارد ریال افزایش پیدا 
کرده است. تنها در پنج ماه گذشــته از سال جاری نیز ۱۵۱هزار میلیارد 
ریال تسهیلات از سوی بانک مهر ایران پرداخت شده است.در طول ۱۴ 
سال گذشته حدود 9 میلیون و ۳۵۰هزار فقره تسهیلات از سوی بانک 
مهر ایران پرداخت شده که بخش قابل توجهی از آن مربوط به بازه زمانی 
ســال  ۱۳9۵ تا مرداد ۱۴۰۰ بوده؛ به طوری که این بانک در برهه ۵ساله 
یاد شده نزدیک به 8 میلیون فقره تســهیلات به مبلغ بیش از 9۵۵هزار 
میلیارد ریال پرداخت کرده است.بانک مهر ایران در چارچوب تفاهم نامه 
با نهادهای مخلتف از جمله کمیته امداد امام خمینی)ره(، بنیاد برکت، 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، دانشگاه های آزاد اسلامی و پیام نور، سازمان 
بازنشستگی نیروهای مسلح و... تسهیلاتی را به معرفی شدگان این نهادها 
پرداخت می کنــد. در رابطه با نهادهای حمایتی، این معرفی شــدگان 

مددجویان نهادها هستند و در رابطه با سایر دستگاه ها نیز اقشار مختلف 
همچون دانشجویان و بازنشستگان، جامعه هدف پرداخت تسهیلات 
بوده اند.مجموعاً در بازه زمانی ســال ۱۳9۵ تا پایان مرداد ســال جاری 
بیش از ۳ میلیون و ۱۰۰هزار فقره بــه ارزش ۱۳۶هزار میلیارد ریال در 
چارچوب چنین تفاهم نامه هایی پرداخت شــده اســت.ازدواج سنت 
حسنه ای است که در دین ما بر آن تأکید شده و تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج می تواند برگزاری این امر مبارك را آسان تر کند. بانک مهر ایران نیز 
پرداخت وام ازدواج را به عنوان یکی از رویکردهای اصلی خود در پرداخت 
تسهیلات در نظر داشته اســت.تعداد و مبلغ وام های ازدواج پرداختی 
بانک مهر ایران در ســال ۱۳9۵ تنهــا ۱8هزار و 8۰۰ فقــره و به ارزش 
تقریبی ۱۷۵۰ میلیارد ریال بوده که این اعداد در ســال ۱۳99 به بیش 
از 2۴هزار و ۶8۰ فقره و ارزش ۱2هزار و 8۰۰ میلیارد ریال افزایش یافته 
است.با اینکه بانک مهر ایران تسهیلات قابل توجهی پرداخت کرده، اما 
نسبت مطالبات به مصارف بانک همواره بسیار پایین تر از استانداردهای 
داخلی و بین المللی بوده اســت. این نسبت که در ســال ۱۳9۵ اندکی 
بیش از یک درصد بوده، در طول ســال های اخیر به کمتر از یک درصد 
رســیده و در حال حاضر نیز این نســبت پایین حفظ شــده است. این 
موضوع گواهی بر عملکرد مالی صحیح بانک و همچنین خوش حسابی 
مشتریان آن است.منابع بانک مهر ایران که در پایان سال ۱۳9۵ میزان 
۵8هزار میلیارد ریال بوده، در پایان مرداد سال جاری به بیش از ۵8۰هزار 
میلیارد ریال رسیده و در طول این پنج سال رشدی ۱۰ برابری را تجربه 
کرده اســت. همچنین تعداد مشــتریان بانک نیز در این بازره زمانی از 
چهار میلیون و ۳۰۰هزار نفر به ۱۰ میلیون ۶8۰هزار نفر رســیده است. 
رشد تعداد مشــتریان و منابع بانک حاکی از افزایش روزافزون اعتماد 
جامعه به بانک مهر ایران است.بانک مهر ایران سعی کرده با ارائه خدمات 

بانکی و به صورت غیرحضوری مشتریان خود را تا حد ممکن از مراجعه 
به شعب بی نیاز کند. اکنون بسیاری از خدمات همچون افتتاح حساب، 
درخواست تسهیلات، دریافت معدل حساب، ارسال کارت هدیه و احراز 
هویت سجام به صورت غیرحضوری ارائه می شــود. اغلب این خدمات 
غیرحضوری برای نخستین بار از سوی بانک مهر ایران ارائه شده است.

در کنار ارائه خدمات مختلف بانکی، توجه به ایفای نقش مؤثر در حوزه 
مســئولیت اجتماعی نیز همواره مورد توجه بانک مهر ایران بوده است. 
اهدای 2۵هزار قلم تجهیزات مقابله بــا کووید۱9، بیمه ۵۰۰هزار خانه 
روستایی، ســاخت ۱۰۰ واحد مســکونی و ۳ خانه بهداشت در مناطق 
آسیب دیده از سیل و زلزله، ساخت ۵ مدرسه در مناطق محروم، توزیع 
بیش از ۳۰۰هزار وســایل آموزشی و بهداشــتی را در مناطق محروم، 
آزادسازی زندانیان جرائم غیرعمد و مشــارکت در ساخت بیمارستان 
۳۰۰ تخت خوابه بیماران اعصاب و روان تنها بخشــی از اقدامات بانک 
مهر ایران در حوزه مسئولیت اجتماعی است..گفتنی است بودجه خرید 
تجهیزات پزشکی برای مقابله با کرونا از محل وجه التزام یا جریمه دیرکرد 
تأمین شده است. بانک مهر ایران برای نخستین بار در کشور این الگو را 
اجرا و منابع جمع آوری شده از محل جریمه دیرکرد را در حوزه مسئولیت 

اجتماعی هزینه کرده است.

دو درصــد ســهام ســرمایه گذاری صنــدوق 
بازنشســتگی در اختیــار بیمه مرکزی اســتآمارها 
نشــان می دهد که حدود دو درصد از ســهام شرکت 
ســرمایه گذاری صندوق بازنشســتگی کشوری در 
اختیار بیمه مرکزی است.شــرکت ســرمایه گذاری 
صندوق بازنشستگی کشوری در زمینه سرمایه گذاری 
در طرح ها یا سهام شــرکت های فعال در زمینه تهیه، 
تولید و تامین انواع مواد اولیه نفتی، پتروشیمی، فرآورده ها و مشتقات فرعی نفت و گاز و فرآوری آنها و حوزه 
انرژی شامل برق و گاز فعالیت می کند.سودخالص شرکت سرمایه گذاری صندوق بازنشستگی کشوری در 
دوره منتهی به ۳۱خرداد سالجاری رقمی معادل ۴.۱۶۵.9۵۱ میلیون ریال و سودخالص این شرکت هم 
رقمی معادل ۱۵۴ ریال اعلام شده است.از صندوق بازنشستگی کشوری، موسسه صندوق بیمه اجتماعی 
روستاییان و عشایر و شرکت گروه مدیریت ارزش سرمایه بعنوان ســایر اعضای شرکت سرمایه گذاری 
صندوق بازنشستگی کشوری یاد می شود.محمدرضا معتمدی، حجت الله اسماعیلی، محسن بازارنوی، 
محمدعلی بهبهانی و محمدمهدی نواب مطلق، اعضای هیات مدیره شــرکت سرمایه گذاری صندوق 

بازنشستگی کشوری را تشکیل می دهند.

بانک ملت هشــدار داد کلاهبرداران اینترنتی و 
فیشرها هر روز به دنبال شــگردهای جدیدی برای 
سوءاســتفاده از اطلاعات حســاب های بانکی افراد 

هستند.
به گزارش ایبِنا؛ این بانک تاکید کرد فیشــرها در 
طراحی صفحات جعلی سامانه بانکداری اینترنتی 
ســازوکاری طراحی کرده اند کــه قربانی به محض 

کلیک بر روی لینک جعلی با تلفن همراه خود و قبل از ورود نام کاربری و رمز عبور؛ با پیغام نیاز به دسترسی 
به برخی اطلاعات گوشی )همانند برخی اپلیکیشن ها( مواجه خواهد شد. به محض تایید این دسترسی 
توسط کاربر، فیشر با خوانش پیامک های ارسالی به صندوق پیامک تلفن همراه؛ به یکبار رمزهای قربانی 

دست یافته و اقدام به فیشینگ می کند.
برخی قربانیان با نصب اپلیکیشــن های غیراصیل که در ظاهر با پوشــش ارائه خدماتی مانند 
پیام رسان بدون فیلتر، دوست یابی، همســریابی و... تولید شــده، اما در حقیقت یک بدافزار با 
قابلیت دســتیابی به محتوای تلفن همراه )به ویژه پیامک ها( اســت، در تله فیشــینگ گرفتار 

می شوند.

 دو درصد سهام سرمایه گذاری صندوق بازنشستگی 
در اختیار بیمه مرکزی است

 هشدار درباره فیشینگ و روش های جدید 
کلاهبرداران اینترنتی

رییس هیات مدیره بانک مسکن با تشریح دستاوردهای این بانک در سال های 
اخیر، اعلام کرد که بانک مسکن در راستای اهداف خود از تمامی فعالان حوزه مسکن 
در دولت سیزدهم حمایت خواهد کرد.به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن- هیبنا ، 
عیسی کاظم نژاد، رییس هیات مدیره بانک مسکن با اشاره به این که مسکن به عنوان 
سرپناه، سهم مهمی در کل هزینه خانوار داشــته و به طور متوسط حدود ۴۰ درصد 
از کل هزینه خانوار را به خود تخصیص می دهد، گفت: همچنین بخش مســکن در 
شــاخص های کلان اقتصاد ملی از جمله تولید، سرمایه و اشتغال تاثیر مهمی دارد، 
و به دلیل ارتباط گسترده با ســایر فعالیت های اقتصادی ، ظرفیت ایجاد اشتغال به 
صورت مســتقیم و غیر مستقیم را دارا اســت.وی افزود: میانگین سهم ساختمان ، 
خدمات و مستغلات از کل تولید ناخالص داخلی کشور طی ۵ سال منتهی به ۱۳98، 
۱9.2 درصد بوده، که ۵.9 درصد آن سهم بخش ساختمان است. لذا تغییر و تحولات 
در این بخش مستقیما قدرت خرید و ســطح رفاه خانوار ، و نیز مولفه های اقتصادی 
را تحت تاثیر قرار خواهد داد.کاظم نژاد با بیان ایــن موضوع که هدف و برنامه اصلی 
بانک مسکن به عنوان تنها بانک تخصصی فعال در بخش مسکن و ساختمان، تامین 
مسکن اقشار مختلف جامعه به خصوص اقشار متوســط و کم درآمد جامعه بوده و 
است، توضیح داد: سیاست های بانک به منظور دستیابی به هدف مذکور، متناسب 
با شرایط اقتصاد کشــور و منطبق با انتظارات متقاضیان، در راستای پاسخگویی به 

نیاز جامعه تدوین و به شبکه ابلاغ می  شود. به طوری که اقدامات و فعالیت های این 
بانک در بخش مسکن از قبیل اعطای تسهیلات ساخت ، خرید و تعمیر مسکن، کمک 
به احیای بافت های فرسوده و بهســازی بافت های روستایی ، حمایت از سازندگان 
مسکن دارای صلاحیت حرفه ای ، تامین مالی طرح های زیربنایی، بزرگراه ها،آزاد 
راه هاو طرح های فرودگاهی، کمک به ارتقاء فرهنگ اســتفاده از انــرژی پاك و ... 
طیف وســیعی از نیاز متقاضیان را در بر می گیرد.به گفته رییس هیات مدیره بانک 
مســکن، حمایت این بانک از فعالیت های مرتبط با بخش مسکن و ساختمان از دو 
طریق »تامین مالی سازندگان واحدهای مســکونی« و »تامین مالی سایر فعالان 
بخش مسکن و ساختمان) فعالیت های مرتبط با مسکن(،« صورت می پذیرد.عضو 
هیات مدیره بانک مسکن با اشاره به این که در راستای حمایت از ساخت واحدهای 
مسکونی منطبق با اصول و استانداردهای روز ساختمانی، سقف تسهیلات ساخت 
مسکن متناسب با نوع ساخت و صلاحیت حرفه ایی ســازندگان تعیین می شود، 
گفت: ســازندگان حرفه ای که دارای مــدارك لازم بوده و در ساخت وســاز خود از 
فناوری های نوین استفاده می کنند، می توانند در شهرهای تهران، اصفهان، شیراز، 
مشهد، تبریز، کرج، اهواز، بندرعباس، بوشهر، قم، ساری و رشت از حداکثر تسهیلات 
۴۵۰میلیون تومانی به ازای هر واحد اســتفاده نمایند. در ســایر مراکز استان ها و 
شــهرهای بالای 2۰۰هزار نفر جمعیت، این سقف حداکثر۴۰۰میلیون تومان و در 

سایر شهرها حداکثر ۳۰۰میلیون تومان می باشد که بخش عمده ای از هزینه ساخت 
را پوشش می دهد.کاظم نژاد با اشاره به این موضوع که براساس استاندارد طبقه بندی 
فعالیت های اقتصادی)ISIC(، فعالیت های اقتصادی زیادی وجود دارند که به طور 
مستقیم و غیرمستقیم با بخش مسکن و ساختمان در ارتباط هستند، گفت: به طور 
معمول فعالیت هایی مانند ساخت وساز، مهندســین مشاور)خدمات مهندسی(، 
مشاورین املاك، فروشندگان مصالح و تجهیزات ساختمانی، تولیدکنندگان مصالح 
و تجهیزات ســاختمانی و ... به عنوان فعالان مرتبط با بخش مسکن محسوب می  
شوند.او در بخش صحبت های خود با تاکید بر این که حمایت از ساخت وساز مسکن 
بدون توجه به حمایت مالی از فعالان بخش مسکن علی الخصوص تولیدکنندگان 
مصالح و تجهیزات ساختمانی، نتیجه مطلوب که همان تولید و عرضه واحد مسکونی 
متناسب با تقاضای موجود در بازار است را به دنبال نخواهد داشت، توضیح داد:بخش 

تولید مسکن، خود از سایر بخش ها از جمله نهادهای تولید تاثیر می پذیرد.

رییس هیات مدیره بانک مسکن تشریح کرد
حمایت همه جانبه از فعالان مسکن در دولت جدید

شرکت سابین تجارت آریا به عنوان مجموعه ای متعلق به بانک ایران 
زمین با عنوان پرداخت یار معتمد بانک مرکزی، با همراهی شرکت پیام 
اول شهر اینترنتی تهران )مرجع اصناف و معرفی مشاغل کشور( با دارا 
بودن تمامی مجوز های لازم اقدام به ارائه پکیــج خدمات برای تبدیل 
شدن کسب و کار های ســنتی به دیجیتال، با نام تجاری )جامپر( کرده 
اند.به گزارش بورس نیوز، فرید صفایی نیک، مدیر کســب و کار شرکت 
سابین تجارت آریا دراین باره گفت: امروزه با توجه به مشکلاتی که سرعت 
و تداوم زندگی شهری ایجاد کرده است، از قبیل: کمبود وقت، ترافیک، 
هزینه بالای رفت و آمد، و علاوه بر آن ها مشکلاتی که جدیداً به این لیست 
اضافه شده، از قبیل بیماری هایی مانند ویروس covid1۹، آلودگی هوا 
و ... تمامی افراد جامعه در تلاش هستند که تا حد ممکن از خدمات آنلاین 
استفاده کرده و یا از مســیرکوتاهتر، محصول و خدمات خود را انتخاب 

نمایند، که بهترین گزینه در این حالت استفاده از خدمات آنلاین خواهد 
بود.از متداول ترین زیرمجموعه های خدمات آنلاین، فروشــگاه های 
اینترنتی و خرید های اینترنتی هستند که یکی از مهم ترین بخش ها در 
آن ثبت سفارش و پرداخت مبلغ کالا اســت؛ بنابراین ساخت فروشگاه 
اینترنتی به لحاظ )طراحی ســایت(، )دیده شــدن در جســتجو های 
اینترنتی( و )درگاه پرداخت آنلاین(، همیشــه برای صاحبین مشاغل 
اهمیت داشته است.در پروژه جامپر تلاش شده تا صاحبان کسب و کار؛ 
مخصوصا کسب و کار های کوچک، بدون نیاز به داشتن سایت خودشان، 
با قیمتی مناسب یک صفحه اختصاصی راه اندازی نمایند.این صفحات 
تمام نیازمندی های مورد انتظار از یک سایت اختصاصی را برآورده کرده 
و با خدمات ســئویی که برای آن ها در نظر گرفته شده است، در لیست 
ابتدایی موتور های جستجوگر دیده خواهند شد. با اتصال این صفحات 
به درگاه مســتقیم پرداخت بانکی، متصل به حساب شخصی صاحب 
کسب و کار، این خدمات تکمیل شــده و تمامی مشکلات ایشان برای 
داشتن فروش آنلاین حرفه ای برطرف خواهد شــد.مدیر کسب و کار 
شرکت سابین تجارت آریا درباره ویژگی های »جامپر« گفت: عدم نیاز 

به داشتن سایت و فروشگاه ساز شخصی، عدم نیاز به پرداخت هزینه های 
مربوط به خرید هاست، دامین و طراحی ســایت، عدم نیاز به پرداخت 
هزینه های سنگین ســئو، اعطای درگاه مســتقیم بانکی در صفحات 
ایجاد شده برای متقاضی )اتصال حســاب شخصی متقاضی به درگاه با 
نام و لوگوی اختصاصی کســب و کار( بدون نیاز به اخذ ای نماد از جمله 
ویژگی های جدید و متفاوت این خدمات در بازار است.از جذابیت های 
پروژه جامپر امکان تسویه تراکنش های انجام شده طبق سیکل شاپرك 
برنامه ریزی شده است. قیمت رقابتی و بسیار پایین تر جامپر در مقایسه با 
ایجاد و طراحی سایت و هزینه های مربوط به سئو، همچنین تخفیف های 
مناسبی که برای مشتریان معرفی شده از جانب شرکت سابین تجارت 
آریا، نسبت به خرید مستقیم از شریک تجاری در نظر گرفته شده است؛ 
از دیگر امکانات این پروژه است.گفتنی است امنیت بسیار بالای سایت و 
صفحات ایجاد شده برای کسب و کار ها و دارا بودن مجوز های نشانه ملی 
ثبت و ای نماد از دیگر ویژگی های جامپر است.متقاضیان می توانند برای 
 /http://myjumper.ir ثبت حساب کاربری در جامپر، به آدرس

مراجعه نمایند.

تبدیل کسب و کار سنتی به دیجیتال؛
با جامپر بالاتر از نقطه ای که هستید دیده شوید

بانک ملی ایران نســبت به اســتفاده از لینک های آلوده 
ارسالی از سوی کلاهبرداران در قالب پیامک های تبلیغاتی 

هشدار داد.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، اخیرا اطلاعاتی 
درباره انتشار پیام های تبلیغاتی شرکت های تجاری مطرح 
دنیا همچون تویوتا، آدیداس و... که دارای لینک های آلوده و 

احتمال آلودگی به بدافزارها برای خرابکاری در سازمان ها و 
ادارات دولتی بوده، گزارش شده است.افراد سودجو با ارسال 
پیامک و یا برقراری تماس با موضوعاتی از قبیل برنده شــدن 
در مسابقه ها، شرکت در قرعه کشی با جوایز ترغیب کننده و 
یا اخباری که مردم به دنبال آن هستند، کاربر را برای مشاهده 
یک وب سایت و یا مراجعه به لینک های ارسال شده ترغیب 

می کند که در نهایت پس از انجام مراحل خواســته شــده، 
فعالیت های مخربی همچون نصب بدافزار برای دسترسی به 
داده های روی سیستم کاربر، اجرای کدهای آلوده به منظور 
دسترسی به شبکه های سازمانی، آلوده ســازی کاربر برای 
سوءاســتفاده از آن در جهت اهداف نفوذ گران و... صورت می 
گیرد.بر این اساس ضرورت دارد مشــتریان و یا همکاران در 

صورت دریافت هر گونه پیام تبلیغاتی از طریق پیامک یا پیام 
رسان های داخلی و خارجی، از مراجعه به لینک های پیوست 
شده جدا خودداری کرده و پیام را برای مخاطبان خود ارسال 
نکنند.لازم به ذکر است، این پیام ها نه تنها به شکل تبلیغات، 
بلکه ممکن است در قالب هر نوع پیامی که حاوی لینک برای 

مراجعه به صفحات دیگر باشد، ارسال می شوند.

پیامک های تبلیغاتی و شیوه های عجیب کلاهبرداری!
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 دیوانه وارترین ساخت دست بشر رونمایی شد!
چین از سریع ترین قطار جهان با سرعت ۶۰۰ کیلومتر در ساعت رونمایی کرد. در حال حاضر، این سریع ترین وسیله نقلیه زمینی جهان محسوب می شود.

 

محققان یک شــرکت دانش بنیــان پلتفرمی را بــرای پایش و 
اندازه گیری پیشرفته سازمانی با کمک هوش  مصنوعی پیاده سازی 
کرده اند که به گفته آنها این پلتفرم برای استارت آپ ها تا شرکت های 
بزرگ کاربرد دارد.به گزارش ایسنا، سید جواد حسینی، مدیرعامل 
یکی از شرکت های دانش بنیان، اندازه گیری های پیشرفته سازمانی، 
سیستم های پشتیبانی وشبیه سازی تصمیم در سازمان و طراحی 
سازمان های پلتفرمی  را از زمینه های فعالیت این شرکت عنوان کرد 
و گفت: آغاز فعالیت ما با انجام تحقیقی بر عوامل شکست شرکت ها در 
ایران بود که متوجه شدیم دلیل اصلی شکست در سازمان های ایرانی، 
بیش از آنکه معلول عوامل برون سازمانی و محیطی باشد، ضعف در 

سازمان و ضعف تکنولوژی های مدیریتی و سازمانی است.
وی افــزود: بــا توجه بــه اینکه در 
کشور به موضوع ضعف تکنولوژی های 
مدیریتی و ســازمانی توجه نشده بود، 
با پیشــنهاد معاونت علمــی  و فناوری 
ریاســت جمهوری فعالیت مــان را بر 
توســعه تکنولوژی ها و تولید ابزارهای 
پیشرفته مدیریت و ســازمان متمرکز 
کردیم و تاکنــون حدود 30 محصول و 
خدمت در ایــن زمینه طراحی و عرضه 

شده است.

 عارضه یابی شرکت های دانش بنیان 
با هوش مصنوعی

 معرفی  

پنجره 

دومین رویداد با موضــوع ارائه نیازهــای فناورانه حوزه ابــزار دقیق و 
اتوماسیون از سلسله رویدادهای ارتقا تاب آوری و رقابت پذیری زنجیره های 

ارزش برگزار می شود.
سلسله رویدادهای ارتقا تاب  آوری و رقابت پذیری زنجیره های ارزش که 
با حمایت مرکز شرکت ها و موسسات دانش بنیان معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری برگزار می شود، این بار میزبان فعالان حوزه ابزار دقیق و 
اتوماســیون و صنایع نیروگاهی، صنایع نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی، 

صنایع فولاد، ذوب معدن و سیمان و صنایع خودرو است.
نخســتین دوره این رویداد 28 تیر ماه ۱۴۰۰ با حضور ۳۰۰ شــرکت 
دانش بنیان و ۱۰ شــرکت و موسسه بزرگ از جمله ماشــین سازی اراك، 

ایران ترانسفو، نیروگاه شهدای پاکدشــت)دماوند(، پژوهشگاه نیرو، سه 
شرکت زیر مجموعه هلدینگ پایا صنعت سینا، دوران الکترونیک و منطقه 
8 عملیات انتقال گاز برگزار شد. ارائه 2۱ نیاز فناورانه صنایع در زمینه های 

مختلف دستاورد اصلی این رویداد در دوره نخست بود.
برگزاری دوره نخســت این رویداد، منجر  به ارائه بیش از ۴۰ پروپوزال از 
طرف شرکت های دانش بنیان برای پاســخ به نیازهای مختلف شد که در 

مرحله داوری و هماهنگی جلسات تکمیلی قرار دارد.
دومیــن دوره ارائــه نیازهــای فناورانــه حــوزه ابــزار دقیق و 
اتوماسیون، یکم شــهریورماه ۱۴۰۰ در محورهای ساخت تجهیزات 
ابزار دقیق شــامل »میتر یا اندازه گیــر یا نمایشــگر«، »کنترلر«، 

»نشــاندهنده یا ایندیکتــور«، »ترانســمیتر یا انتقــال دهنده«، 
»کنترل ولو یا شــیر کنترل«، »کالیبراتــور« و »رکوردر یا دیتالاگر 
یا ثبات« برگزار می شود و میزبان شــرکت های دانش بنیان و خلاق، 

فعالان این عرصه و صنایع مرتبط خواهد بود.

توانمندی دانش بنیان ها به صنایع معرفی می شود؛
 برگزاری رویدادی برای پاسخ به چالش های حوزه ابزار دقیق و اتوماسیون
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لحظه به لحظه با شما هستیم
 جدیدترین اخبار ، گزارش ها و تحلیل ها ی 

ایران و جهان را درسایت  اقتصاد پویا دنبال کنید

روزانه

فنــاوری بــاک چیــن روی زمین 
چیست؟ بیشتر شــبیه آنچه در اینترنت 
وجود دارد. Blockchain سیستمی است 
که در آن چندین کامپیوتر متصل به شبکه 
همتا به همتا ســوابق تراکنــش ارزهای 
رمزنگاری شده را حفظ می کنند. به زبان 
ســاده ، فناوری باک چین یک دفتر کل 
غیرمتمرکز و توزیع شــده است که منبع 

دارایی های دیجیتال را ثبت می کند.
شــهرت فوق العاده شــفاف و ایمن از 
کاهبرداری آن را به پیشــرفت مطلوبی 
در فنــاوری معامات پــول تبدیل کرده 
است ، چیزی که شرکت ها نمی توانند در 

برابر آن مقاومت کنند. در ابتدا که به طور 
خاص برای بیت کوین طراحی شــده بود 
، جامعه فنی باک چیــن را به کار گرفته و 
کاربردهــای دیگری بــرای آن پیدا کرده 
اســت. در زیر 10 فناوری برتر باک چین 
که امروزه می توانید اســتفاده کنید آورده 

شده است.
Coinbase در سال 2012 تأسیس شد 
، صرافی کاماً تنظیم شــده و دارای مجوز 
در 40 ایالت ایالات متحده اســت. در ابتدا 
، Coinbase فقط به کاربران اجازه داد که 
بیت کوین معامله کنند ، اما این شرکت به 
زودی به سایر ارزهای رمزنگاری شده که 

مطابق با معیارهای غیر متمرکز آن است 
، گســترش داد. Coinbase محصــولات 
مختلفی را خارج از ســرمایه گــذاری در 
ارزهای رمزنگاری شــده ارائه می دهد ، از 
جمله یک پلت فرم معاماتی پیشــرفته ، 
حسابهای نگهداری از موسسات ، کیف پول 
برای سرمایه گذاران خرده فروشی و سکه 

پایدار دلار آمریکا.
کاربران می توانند از طریق دســتگاه 
هــای Android یــا iOS به پلــت فرم 
Coinbase دسترسی پیدا کنند. تجارت 
بسیار آسان است و برای مبتدیان مناسب 
است. این برنامه مبتنی بر مرورگر است و 

هیچ نرم افزار تجاری قابل بارگیری را ارائه 
نمی دهد. پلت فرم تجاری پیشرفته تر آن 
، که با نام Coinbase Pro شناخته می شود 
، تجربه تجاری بسیار بیشتری را ارائه می 
دهد. یک پلتفرم استاندارد Coinbase یک 
ابزار عالی است که به مردم کمک می کند 
بفهمند خرید ، ذخیره و جابجایی ارزهای 
 Coinbase .دیجیتال چقدر آسان اســت
Pro برای افرادی که مایل به تجارت فعال 
یا ســرمایه گذاری با هزینــه های کمتر و 

ویژگی های بیشتر هستند بهتر است.
Mirror یک دفتــر کل دیجیتال برای 
معامات بیت کویــن و ارزهای رمزنگاری 

شده اســت. این نرم افزار یک راه مطمئن 
برای ایجاد یا ثبت کلیــه معامات ، توافق 
نامه ها یا قــرارداد ها در اختیار شــما قرار 
می دهد. پایگاه داده بیــن چندین کاربر 
به اشتراک گذاشته می شــود تا بتوانند از 
ابتدای شــبکه به اطاعات همه تراکنش 
ها دسترسی داشته باشــند. اندازه شبکه 
با تعداد کاربران متفاوت اســت. آینه یک 
ابزارموثر در برابر تقلب است زیرا شفافیت 

و شفافیت نهایی را ارائه می دهد.

 فناوری های برتر بلاک چین

خبر برتردریچه

 نحوه کنترل و برخورد با شرکت های بزرگ فناوری 
اطلاعــات و پلتفرم هــای فضای مجازی که نقشــی 
تعیین کننده در تحــولات کلان جهان ایفا می کنند، 
به محل بحث میان سیاستگذاران جهان تبدیل شده 
است.رسانه های اجتماعی در سال های اخیر و با ایجاد 
تحول در ماهیت اطلاع رســانی و فعالیت رسانه ای به 
بخشی جدایی ناپذیر از سیاست جهان بدل شده اند. 
این روزها شــبکه های اجتماعی نقشی تعیین کننده 
در تحولات کلان جهان ایفــا می کنند. از همین روی، 
نحوه کنترل و برخورد با شــرکت های بزرگ جهان به 
محل بحث میان سیاســت گذاران جهــان، خصوصاً 

قانونگذاران ایالات متحده آمریکا بدل شده است.
جاناتان آسکوناس، استاد دانشگاه کاتولیک آمریکا 
و آری شولمن، مقاله نویس وبگاه آتلانتیس، اخیراً در 
مقاله ای به مســئله چالش میان طیف های مختلف 
سیاست گذاران و کارشناســان حوزه فناوری آمریکا 
در مورد نحــوه برخورد با پلتفرم هــای آنلاین بزرگ، 

پرداخته اند.
سیاســتمداران متمایل به چپ در ایالات متحده 
آمریکا، معتقدند که شرکت های فناوری باید اطلاعات 
غلط و ســخنان اشــاعه دهنده نفرت را در بسترهای 
آنلاین خود محدود کنند. این در حالی است که طیف 
راســت، همواره با تاکید بر مفهوم آزادی بیان، مدعی 
هستند که این پلتفرم ها قدرت سانسور خود را به طور 

عادلانه اعمال نمی کنند.
در این مقاله به بررسی رویکرد هر دو طیف خواهیم 

پرداخت.

واقعیت امر این اســت که هر یــک از مواضع اعلام 
شده، تنها بخشی از حقایق و استدلال های صحیح را 
در بر دارند و عموماً بخشــی جزئی از مسئله را پوشش 

می دهند.
به عقیده بسیاری از کارشناســان، هیچیک از دو 
رویکرد یاد شــده، به تنهایی نخواهند توانست ضامن 
تداوم ثبات در فضای مجازی و حفــظ آزادی بیان در 
عین پایبندی و حرکت در چارچوب های مشــخص 

باشد.
آسکوناس و شولمن، در همین راستا قصد دارند به 
بررسی راهکارهای مختلف و ارائه طریقی جهت خروج 
از بن بست پیش روی سیاســت گذاران و شرکت های 
فناوری بپردازند. نخســتین نکتــه در این بحث، این 
است که دو دیدگاه یاد شده، چنان که به نظر می رسند 
از هم دور نیستند و حل و فصل بحث گفتار آنلاین در 
رسانه های اجتماعی، مســتلزم ایجاد درك مشترك 
میان طرفین اســت. نکته دیگر آنکه سیاستمداران و 
کاربران باید بپذیرند که برای کاهش قدرت سیاســی 
پلتفرم های آنلاین، در وهله نخست، نیازمند پذیرش 
اصل سیاسی بودن ماهیت بخش عمده از گفتگوهای 

موجود در رسانه های اجتماعی، هستند.
اوج گیری اختلافات پیرامون حکمرانی پلتفرم ها

در ماه آگوست سال 2۰۱8، بسیاری از پلتفرم های 
مطرح جهان، به صــورت هماهنگ اقــدام به حذف 
حســاب کاربری الکــس جونز، میزبان تاك شــوی 
رادیویی، نویسنده، مستندساز و تئوری پرداز توطئه 

اهل ایالات متحده از بستر خود کردند.
ابتدا اپ استور، سپس فیســبوك، اسپاتیفای، این 
فرآیند را آغاز کردند و توئیتــر و پی پال نیز اندکی بعد 
به جمع تحریم کنندگان جونز پرداختند. این اتفاق، 
واکنشی بود به برخی مواضع و دیدگاه های وی مانند 
دست داشتن دولت آمریکا در حملات یازده سپتامبر، 
ساختگی بودن پروژه آپولو ۱۱ و فرود روی ماه، انفجار 

اکلاهاما سیتی و...

چالش های حکمرانی مجازی در آمریکاسقوط ۱74 پله ای ایران در حوزه استارتاپ ها

تهران از میان هزار شهر در ۱۰۰ کشور دنیا،از لحاظ 
کمیت، کیفیت و محیط کســب وکار استارت آپی، در 

رتبه ۵۱2 قرار گرفته است.
به گزارش آی تی من براســاس آخریــن گزارش 
اســتارت آپ بلینک از هزار شــهر در ۱۰۰ کشــور 
دنیا براســاس کمیت، کیفیت و محیط کســب وکار 
استارت آپی، تهران در رتبه ۵۱2 قرار گرفته و ۱۷۴ پله 

سقوط را تجربه کرده است.
در تازه ترین گزارش استارت آپ بلینک از رتبه بندی 
استارت آپ ها، ایالات متحده آمریکا نخستین کشور 
جهان از نظر امتیــاز کســب وکار و کیفیت و کمیت 
استارت آپی است. انگلستان، اسراییل، کانادا، آلمان و 
ســوئد در رتبه های بعدی قرار دارند و چین در جایگاه 

هفتم جهان است.
این گزارش نشــان می دهد رتبه سنگاپور در سال 
2۰2۱، نسبت به ســال 2۰2۰، شش پله بهبود یافته 
است. ســنگاپور در رتبه بندی جدید در جایگاه دهم 
جهان ایستاده اســت. رشد شــش پله ای سنگاپور و 
حضور در بین ۱۰ کشور نخست جهان در رتبه بندی 
اکوسیستم استارت آپی نشان می دهد قطار نوآوری در 
این کشور تا چه اندازه ســریع و در ریل درست حرکت 

می کند.
به گــزارش اتاق ایــران، امتیازهای ســنگاپور در 
شاخص های کمیت و کیفیت مناســب ارزیابی شده 
اما امتیاز محیط کســب وکار در این کشور در مقایسه 
با دیگر ۱۰ کشــور برتر، پایین است. در این رتبه بندی 
استرالیا با 2 پله ســقوط، به رتبه نهم رسیده است. در 

بین ۱۰ رتبه نخست، رتبه های سوئد و چین هم با ۴ و ۷ 
پله صعود در سال 2۰2۱، بهبود یافته است.

کشورها در این رتبه بندی براساس کمیت، کیفیت 
و محیط کسب وکار ارزیابی شــده اند. در این گزارش 
۱۰۰۰ شهر در ۱۰۰ کشــور مورد بررسی قرار گرفته 
اســت. علاوه بر این، رتبه بندی شهرها در کشورهای 
پرتنش از نظر سیاسی و اقتصادی هم اعلام شده است. 
در این گزارش نوشته شــده رتبه این شهرها حاصل 
تلاش کارآفرینانی اســت که باوجود محدودیت های 
منابع مالــی داخلی، وجــود دولت هــای ناکارآمد و 

دشواری های ژئوپلیتیکی به کار خود ادامه داده اند.
در این فهرســت رتبه تهران ۵۱2 اعلام شده است 
که نسبت به ســال قبل )2۰2۰(، ۱۷۴ پله سقوط را 
نشان می دهد. با این حال، تهران در میان کشورهایی 
از خاورمیانه و شمال آفریقا که به رده بندی صد کشور 
راه پیدا نکرده اند، بالاترین رتبه و امتیاز را کسب کرده 
اســت. بغداد، رام الله و صنعا از دیگر شــهرهای مورد 
بررسی در منطقه خاورمیانه اســت.فناوران: ذکر این 
نکته ضروری اســت که در رتبه بندی بلینک، کشور 
ایران به رده بندی صد کشــور اول از نظر اکوسیستم 
اســتارتاپی راه  نیافته و فقط تهران در جایگاه ۵۱2 از 
میان یک هزار شــهر مورد بررسی قرار گرفته است و از 
این نظر نامش  در گزارش آمده است.این در حالی است 
که رژیم اشغالگر قدس )اسراییل( در رده سوم در کل 
جهان قرار داد. امارات متحده عربی در جایگاه بیست و 
پنجم ایستاده، بحرین شصت و ششم و عربستان هفتاد 
یکم، قطر هشــتاد و چهارم و کویت نودمین کشور در 
صد کشور برتر مورد بررسی این گزارش است.گفتنی 
است که بر خلاف آنچه در گزارش اتاق بازرگانی ایران 
ذکر شده، تهران بالاترین امتیاز را در خاورمیانه و شمال 
آفریقا کسب نکرده و صرفا در میان کشورهایی که راهی 
به رده بندی پیدا نکرده اند، جایگاه مناسبی دارد؛ یعنی 
در لیست حذف شــده ها. به همین دلیل هم فناوران 

گزارش اتاق ایران را تصحیح کرده است.

v

Genshin Impact بازی
سبک: ماجراجویی
Mihoyo :استودیو

مناسب برای نوجوانان
قیمت: رایگان

بعد از انتشــار بازی جدید افســانه زلدا 
روی ســوییچ، کمبود بازی  مشابه به شدت 
روی پلتفرم های دیگر احســاس می شــد. 
اســتودیوی میهویو بالاخره در سال 2020 
بازی زیبایی را در ســبک ماجراجویی برای 

پلتفرم های مختلف منتشــر کــرد. بازی 
گنشین ایمپکت داستان خواهر و برادری را 
روایت می کند که یکی از آن ها توسط نیروی 
شر به گروگان گرفته شده و اکنون شخص 
دوم باید به مرور به دنبــال راهی برای نجات 
خواهر یا برادر خود باشد. بازیکن در ابتدای 
بازی بایــد یکی از دو شــخصیت را انتخاب 
کند هرچند در طول داســتان بــه مرور با 
کارکترهای جدیدی روبه رو می شــوید که 
امکان استفاده از آن ها را در مبارزات خواهید 

داشت. 
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 Looney Tunes بازی
World of Mayhem

سبک: رقابتی
Scopely :استودیو

مناسب برای تمام سنین
قیمت: رایگان

 Looney Tunes از باگزبانی تا دافی داک، بازی
World of Mayhem ســاخته ای متفــاوت از 
برادران وارنر است که به ویژه به دلیل پخش فیلم 
جدید اسپیس جم به شدت میان بازیکنان محبوب 
شده اســت. بازی لونی تونز شــباهت زیادی به 
محصولات مبارزه ی نوبتی نظیر پسر خوانده دارد. 
در این بازی تمام شخصیت های آشنای مجموعه 
حضور دارند و باتوجه به قدرت منحصر به فردی 
که برای هریک در نظر گرفته شــده، می توانید 
استراتژی مخصوص به خود را در هر رقابت پیاده 

کنید. 

اگر از شــخصیت های مجموعــه لونی تونز 
 Looney Tunes World of ،خوش تان می آیــد
Mayhem هم می توانید تاحدودی شما را سرگرم 
کند. بازی همچنیــن رویدادها آنایــن را برای 
تنوع به صورت دوره ای در دسترس بازیکنان قرار 
می دهد که به تجربه  طولانی تر بازی کمک زیادی 

می کند.
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Life is strange بازی
سبک: ماجراجویی اپیزودیک 

استودیو: دونت ناد
مناسب برای نوجوانان

قیمت: رایگان
اگر قادر به کنترل زمان بودید چه کار 
 Life is strange می کردیــد؟  بــازی
بی شــک یکی از درخشــان ترین خط 
داســتانی را در میان ســایر بازی های 
موبایل دارد. استودیو دونت ناد با زیرکی 

روایتــی تأثیرگذار را از دختــری بازگو 
می  کند که قادر بــه بازگرداندن زمان و 
ایجاد تغییراتی برای نجات دوست خود 
اســت. اما تغییرات در این سطح بدون 
شک تبعاتی نیز به همراه دارد که مکس 
شخصیت اصلی داستان باید خود را برای 
تصمیم گیری نهایی در رابطه با موضوعی 
 Life سرنوشت ســاز آماده کند. بــازی
is Strange به ویــژه برای افــرادی که 
عاقمند به تعامل و تصمیم گیری برای 
مشــاهده پایانی متفاوت هستند گزینه 

مناسبی خواهد بود.
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Brawl Stars بازی
سبک: بتل رویال، اکشن

استودیو: سوپر
مناسب برای نوجوانان

قیمت: رایگان
کمتر بازیکن موبایلــی را می توان پیدا 
کرد که اسم بازی هایی مانند کلش اف کلنز 
 Brawl یا کلش رویال را نشنیده باشد. بازی
Real- یکی دیگر از ساخته های رقابتی Stars

Time موبایل اســت. در بازی براول استارز 
می توانید در حالت های آناین مختلفی به 

رقابت با بازیکنان دیگر بروید. بازیکنان به مرور 
با آزاد سازی قهرمان های جدید مهارت های 
منحصر به فرد متنوعی را در مقابل بازیکنان 
دیگر به دست می آورند و می توانند در رقابت 

هیجان انگیز شرکت کنند.
درکنار حالت بتل رویال امکان رقابت های 
سه در مقابل سه به صورت تک نفره یا به همراه 
دوستان در براول اســتارز وجود دارد. البته 
حالت ســه به  سه بازی شــامل حالت های 
 Brawl حالت ،Gem Grab مختلف از جمله
Ball، حالــت بانتی و Heist می شــود که 

هرکدام تنوع فوق العاده خودش را دارد.
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